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U kunt bij de provincie gratis parkeren in de parkeergarage Dreef.
Gebruik parkeerkaart: Bij aankomst bij de slagboom op -1 op knop drukken,
parkeerkaart uitnemen en doorrijden naar -2 ; hier bij slagboom de
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en aanbieden bij receptie Paviljoen Welgelegen om af te laten stempelen. Bij
vertrek de parkeerkaart aanbieden bij uitrijslagboom op -1, U kunt de
waarschuwing “terug naar de kassa” negeren, en uitrijden.
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memo Aan ___________ 

Van  (ODIJ) 

Datum 7 december 2016 

Onderwerp Milieusituatie IJmond i.r.t. het Waterlandakkoord 

In deze memo vindt u een beknopte beschrijving van de huidige milieukundige situatie in de 

IJmond in relatie tot de in het Waterlandakkoord gemaakte afspraken. 

Geluid 

Indien er binnen de 50 dB contour van gezoneerd industrieterrein IJmond woningbouw 

gerealiseerd moet worden, is het nodig om hiervoor op grond van de Wet geluidhinder een 

hogere waarde besluit te nemen. Voor het verlenen van hogere waarde besluiten heeft er 

een verschuiving van het bevoegd gezag plaats gevonden. De benodigde hogere waarde 

besluiten worden nu door Omgevingsdienst IJmond verleend in plaats van Provincie Noord 

Holland. De verschuiving van het bevoegd gezag heeft geen gevolgen voor de 

rechtsbescherming voor derde partijen (zoals Tata-steel).  

Akoestisch gezien is de situatie niet noemenswaardig veranderd ten opzichte van de 

afspraken uit het Waterlandakkoord. Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied heeft 

bevestigd dat de maatregelen uit het aanvullende saneringsprogramma zijn uitgevoerd. Voor 

ontwikkelmogelijkheden geldt dat er binnen de 55 dB contour maatregelen, zoals een dove 

gevel, aan gebouwen getroffen moeten worden om woningbouw toe te staan.  

Industrieterreinen IJmond en de Pijp. 
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Gezoneerd industrieterrein IJmond; (oranje: terrein, paars: geluidzone)  

Luchtkwaliteit 

De luchtkwaliteit voor wat betreft het overschrijden van wettelijke normen is bij de 

planvorming geen knelpunt meer. Omdat de luchtkwaliteit nog steeds kritisch is, blijft het 

beleid van de gemeenten erop gericht om de luchtkwaliteit te verbeteren. Daarnaast krijgen 

gezondheidskundige normen meer aandacht (ultra fijn stof).  

 

Door aanscherping van de regelgeving omtrent stikstofdepositie in Natura2000 gebieden zijn 

stikstofemissies in verband met effecten op de natuur van groot belang. Ten tijde van het 

Waterlandakkoord was de potentiele beperking vanwege Natura2000 gebieden minder 

aanwezig als nu.  

 
Jaargemiddelde fijnstof concentratie (ug/m3) 
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Notitie 

Project : IJmond - Evaluatie Waterlandakkoord 
Aan : OD IJmond 
Betreft : Evaluatie Waterlandakkoord – Een beknopte omschrijving van de uit-

komsten van de gesprekken met betrokken partijen 
Datum : 12 oktober 2016 
Van :  

De Omgevingsdienst IJmond (OD IJmond) heeft Akro Consult gevraagd het Waterland-
akkoord te evalueren middels gesprekken met de betrokken partijen. Doel van deze eva-
luatie is om in een bestuurlijk overleg af te stemmen of het Waterlandakkoord als beëin-
digd moet worden beschouwd, alsnog niet afgerond moet worden beschouwd, of moet 
worden aangepast. 
Aanleiding voor deze vraag is het feit dat het Waterlandakkoord 10 jaar geleden is afge-
sloten zonder een einddatum te noemen. Daarnaast is niet voor alle partijen even duide-
lijk wat dan nu de status is van het akkoord.  

Om de evaluatie uit te voeren hebben wij gesprekken gevoerd met: 
- Gemeente Velsen ( )
- Gemeente Beverwijk ( )
- Gemeente Heemskerk ( )
- Provincie Noord-Holland ( )
- Tata Steel ( )
- OV IJmond ( )

In het eerste hoofdstuk doen we verslag van de gevoerde gesprekken. Het tweede 
hoofdstuk geeft een totaaloverzicht van de uitgangspunten van partijen. Het derde hoofd-
stuk beschrijft in het kort de geadviseerde vervolgstappen en de analyse van de Omge-
vingsdienst IJmond inzak de (veranderingen in de) milieuregelgeving. 

1. Gevoerde gesprekken

Onderstaand geven wij per ondervraagde partij beknopt weer hoe de ondervraagden het 
huidige Waterlandakkoord ervaren, hoe zij aankijken tegen een mogelijke bestuurlijke 
evaluatie, welke ontwikkelingen zij zien in de regio en welke vervolgstappen voor hen van 
belang zijn. Van de interviews hebben wij verslagen gemaakt die zijn voorgelegd en ge-
accordeerd aan de geïnterviewden. 
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1.1 Gemeente Velsen 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 

De gemeente Velsen is van mening dat het Waterlandakkoord een gunstig effect heeft 
gehad op de milieudoelstellingen, de economische ontwikkelingen en een aantal woning-
bouwontwikkelingen. Door de crisis is een deel van de ontwikkelingen stilgevallen. Nu er-
vaart de gemeente een tweedeling in de woningbouwontwikkelingen in de gemeente in 
relatie tot het Waterlandakkoord.  
 
Enerzijds zijn er gebieden welke niet volledig tot ontwikkeling zijn gekomen door de crisis. 
In deze gebieden is nog niet of slechts deels begonnen met de woningbouwontwikkelin-
gen welke zijn besproken in het Waterlandakkoord. Voorlopig uitgangspunt is dat niet alle 
woningbouwontwikkelingen zullen worden gerealiseerd.  
 
Anderzijds is er toenemend aantal particuliere initiatieven in de gemeente. Deze particu-
lieren initiatieven vinden dikwijls niet plaats binnen de eerder besproken contouren van 
het Waterlandakkoord, hetgeen tot de vraag leidt of deze ontwikkelingen wel of niet mo-
gelijk zijn in het kader van het Waterlandakkoord. Eventuele ontwikkelingen zouden in 
een ‘algemeen framework’ passen welke in lijn is met de afspraken van het Waterland-
akkoord, maar zijn niet expliciet benoemd in het akkoord. Derhalve ontstaat er een twijfel 
of de particulieren initiatieven in planologische zin wel of niet gefaciliteerd moeten wor-
den. Bovendien is onduidelijk welke invloed nieuwe milieuregelgeving heeft op dit punt. 
De gemeente Velsen wil hier graag meer duidelijkheid over.  
 
Vanuit de gemeente Velsen bestaat er daarom een behoefte de status (actief of inactief, 
afsluiten of doorzetten) van het Waterlandakkoord integraal met de deelnemende partijen 
te bespreken om voor toekomstige ontwikkelingen in ‘de grijze zone’ een aanpak te defi-
niëren. Tevens is er op dit moment geen leidende partij welke als aanspreekpunt fungeert 
voor het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 

De regio trekt door de toenemende woningdruk in de Metropoolregio Amsterdam aan. In 
Velsen heeft de Ferry plannen de terminal uit te breiden, en is de woningbouwontwikke-
ling op Oud IJmuiden in de afrondende fase. Het aantal particuliere initiatieven in de wo-
ningbouw nemen toe. De algemene vraag vanuit de woningmarkt voor Velsen neemt toe. 
Tevens is er een Omgevingswet in aankomst en zijn er nieuwe ontwikkelingen betreffen-
de geluid en fijnstof. Zulke ontwikkelingen dienen in regionaal verband besproken te wor-
den. 
 
Het is voor de gemeente moeilijk te bepalen hoe om te gaan met nieuwe voorziene wo-
ningbouwontwikkelingen en met particuliere initiatieven welke niet in het Waterland-
akkoord staan. De vraag is hoe de ontwikkelingen en initiatieven zich verhouden tot het 
Waterlandakkoord. Soms zouden deze qua woningaantallen wel passen, maar is sim-
pelweg de locatie verschillend. De afdelingen vergunningen van de gemeente heeft moei-
te met het bepalen van de status en kan derhalve ook niet overweg met het Waterland-
akkoord. De afdeling weet niet hoe zij het Waterlandakkoord dienen te behandelen en of 
het akkoord ten alle tijden gehonoreerd dient te worden. 
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Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 

Partijen dienen de status van het Waterlandakkoord te heroverwegen. Is deze actief of 
wordt deze afgesloten en hoe verhoudt zich dat tot nieuwe woningbouwontwikkelingen in 
een dynamische regio. Daarnaast mist de gemeente eigenaarschap bij het Waterland-
akkoord. In het akkoord is niet vastgelegd welke overheid of onderneming welke rol in-
neemt, waardoor geen van de betrokken partijen werkelijk eigenaar is van het akkoord en  
als aanspreekpunt fungeert indien iets besproken dient te worden. De gemeente wil 
daarom in eerste instantie graag meer duidelijkheid, maar ziet ook voordelen in het ver-
versen van de afspraken. 

1.2 Gemeente Beverwijk 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 

Voor de gemeente Beverwijk is er geen dringende behoefte de werkzaamheid van het 
Waterlandakkoord nader te onderzoeken. De ervaringen zijn dat de huidige inbrei-
dingslocaties en de relatieve lagedruk op de woningmarkt niet voor conflicterende belan-
gen zorgen met het Waterlandakkoord.  
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 

Er zijn verschillende ontwikkelingen in Beverwijk en Wijk aan Zee. Op dit moment wordt 
er een gebiedsvisie opgesteld voor het vergroten van de levendigheid van Wijk aan Zee, 
waarin nadrukkelijk een woningbouwopgave wordt vastgesteld. Hierin wordt op verschil-
lende manieren samengewerkt met Tata Steel (natuurwaarden en samenwerkingscon-
tracten). 
 
Tevens is er op de lange termijn een beoogde ontwikkeling rondom de Parallelweg, wel-
ke op dit moment nog geen prioriteit is. De beoogde woningbouwontwikkeling wordt nu 
opgenomen in de visie voor het Noordzeekanaalgebied. 
 

Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 

Er is geen directe behoefte vanuit de gemeente Beverwijk voor een vervolgstap. De ge-
meente is zelfstandig en in samenwerking met Tata Steel en buurgemeenten bezig in de 
huidige lopende trajecten. 

1.3 Gemeente Heemskerk 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 

Het Waterlandakkoord betrof geen directe woningbouwontwikkelingen in Heemskerk. Er 
is vanuit een regionaal belang gekozen voor het tekenen van het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 

De ontwikkelingen in Heemskerk geven geen aanleiding tot nadere verkenningen met be-
trekking tot het Waterlandakkoord. De gemeente Heemskerk blijft betrokken bij het Wa-
terlandakkoord gelet op regionaal belang. 
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Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 

De gemeente Heemskerk blijft vanuit regionaal belang graag betrokken bij een eventueel 
vervolg van het Waterlandakkoord, gelet op een op te stellen (regionale) omgevingsvisie.  

1.4 Provincie Noord-Holland 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 

De provincie heeft vanuit de praktijk geen signalen ontvangen dat er behoefte zou be-
staan aan een evaluatie van het Waterlandakkoord. Het Waterlandakkoord wordt door 
verschillende partijen op verschillende wijzen gebruikt. Vanuit de Provincie is men van 
mening dat er goed gekeken moet worden naar het gebruik van het Waterlandakkoord: 
wat valt eronder en wat valt er niet onder. 
 
Gaandeweg de jaren is het Waterlandakkoord overgegaan in provinciaal beleid en pro-
vinciale wetgeving. Derhalve is de verwachting dat de belemmeringen vanuit de betrok-
ken gemeenten nihil moeten zijn. Tevens zijn er vele tafels in de regio opgezet om het 
e.e.a. te structuren en te bespreken, zoals de milieudialoog en het Regionaal Actie Pro-
gramma (RAP). Het RAP lijkt op een vervolg van het Waterlandakkoord waar de woning-
bouwontwikkelingen in de regio worden besproken, enig verschil is de betrokkenheid van 
regionale bedrijven in deze.  
 
In het verleden is er ook gekeken naar de behoefte van een evaluatie van het Waterland-
akkoord door de Provincie. Echter was daar toentertijd geen behoefte naar.  
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 

Met betrekking tot nieuwe ontwikkelingen wil de Provincie per geval nagaan hoe de wer-
king van het Waterlandakkoord eventueel belemmert en of de (Provinciale) wetgeving 
niet voldoende handvatten biedt om de benodigde maatwerkoplossingen te bieden.  
 
Binnen de gemeente zijn vooral de woningbouwontwikkelingen in Oud IJmuiden en de 
beoogde ontwikkeling in Wijk aan Zee relevant in het kader van het Waterlandakkoord. 
Met betrekking tot Wijk aan Zee ziet de Provincie de nadrukkelijke behoefte van Tata 
Steel om het Waterlandakkoord te gebruiken bij de beoogde woningbouwontwikkeling. 
 

Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 

Vanuit de Provincie is er geen directe behoefte aan het toevoegen van een gremium 
naast de milieudialoog, de RAP en de visie Noordzeekanaal of voor het samenvoegen 
van de bestaande gremia. Spanningen blijven in deze regio ten alle tijden bestaan, omdat 
zowel de bedrijvigheid als de woningbouw zich blijft ontwikkelen in de regio.  
 
Indien er gekozen wordt voor een vervolg dan zou deze met de Omgevingswet nader 
vormgegeven kunnen worden. Een Programma onder de noemer van de Omgevingswet 
zou zich goed lenen voor eventuele nieuwe woningbouwontwikkelingen en daaraan gere-
lateerde ontwikkelingen.  
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1.5 Tata Steel 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 

De voorgenomen maatregelen in het Waterlandakkoord zijn door Tata Steel uitgevoerd. 
De normeringen in de omgeving worden behaald en de EU-normen hebben in de loop 
van tijd ervoor gezorgd dat aanvullende maatregelen zijn uitgevoerd.  
 
De onderwerpen van het Waterlandakkoord zijn voor Tata Steel zeer relevant en hebben 
de aandacht. Tata Steel neemt waar dat de spanning in de regio tussen woning-
bouw(ontwikkelingen) en bedrijvigheid aan het toenemen is. In verschillende dialogen 
waar Tata Steel aan deelneemt wordt gesproken over deze thematieken. Echter nemen 
enerzijds de onderwerpen in de huidige gremia af en komt er anderzijds in de regio nieu-
we problematiek bij. Tata Steel ziet een algehele dialoog dan ook als de oplossing om 
deze zaken met elkaar te verbinden. Hierin hoort ook een bespreking van de huidige sta-
tus van het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 

In het licht van het Waterlandakkoord is voornamelijk de beoogde woningbouwontwikke-
ling in Wijk aan Zee belangrijk voor Tata Steel. De vraag is of de beoogde doelstelling 
van levendigheid wordt behaald met de beoogde toevoeging van woningen, omdat in het 
gebied de geluidsbelasting moeilijk ligt. De procedurele risico’s voor woningbouw op deze 
locatie zijn groot, zeker met betrekking tot stikstof en geluid. De bouwwerkzaamheden 
zouden kunnen leiden tot het overschrijden van normeringen. 
 
Tata Steel kijkt met zorgen naar de ontwikkelingen in Wijk aan Zee. Door de intensivering 
van de recreatie is er een intensivering van het aantal verkeersbewegingen, hetgeen zich 
wellicht ook uit in het aantal toegenomen klachten vanuit Wijk aan Zee. Dat terwijl de 
normeringen en metingen laten zien dat de vervuiling afneemt.  
 

Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 

Tata Steel ziet graag een integrale dialoog terugkomen in de regio, waarin alle problema-
tiek ineens besproken kan worden. Dit is tevens in lijn met de Omgevingswet, welke als 
basis of katalysator zou kunnen dienen voor een omgevingsdialoog.  

1.6 OV IJmond 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 

In beginsel zijn er afspraken gemaakt over de opschuivende woningbouw, welke optrok 
naar het water en de kades. Echter is door toedoen van de crisis weinig gebeurt. Bij toe-
komstige ontwikkelingen zou, omdat er nog niets gebeurd is, teruggevallen kunnen wor-
den op het Waterlandakkoord. Echter zijn de tijden veranderd en kijken de bedrijven nu 
anders naar woningbouwontwikkelingen, andere toekomstige ontwikkelingen en kansen 
voor de regio. Het e.e.a. zou in dat kader opnieuw besproken moeten worden om helder 
te krijgen hoe partijen tegen de in het Waterlandakkoord vastgelegde ontwikkelingen kij-
ken en hoe ze kijken naar eventuele nieuwe ontwikkelingen.  
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Nieuwe ontwikkelingen in de regio 

De samenstelling van de regio IJmond is uniek. De combinatie van natuur, industrie en 
wonen is nergens anders in Nederland te vinden. Om deze thematieken aan elkaar zijn 
verbonden is het van belang dat er een integrale regionale aanpak is. Voor alle nieuwe 
ontwikkelruimte geldt dat er een scheve verhouding ontstaat tussen degene die de kos-
ten maakt (Tata Steel) en degene die de baten ophaalt (bedrijven/gemeente). Plannen 
voor de nieuw ontstane ‘schone ruimte’, welke is ontstaan door de verbeteringen die Tata 
Steel heeft doorgevoerd, moeten in groter verband besproken worden. Voor de regio is 
het van essentieel belang dat Tata Steel in de regio actief blijft, daarvoor is een balans 
tussen de kosten en baten van groot belang.  
 
Tevens stelt de OV IJmond vragen bij de beoogde woningbouwontwikkelingen in Wijk 
aan Zee. De vraag is of de beoogde doelstelling (levendigheid) wordt behaald door het 
toevoegen woningvolume. In het verleden is dit volume voornamelijk gebruikt door de 
verkeerde doelgroep.  
 

Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 

Het overstijgende regionale belang is wat in een vervolg op het Waterlandakkoord be-
sproken zou moeten worden. Een omgevingsvisie zou daar aan bij kunnen dragen. De 
regio heeft behoefte aan een tafel waar op een integrale wijze tegen de problematiek in 
de regio wordt aangekeken en waar ook de . Belangrijkste taak ons inziens voor een om-
gevingstafel zou zijn het opzetten van een omgevingsvisie als opvolger voor het Water-
landakkoord. 
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3. Analyse van gesprekken 
 
In de verschillende gesprekken is naar voren gekomen hoe partijen, 10 jaar na het afsluiten van 
het Waterlandakkoord, kijken naar het Waterlandakkoord en de werking daarvan. Aan de hand 
van de gesprekken kunnen er verschillende conclusies worden opgemaakt, welke onderstaand 
worden besproken.  
 
De huidige status van het Waterlandakkoord is bij vlagen onbekend 

Omdat partijen twijfels hebben over de status en de werkzaamheid van het Waterlandakkoord is 
er een duidelijke tweedeling in partijen te vinden, namelijk: (1) Partijen welke het Waterland-
akkoord incidenteel gebruiken, omdat de kaders niet passen op de nieuwe ontwikkelingen en (2) 
Partijen welke het Waterlandakkoord nauwelijks gebruiken maar als passend ervaren, omdat de 
huidige ontwikkeling nog passen op de kaders van het Waterlandakkoord.  
 
De huidige status van het Waterlandakkoord is daarom moeilijk te ‘bestempelen’. De afwezigheid 
van een verantwoordelijke en een einddatum, maakt dat de werking en naleving van het Water-
land op incidentele basis plaatsvindt in plaats van op structurele basis. Ons inziens is het derhal-
ve verstandig in ieder geval de status van het Waterlandakkoord met de verschillende betrokke-
nen te bespreken, waardoor naar de verschillende partijen toe helder is of het Waterlandakkoord 
werkzaam is of niet en waar eventuele uitgangspunten, ontwikkelingen en belangen integraal be-
sproken kunnen worden. De verwachting is dat op termijn het akkoord bij verschillende partijen 
kan gaan conflicteren met uitgangspunten, (woningbouw)ontwikkelingen en belangen.  
 
Integraal bespreken van toekomstige ontwikkelingen 

Er is in verschillende gesprekken naar voren gekomen dat de spanning op de regio ten alle tijden 
zal blijven bestaan. Hetgeen betekent dat op termijn dilemma’s zoals die van 10 jaar geleden bij 
het afsluiten van het Waterlandakkoord opnieuw verschijnen.  
 
Zo is er een toename van woningbouw in de buurt van zware industrie en neemt het aantal ge-
hinderde toe. Om deze reden zal er een goede afweging gemaakt moeten worden of extra wo-
ningbouw in de buurt van zware industrie wenselijk is. In de IJmond zijn, met name vanwege de 
Natura2000 gebieden, weinig tot geen mogelijkheden voor woningbouwontwikkeling buiten de 
stedelijke kernen. Voor woningbouwlocaties c.q. ontwikkellocaties moet dan ook gezocht worden 
in de bestaande kernen. Mede hierom is er in de visie Noordzeekanaalgebied opgenomen dat 
verdichting van woningbouw langs het kanaal wenselijk is. Daarnaast is ook de kern van IJmui-
den als gebied voor verdichting opgenomen in de visie.  
 
Met het Waterlandakkoord zijn er 10 jaar geleden afspraken gemaakt voor woningbouw in de na-
bijheid van Tata-steel. In de praktijk is gebleken dat de afspraken in zijn algemeenheid hebben 
geholpen bij het vastleggen van afspraken voor woningbouwontwikkelingen op de aangewezen 
locaties en dat op dit moment niet zozeer problemen worden ondervonden met de gedane af-
spraken, maar voornamelijk met de aangewezen locaties.  
 
Vooral langs de randen van Oud IJmuiden zijn ontwikkelingen niet doorgegaan, die milieukundig 
wel realiseerbaar zijn. Bij het maken van nieuwe afspraken, is het dan ook wenselijk om uit te 
gaan van welke (milieu)kwaliteit wenselijk is in plaats van uit te gaan van vooraf aangewezen lo-
caties.  
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Het is belangrijk deze nieuwe dilemma’s integraal te bespreken. Indien deze niet worden bespro-
ken zal op termijn de spanning in de regio tussen enerzijds de bedrijvigheid en anderzijds de wo-
ningbouwontwikkeling verder toenemen. Het bepalen van de ‘spelregels’ voor nieuwe woning-
bouw of bedrijfsmatige ontwikkelingen is van groot belang voor het bewaren van de balans in de-
ze drukbezette regio.  
 
Naast integraal bespreken is een transparante aanpak van belang waarin alle stakeholders hun 
belang kunnen inbrengen. Dit kan het best gebeuren door het opstellen van een omgevingsvisie 
door de regio, vooruitlopend op de omgevingswet die naar verwachting in 2018 of 2019 van 
kracht wordt. Het Waterlandakkoord kan bij vaststelling van de omgevingsvisie worden beëindigd, 
tot die tijd kunnen de bestaande afspraken het best worden gehandhaafd. 
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Uw contactpersoon 

 

BEL/BS 

Doorkiesnummer 06  

@noord-holland.nl 

19 mei 2017 

Aan  gedeputeerde Adnan Tekin 

CC  

 

 

Betreft: terugkoppeling Waterlandakkoord bestuurlijk overleg d.d. 

17 mei 2017 Memo 

Bestuurlijk overleg Waterlandakkoord 

17 mei 2017 

Locatie OD IJmond, Beverwijk 

Gesprekspartners: 
 De wethouders de heer Vennik (Velsen),
 De heer (Heemskerk),
 De heer  (Beverwijk),
 De heer  – TATA
 De heer  – HOV IJmond
 De heer – Akro Consult
 De heer  – ODIJ
 Mw.  – ODIJ
 De heer  – ODIJ

Doel overleg: 
1) Terugblik op de werking en uitkomsten van het Waterlandakkoord,

gesloten in 2006.
2) Bespreken gewenst vervolg op dit Waterlandakkoord.

Overleg samenvatting: 

• Constatering dat Zeehaven IJmuiden, medeondertekenaar, per abuis
niet is uitgenodigd. Wethouder Vennik (Velsen) zorgt voor een
terugkoppeling naar Zeehaven.

• Alle aanwezigen spreken uit dat het Waterlandakkoord heeft gewerkt
waarvoor het opgesteld is, dat het destijds een goed middel is
geweest en geen toegevoegde waarde meer heeft voor de toekomst.
Unaniem zijn de deelnemers van mening dat het beëindigd wordt.

• De gemeenten Velsen en Beverwijk constateren dat de deelgebieden
Oud IJmuiden en Wijk aan Zee uit het Waterlandakkoord nog lopen.

6.



 

2 

 

   

Hiervoor vragen zij aandacht van zowel provincie als bedrijfsleven. De 
uitvoering en subsidie komt met het beëindigen van het 
Waterlandakkoord niet in gevaar is de conclusie van de aanwezigen.  

• De regio – zowel overheid als bedrijfsleven – heeft behoefte aan een 
beeld, een inventarisatie, van alle ontwikkelingen die in de regio 
IJmond spelen die invloed op elkaar hebben: woningbouwbehoefte, 
recreatie & toerisme, economische bedrijvigheid, gezondheid & 
milieu, kustontwikkeling, mobiliteitsknelpunten, 
bedrijfsontwikkelingen, transformatiekansen enz. Er is behoefte aan 
een platform waar de afstemming over alle geïnventariseerde 
ontwikkelingen integraal plaats vindt. Het beeld dat daaruit ontstaat is 
mogelijk een zeer bruikbare bouwsteen voor de omgevingsvisie. 
Geconstateerd wordt dat het platform NZKG te groot is om de 
gewenste afstemming te laten plaatsvinden – gaat immers om IJmond 
specifieke ontwikkelingen – en het platform milieudialoog is nog in 
ontwikkeling en daarmee nog niet helder is of dit het gewenste 
platform kan zijn. De genoemde inventarisatie zal richting geven aan 
wat het gewenste platform is. De inventarisatie wordt door de regio 
zelf opgesteld en de OD IJmond gaat dit uitvoeren.  

Afspraken: 
1) Het Waterlandakkoord wordt als beëindigd beschouwd. De 

gemeenten, al dan niet aangevuld door het bedrijfsleven, sturen 
een brief naar de Provincie met deze strekking. De Provincie 
draagt er, na ontvangst van de brief, zorg voor dat alle partijen 
hierover zijn geïnformeerd en de conclusie bevestigd wordt.  

2) In de genoemde brief schenken de gemeenten specifiek aandacht 
aan de nog lopende deelgebieden Oud IJmuiden en Wijk aan Zee 
hoe hiermee omgegaan wordt nu het Waterlandakkoord is 
beëindigd.  

3) De regio gaat met elkaar een beeld van de huidige en toekomstige 
ontwikkelingen van de IJmond opstellen. Op basis van deze 
inventarisatie wordt onderzocht of en zo ja in welke vorm een 
afstemmingsplatform (overheid, maatschappelijke organisaties en 
bedrijfsleven) gewenst is. Indien behoefte is aan afstemming met 
de provincie – in welke fase dan ook – neemt de regio het initiatief 
hiertoe richting provincie.  
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5. Wijze van totstandkoming 

 

6. Verdere procedure 

In GS 16.05.2017 opnieuw inbrengen of deelname wenselijk is en wie 

portefeuillehouder is.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

Uw contactpersoon 

 

BEL 

 

 

Telefoonnummer +  

@noord-holland.nl 
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Aan  

Joke Geldhof, Adnan Tekin, Elisabeth Post, Jaap Bond 

Kopie aan 
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Aanleiding 

 

Woensdag 17 mei 2017 vindt bestuurlijk overleg in de IJmond plaats 

met als onderwerp het Waterlandakkoord. Dit overleg is geïnitieerd door 

de OD IJmond. De OD heeft de provincie ambtelijk mondeling gemeld 

dat het overleg plaats vindt en aangegeven dat de IJmond bestuurders 

prijs stellen op bestuurlijke deelname door de provincie.  

 

Tijdstip: 12:30 – 14:00 uur vooraf gegaan door broodjes vanaf 12:00 

uur 

Agenda en stukken: geen 

Locatie: OD IJmond in Beverwijk 

Deelnemers: 

aan tafel zitten de wethouders uit de IJmond, de OD IJmond en 

vertegenwoordigers van het bedrijfsleven uit de IJmond: 
� De wethouders de heer Vennik (Velsen),  
� De heer  (Heemskerk),  
� De heer  (Beverwijk), 
� De heer  – TATA 
� De heer  – HOV IJmond 
� De heer  – Akro Consult 
� De heer B. Pannekeet – ODIJ 
� Mw.  – ODIJ 
� De heer B. vd Bovenkamp – ODIJ 

De bestuurders uit de IJmond hebben al eerder met elkaar, n.a.v. de 

uitgevoerde evaluatie van het Waterlandakkoord (zie paragraaf 

evaluatie), over de evaluatie gesproken (zie bijlagen: NB de informatie is 

niet altijd actueel of juist, zie hieronder bij paragraaf bijlagen). 

Ambtelijk horen wij van de OD IJmond dat het de bedoeling is om te 

komen tot een Visie IJmond die betrekking heeft op het in balans 

brengen van wonen, werken en milieu & gezondheid waarbij de 

luchtkwaliteit verbetert tot onder de norm. 

 

Voorstel 
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Achtergrond en stand van zaken 

 

Waterlandakkoord samengevat 
• Het Waterlandakkoord stamt uit 2006 (zie bijlage) en is een 

bestuurlijk akkoord (intentieverklaring) tussen regionale overheden 
in de IJmond, de provincie Noord-Holland, Corus (huidige Tata Steel) 
en de FED IJmond (federatie ondernemend IJmond).  

• De insteek van het akkoord was ruimte voor groei door te 
investeren in milieumaatregelen: overheden zouden niet tegen de 
gevraagde revisievergunning voor een groei naar 8 ton staal ingaan 
in ruil voor milieumaatregelen die woningbouw mogelijk maakten. 

• Afspraak was om het akkoord te evalueren (bepaling in het 
akkoord). Deze evaluatie heeft nooit plaats gevonden. Partijen 
hebben hier toen en later ook niet om verzocht.  

11.1. Wob

11.1. Wob
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• Het akkoord behelst het ontwikkelen van aangewezen gebieden 
waarvan het overgrote deel is uitgevoerd. Het deelgebied Oud 
IJmuiden is nog niet volledig ontwikkeld. 

 
Huidige stand van zaken 

• Op dit moment worden er geen milieunormen in het gebied 

overschreden. Ook is er momenteel nog voldoende milieuruimte om 

nieuwe woningen te bouwen of om nieuwe industriële en/of 

economische activiteiten te vergunnen.  

• Eind 2013 is de Visie Noordzeekanaalgebied 2040 opgesteld. Daarin 
is een gezamenlijke koers bepaald voor de ruimtelijke 
ontwikkelingen in het gebied. De doelstellingen van het 
Waterlandakkoord passen prima binnen deze overkoepelende visie.  

• Daarnaast wordt momenteel gewerkt aan een Omgevingsvisie. Via 
werkateliers gaat een nieuwe koers 2050 binnen het kader van die 
Ontwikkelingsvisie worden bepaald. Ook daarbinnen kunnen de 
aandachtspunten van het Waterlandoverleg hun plaats krijgen.  

• In de derde plaats is er nog een milieudialoog gaande, waarin 
dezelfde thematiek eveneens aan de orde komt.  

• Daarnaast is op basis van het Leefbaarheidsonderzoek NZKG in het 
Bestuursplatform van 12 april jl. besloten dat in de wijken met 
overlast door haven en industrie een wijkgerichte aanpak uitgewerkt 
gaat worden.  

• Tata Steel heeft aangegeven mogelijk bij de volgende 
revisievergunning een aanvraag voor een hogere tonnage dan de 
huidige te doen of in ieder geval deze optie open te willen houden.  

• Tata Steel is alert als het gaat om ontwikkelingen in het gebied die 
mogelijk leiden tot een verhoging van het aantal klachten door 
gehinderde of het verder onder druk zetten van de milieuruimte van 
het bedrijf.  

Rol provincie 
• De inhoud van het Waterlandakkoord raakt meerdere portefeuilles 

van GS waaronder ruimtelijke ontwikkeling, woningbouw, milieu, 
economie, deelnemer en opdrachtgever RUD IJmond en bevoegd 
gezag Tata Steel.  

• De provincie was trekker van het proces en mede ondertekenaar van 
het Waterlandakkoord. 

• De provincie is deelnemer en voorzitter van de Milieudialoog 
IJmond. 

• De provincie is deelnemer en voorzitter van het Bestuursplatform 
Visie Noordzeekanaalgebied. 

• Het provinciaal coalitieprogramma Ruimte voor groei bevat het 
uitgangspunt dat gewonnen milieuruimte beschikbaar komt voor 
het investerende bedrijf (paragraaf milieudialoog) 
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Evaluatie Waterlandakkoord 

In het akkoord is afgesproken dat een evaluatie zou plaats vinden van 

het akkoord. Deze is nooit uitgevoerd. Partijen hebben toen en later 

nooit gevraagd om de evaluatie en de provincie heeft nooit aanleiding 

gezien om te evalueren. Bovendien kent het akkoord geen einddatum. 

De OD IJmond heeft, als milieudienst van de IJmondgemeenten, 

besloten om een evaluatie uit te voeren en hiertoe Akro Consult 

opdracht gegeven. In dit proces zijn betrokken partijen geïnterviewd, zo 

ook de provincie ambtelijk. De samenvatting hiervan in de notitie over 

de evaluatie is overigens geen al te correcte weergave van de ambtelijke 

inbreng.  

Uit de evaluatie komt naar voren dat vooral de gemeente Velsen 

nadelige invloed van het akkoord ervaart, al dan niet terecht. De 

gemeente Heemskerk had geen belang bij het akkoord anders dan dat 

zij partij in de regio is, de gemeente Beverwijk is van mening dat er 

geen locaties meer zijn waar het akkoord op van toepassing is. Voor 

Tata Steel is een gezamenlijke integrale afweging van wonen, werken en 

milieu & gezondheid van belang en niet zozeer het akkoord zelf.  

 

Aandachtspunten deelnemers bestuurlijk overleg 

• Een deelgebied uit het Waterlandakkoord is momenteel nog in 

ontwikkeling, te weten Oud IJmuiden. De gemeente (Velsen) 

heeft voor deze ontwikkeling ISV subsidie van de provincie 

ontvangen en een deel ervan ligt nog op de plank bij de 

provincie. De verdere ontwikkeling van dit gebied kent twee 

knelpunten, te weten enerzijds de economische crisis (nu 

achterhaald) en anderzijds - zo ervaart de gemeente dit – dat 

het Waterlandakkoord nieuwe voorgestelde ontwikkelingen van 

het gebied onmogelijk maakt doordat de afspraken 

beklemmender zijn dan de huidige wet- en regelgeving. De 

oplossing is om het Waterlandakkoord te beëindigen en de 

verdere ontwikkeling van dit gebied onder het actuele regime 

tot stand te laten komen. Het gaat overigens om een 

binnenstedelijke ontwikkeling. En af te spreken dat de subsidie 

beschikbaar blijft binnen de subsidievoorwaarden (waaronder 

binnen afzienbare tijd realisatie van woningbouwprogramma).  

• Wijk aan Zee is een ander deelgebied van het 

Waterlandakkoord. De gemeente is voornemens om 

woningbouw te ontwikkelen in dit gebied en verwijst naar de 

mogelijkheden die het Waterlandakkoord daarvoor zou bieden. 

In de praktijk haalt Tata Steel het Waterlandakkoord aan om te 

waken voor woningbouw die mogelijk tot meer overlast en 

klachten in dit gebied kan leiden.  

• In de IJmond leeft bij sommige partijen de wens om de 

luchtkwaliteit te verbeteren stringenter dan de geldende 

nationale en internationale normen.  
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• Tata Steel heeft aangegeven dat het mogelijk is dat zij bij de 
volgende revisievergunning een aanvraag voor een hogere 
tonnage dan de huidige doen.  

• Tata Steel is alert als het gaat om ontwikkelingen in het gebied 
die mogelijk leiden tot een verhoging van het aantal klachten 
door gehinderde of het verder onder druk zetten van de 
milieuruimte van het bedrijf.  

Bijlagen 

• Waterlandakkoord. 

• Notitie evaluatie Waterlandakkoord overleg bestuurders IJmond. 

De evaluatie zelf is niet in het bezit van de provincie. 

• Memo milieusituatie overleg bestuurders IJmond: de hierin 

opgenomen informatie is, aldus de OD NZKG, niet altijd 

accuraat of actueel, zie hieronder.  

 
Blz.1 over geluid: Er heeft niet een verschuiving van bevoegdheden 

plaatsgevonden (van PNH naar OD), maar de initiatiefnemer (bij nieuwe 

woningbouw de gemeente) moet een hogere waarde vaststellen indien dit 

nodig is. Ten tijde van het Waterlandakkoord moest de geluidzone gewijzigd 

worden; in zo’n geval moeten de hogere waarden door de zonebeheerder 

(PNH) worden genomen.  

De ODNZKG heeft overigens niet bevestigd dat “de maatregelen uit het 

aanvullend saneringsprogramma zijn uitgevoerd”. Wel heeft Tata Steel 

aangetoond dat aan verplichtingen genoemd in voorschrift 0.6.11 van de 

naar aanleiding van de aanvullende sanering aangepaste vergunning is 

voldaan. 

De bijgevoegde kaartjes zijn niet actueel. Dit blijkt in ieder geval uit de 

westelijke landtong bij Velserkom die ook tot het industrieterrein is gaan 

behoren evenals IJ-palen. 

 

Blz. 2 over de luchtkwaliteit : In de IJmond is gekozen voor het meten van 

Black carbon als gezondheidsrelevante parameter, niet voor ultra fijn stof. 

Het is onduidelijk van welk jaar het kaartje is. Dit kaartje gaat (nog?) uit van 

de voor de IJmond oude 1x1 km vakken, terwijl voor de verspreiding al jaren 

van het 250x250 m grid wordt uitgegaan. Dat geeft met name voor Wijk 

aan Zee een genuanceerder beeld. 

 

Blz 3: over externe veiligheid: Het stuk over het plaatsgebonden risico is 

oud en beschrijft de situatie ten tijde van het waterlandakkoord. De 

saneringssituatie is al jaren geleden opgelost door het treffen van 

maatregelen bij Nuon. 
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Agenda                       
Project : IJmond - Evaluatie Waterlandakkoord 

Bijeenkomst : Bestuurlijk overleg Evaluatie Waterlandakkoord 
Datum : 17 mei 2017 

Tijd : 12.30u – 14.00u  

Locatie : Omgevingsdienst IJmond, Stationsplein 48B te Beverwijk 
 
Geachte bestuurders,  
 
Onderstaand de agenda voor het bestuurlijk overleg inzake de evaluatie van het Water-
landakkoord. Bijgevoegd bij de agenda is de ‘Notitie Evaluatie Waterlandakkoord’, welke 
is opgesteld door Akro Consult. 
 

Agenda 

1. Opening 

2. Toelichting notitie en analyse 

Toelichting door  op inhoud notitie en voorafgaande analyse 

3. Reactie bestuurders 

Reactie van de aanwezige bestuurders op de bijgevoegde notitie 

4. Voorstel voor vervolg en onderlinge afspraken 

Reflecteren op het voorstel voor het vervolg (zie de bijgevoegde notitie) en in overleg af-
spraken maken over het vervolg  

5. Rondvraag / W.v.t.t.k. 
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Notitie 
Project : IJmond - Evaluatie Waterlandakkoord 
Aan : OD IJmond  
Betreft : Evaluatie Waterlandakkoord – Een beknopte omschrijving van de uit-

komsten van de gesprekken met betrokken partijen 
Datum : 12 oktober 2016 
Van :  
 
De Omgevingsdienst IJmond (OD IJmond) heeft Akro Consult gevraagd het Waterland-
akkoord te evalueren middels gesprekken met de betrokken partijen. Doel van deze eva-
luatie is om in een bestuurlijk overleg af te stemmen of het Waterlandakkoord als beëin-
digd moet worden beschouwd, als nog niet afgerond moet worden beschouwd, of moet 
worden aangepast. 
Aanleiding voor deze vraag is het feit dat het Waterlandakkoord 10 jaar geleden is afge-
sloten zonder een einddatum te noemen. Daarnaast is niet voor alle partijen even duide-
lijk wat dan nu de status is van het akkoord.  
 
Om de evaluatie uit te voeren hebben wij gesprekken gevoerd met: 
- Gemeente Velsen ( ) 
- Gemeente Beverwijk (  
- Gemeente Heemskerk ( ) 
- Provincie Noord-Holland ( ) 
- Tata Steel (  
- OV IJmond ( ) 
 
In het eerste hoofdstuk doen we verslag van de gevoerde gesprekken. Het tweede 
hoofdstuk geeft een totaaloverzicht van de uitgangspunten van partijen. Het derde hoofd-
stuk beschrijft in het kort de geadviseerde vervolgstappen en de analyse van de Omge-
vingsdienst IJmond inzak de (veranderingen in de) milieuregelgeving. 
 

1. Gevoerde gesprekken 
 
Onderstaand geven wij per ondervraagde partij beknopt weer hoe de ondervraagden het 
huidige Waterlandakkoord ervaren, hoe zij aankijken tegen een mogelijke bestuurlijke 
evaluatie, welke ontwikkelingen zij zien in de regio en welke vervolgstappen voor hen van 
belang zijn. Van de interviews hebben wij verslagen gemaakt die zijn voorgelegd en ge-
accordeerd aan de geïnterviewden. 
  



 
 

Notitie Evaluatie Waterlandakkoord 2 

1.1 Gemeente Velsen 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
De gemeente Velsen is van mening dat het Waterlandakkoord een gunstig effect heeft 
gehad op de milieudoelstellingen, de economische ontwikkelingen en een aantal woning-
bouwontwikkelingen. Door de crisis is een deel van de ontwikkelingen stilgevallen. Nu er-
vaart de gemeente een tweedeling in de woningbouwontwikkelingen in de gemeente in 
relatie tot het Waterlandakkoord.  
 
Enerzijds zijn er gebieden welke niet volledig tot ontwikkeling zijn gekomen door de crisis. 
In deze gebieden is nog niet of slechts deels begonnen met de woningbouwontwikkelin-
gen welke zijn besproken in het Waterlandakkoord. Voorlopig uitgangspunt is dat niet alle 
woningbouwontwikkelingen zullen worden gerealiseerd.  
 
Anderzijds is er toenemend aantal particuliere initiatieven in de gemeente. Deze particu-
lieren initiatieven vinden dikwijls niet plaats binnen de eerder besproken contouren van 
het Waterlandakkoord, hetgeen tot de vraag leidt of deze ontwikkelingen wel of niet mo-
gelijk zijn in het kader van het Waterlandakkoord. Eventuele ontwikkelingen zouden in 
een ‘algemeen framework’ passen welke in lijn is met de afspraken van het Waterland-
akkoord, maar zijn niet expliciet benoemd in het akkoord. Derhalve ontstaat er een twijfel 
of de particulieren initiatieven in planologische zin wel of niet gefaciliteerd moeten wor-
den. Bovendien is onduidelijk welke invloed nieuwe milieuregelgeving heeft op dit punt. 
De gemeente Velsen wil hier graag meer duidelijkheid over.  
 
Vanuit de gemeente Velsen bestaat er daarom een behoefte de status (actief of inactief, 
afsluiten of doorzetten) van het Waterlandakkoord integraal met de deelnemende partijen 
te bespreken om voor toekomstige ontwikkelingen in ‘de grijze zone’ een aanpak te defi-
niëren. Tevens is er op dit moment geen leidende partij welke als aanspreekpunt fungeert 
voor het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
De regio trekt door de toenemende woningdruk in de Metropoolregio Amsterdam aan. In 
Velsen heeft de Ferry plannen de terminal uit te breiden, en is de woningbouwontwikke-
ling op Oud IJmuiden in de afrondende fase. Het aantal particuliere initiatieven in de wo-
ningbouw nemen toe. De algemene vraag vanuit de woningmarkt voor Velsen neemt toe. 
Tevens is er een Omgevingswet in aankomst en zijn er nieuwe ontwikkelingen betreffen-
de geluid en fijnstof. Zulke ontwikkelingen dienen in regionaal verband besproken te wor-
den. 
 
Het is voor de gemeente moeilijk te bepalen hoe om te gaan met nieuwe voorziene wo-
ningbouwontwikkelingen en met particuliere initiatieven welke niet in het Waterland-
akkoord staan. De vraag is hoe de ontwikkelingen en initiatieven zich verhouden tot het 
Waterlandakkoord. Soms zouden deze qua woningaantallen wel passen, maar is sim-
pelweg de locatie verschillend. De afdelingen vergunningen van de gemeente heeft moei-
te met het bepalen van de status en kan derhalve ook niet overweg met het Waterland-
akkoord. De afdeling weet niet hoe zij het Waterlandakkoord dienen te behandelen en of 
het akkoord ten alle tijden gehonoreerd dient te worden. 
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Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Partijen dienen de status van het Waterlandakkoord te heroverwegen. Is deze actief of 
wordt deze afgesloten en hoe verhoudt zich dat tot nieuwe woningbouwontwikkelingen in 
een dynamische regio. Daarnaast mist de gemeente eigenaarschap bij het Waterland-
akkoord. In het akkoord is niet vastgelegd welke overheid of onderneming welke rol in-
neemt, waardoor geen van de betrokken partijen werkelijk eigenaar is van het akkoord en  
als aanspreekpunt fungeert indien iets besproken dient te worden. De gemeente wil 
daarom in eerste instantie graag meer duidelijkheid, maar ziet ook voordelen in het ver-
versen van de afspraken. 

1.2 Gemeente Beverwijk 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
Voor de gemeente Beverwijk is er geen dringende behoefte de werkzaamheid van het 
Waterlandakkoord nader te onderzoeken. De ervaringen zijn dat de huidige inbreidloca-
ties en de relatieve lage druk op de woningmarkt niet voor conflicterende belangen zor-
gen met het Waterlandakkoord.  
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
Er zijn verschillende ontwikkelingen in Beverwijk en Wijk aan Zee. Op dit moment wordt 
er een gebiedsvisie opgesteld voor het vergroten van de levendigheid van Wijk aan Zee, 
waarin nadrukkelijk een woningbouwopgave wordt vastgesteld. Hierin wordt op verschil-
lende manieren samengewerkt met Tata Steel (natuurwaarden en samenwerkingscon-
tracten). 
 
Tevens is er op de lange termijn een beoogde ontwikkeling rondom de Parallelweg, wel-
ke op dit moment nog geen prioriteit is. De beoogde woningbouwontwikkeling wordt nu 
opgenomen in de visie voor het Noordzeekanaalgebied. 
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Er is geen directe behoefte vanuit de gemeente Beverwijk voor een vervolgstap. De ge-
meente is zelfstandig en in samenwerking met Tata Steel en buurgemeenten bezig in de 
huidige lopende trajecten. 

1.3 Gemeente Heemskerk 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
Het Waterlandakkoord betrof geen directe woningbouwontwikkelingen in Heemskerk. Er 
is vanuit een regionaal belang gekozen voor het tekenen van het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
De ontwikkelingen in Heemskerk geven geen aanleiding tot nadere verkenningen met be-
trekking tot het Waterlandakkoord. De gemeente Heemskerk blijft betrokken bij het Wa-
terlandakkoord gelet op regionaal belang. 
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Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
De gemeente Heemskerk blijft vanuit regionaal belang graag betrokken bij een eventueel 
vervolg van het Waterlandakkoord, gelet op een op te stellen (regionale) omgevingsvisie.  

1.4 Provincie Noord-Holland 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
De provincie heeft vanuit de praktijk geen signalen ontvangen dat er behoefte zou be-
staan aan een evaluatie van het Waterlandakkoord. Het Waterlandakkoord wordt door 
verschillende partijen op verschillende wijzen gebruikt. Vanuit de Provincie is men van 
mening dat er goed gekeken moet worden naar het gebruik van het Waterlandakkoord: 
wat valt eronder en wat valt er niet onder. 
 
Gaandeweg de jaren is het Waterlandakkoord overgegaan in provinciaal beleid en pro-
vinciale wetgeving. Derhalve is de verwachting dat de belemmeringen vanuit de betrok-
ken gemeenten nihil moeten zijn. Tevens zijn er vele tafels in de regio opgezet om het 
e.e.a. te structuren en te bespreken, zoals de milieudialoog en het Regionaal Actie Pro-
gramma (RAP). Het RAP lijkt op een vervolg van het Waterlandakkoord waar de woning-
bouwontwikkelingen in de regio worden besproken, enig verschil is de betrokkenheid van 
regionale bedrijven in deze.  
 
In het verleden is er ook gekeken naar de behoefte van een evaluatie van het Waterland-
akkoord door de Provincie. Echter was daar toentertijd geen behoefte naar.  
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
Met betrekking tot nieuwe ontwikkelingen wil de Provincie per geval nagaan hoe de wer-
king van het Waterlandakkoord eventueel belemmert en of de (Provinciale) wetgeving 
niet voldoende handvatten biedt om de benodigde maatwerkoplossingen te bieden.  
 
Binnen de gemeente zijn vooral de woningbouwontwikkelingen in Oud IJmuiden en de 
beoogde ontwikkeling in Wijk aan Zee relevant in het kader van het Waterlandakkoord. 
Met betrekking tot Wijk aan Zee ziet de Provincie de nadrukkelijke behoefte van Tata 
Steel om het Waterlandakkoord te gebruiken bij de beoogde woningbouwontwikkeling. 
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Vanuit de Provincie is er geen directe behoefte aan het toevoegen van een gremium 
naast de milieudialoog, de RAP en de visie Noordzeekanaal of voor het samenvoegen 
van de bestaande gremia. Spanningen blijven in deze regio ten alle tijden bestaan, omdat 
zowel de bedrijvigheid als de woningbouw zich blijft ontwikkelen in de regio.  
 
Indien er gekozen wordt voor een vervolg dan zou deze met de Omgevingswet nader 
vormgegeven kunnen worden. Een Programma onder de noemer van de Omgevingswet 
zou zich goed lenen voor eventuele nieuwe woningbouwontwikkelingen en daaraan gere-
lateerde ontwikkelingen.  
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1.5 Tata Steel 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
De voorgenomen maatregelen in het Waterlandakkoord zijn door Tata Steel uitgevoerd. 
De normeringen in de omgeving worden behaald en de EU-normen hebben in de loop 
van tijd ervoor gezorgd dat aanvullende maatregelen zijn uitgevoerd.  
 
De onderwerpen van het Waterlandakkoord zijn voor Tata Steel zeer relevant en hebben 
de aandacht. Tata Steel neemt waar dat de spanning in de regio tussen woning-
bouw(ontwikkelingen) en bedrijvigheid aan het toenemen is. In verschillende dialogen 
waar Tata Steel aan deelneemt wordt gesproken over deze thematieken. Echter nemen 
enerzijds de onderwerpen in de huidige gremia af en komt er anderzijds in de regio nieu-
we problematiek bij. Tata Steel ziet een algehele dialoog dan ook als de oplossing om 
deze zaken met elkaar te verbinden. Hierin hoort ook een bespreking van de huidige sta-
tus van het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
In het licht van het Waterlandakkoord is voornamelijk de beoogde woningbouwontwikke-
ling in Wijk aan Zee belangrijk voor Tata Steel. De vraag is of de beoogde doelstelling 
van levendigheid wordt behaald met de beoogde toevoeging van woningen, omdat in het 
gebied de geluidsbelasting moeilijk ligt. De procedurele risico’s voor woningbouw op deze 
locatie zijn groot, zeker met betrekking tot stikstof en geluid. De bouwwerkzaamheden 
zouden kunnen leiden tot het overschrijden van normeringen. 
 
Tata Steel kijkt met zorgen naar de ontwikkelingen in Wijk aan Zee. Door de intensivering 
van de recreatie is er een intensivering van het aantal verkeersbewegingen, hetgeen zich 
wellicht ook uit in het aantal toegenomen klachten vanuit Wijk aan Zee. Dat terwijl de 
normeringen en metingen laten zien dat de vervuiling afneemt.  
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Tata Steel ziet graag een integrale dialoog terugkomen in de regio, waarin alle problema-
tiek ineens besproken kan worden. Dit is tevens in lijn met de Omgevingswet, welke als 
basis of katalysator zou kunnen dienen voor een omgevingsdialoog.  

1.6 OV IJmond 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
In beginsel zijn er afspraken gemaakt over de opschuivende woningbouw, welke optrok 
naar het water en de kades. Echter is door toedoen van de crisis weinig gebeurt. Bij toe-
komstige ontwikkelingen zou, omdat er nog niets gebeurd is, teruggevallen kunnen wor-
den op het Waterlandakkoord. Echter zijn de tijden veranderd en kijken de bedrijven nu 
anders naar woningbouwontwikkelingen, andere toekomstige ontwikkelingen en kansen 
voor de regio. Het e.e.a. zou in dat kader opnieuw besproken moeten worden om helder 
te krijgen hoe partijen tegen de in het Waterlandakkoord vastgelegde ontwikkelingen kij-
ken en hoe ze kijken naar eventuele nieuwe ontwikkelingen.  
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Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
De samenstelling van de regio IJmond is uniek. De combinatie van natuur, industrie en 
wonen is nergens anders in Nederland te vinden. Om deze thematieken aan elkaar zijn 
verbonden is het van belang dat er een integrale regionale aanpak is. Voor alle nieuwe 
ontwikkelruimte geldt dat er een scheve verhouding ontstaat tussen degene die de kos-
ten maakt (Tata Steel) en degene die de baten ophaalt (bedrijven/gemeente). Plannen 
voor de nieuw ontstane ‘schone ruimte’, welke is ontstaan door de verbeteringen die Tata 
Steel heeft doorgevoerd, moeten in groter verband besproken worden. Voor de regio is 
het van essentieel belang dat Tata Steel in de regio actief blijft, daarvoor is een balans 
tussen de kosten en baten van groot belang.  
 
Tevens stelt de OV IJmond vragen bij de beoogde woningbouwontwikkelingen in Wijk 
aan Zee. De vraag is of de beoogde doelstelling (levendigheid) wordt behaald door het 
toevoegen woningvolume. In het verleden is dit volume voornamelijk gebruikt door de 
verkeerde doelgroep.  
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Het overstijgende regionale belang is wat in een vervolg op het Waterlandakkoord be-
sproken zou moeten worden. Een omgevingsdialoog zou daar aan bij kunnen dragen. De 
regio heeft behoefte aan een tafel waar op een integrale wijze tegen de problematiek in 
de regio wordt aangekeken en waar ook de bedrijvigheid wordt gehoord. Belangrijkste 
taak ons inziens voor een omgevingstafel zou zijn het opzetten van een omgevingsvisie 
als opvolger voor het Waterlandakkoord. 
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3. Analyse van gesprekken 
 
In de verschillende gesprekken is naar voren gekomen hoe partijen, 10 jaar na het afsluiten van 
het Waterlandakkoord, kijken naar het Waterlandakkoord en de werking daarvan. Aan de hand 
van de gesprekken kunnen er verschillende conclusies worden opgemaakt, welke onderstaand 
worden besproken.  
 
De huidige status van het Waterlandakkoord is bij vlagen onbekend 
Omdat partijen twijfels hebben over de status en de werkzaamheid van het Waterlandakkoord is 
er een duidelijke tweedeling in partijen te vinden, namelijk: (1) Partijen welke het Waterland-
akkoord incidenteel gebruiken, omdat de kaders niet passen op de nieuwe ontwikkelingen en (2) 
Partijen welke het Waterlandakkoord nauwelijks gebruiken maar als passend ervaren, omdat de 
huidige ontwikkeling nog passen op de kaders van het Waterlandakkoord.  
 
De huidige status van het Waterlandakkoord is daarom moeilijk te ‘bestempelen’. De afwezigheid 
van een verantwoordelijke en een einddatum, maakt dat de werking en naleving van het Water-
land op incidentele basis plaatsvindt in plaats van op structurele basis. Ons inziens is het derhal-
ve verstandig in ieder geval de status van het Waterlandakkoord met de verschillende betrokke-
nen te bespreken, waardoor naar de verschillende partijen toe helder is of het Waterlandakkoord 
werkzaam is of niet en waar eventuele uitgangspunten, ontwikkelingen en belangen integraal be-
sproken kunnen worden. De verwachting is dat op termijn het akkoord bij verschillende partijen 
kan gaan conflicteren met uitgangspunten, (woningbouw)ontwikkelingen en belangen.  
 
Integraal bespreken van toekomstige ontwikkelingen 
Er is in verschillende gesprekken naar voren gekomen dat de spanning op de regio ten alle tijden 
zal blijven bestaan. Hetgeen betekent dat op termijn dilemma’s zoals die van 10 jaar geleden bij 
het afsluiten van het Waterlandakkoord opnieuw verschijnen.  
 
Zo is er een toename van woningbouw in de buurt van zware industrie en neemt het aantal ge-
hinderde toe. Om deze reden zal er een goede afweging gemaakt moeten worden of extra wo-
ningbouw in de buurt van zware industrie wenselijk is. In de IJmond zijn, met name vanwege de 
Natura2000 gebieden, weinig tot geen mogelijkheden voor woningbouwontwikkeling buiten de 
stedelijke kernen. Voor woningbouwlocaties c.q. ontwikkellocaties moet dan ook gezocht worden 
in de bestaande kernen. Mede hierom is er in de visie Noordzeekanaalgebied opgenomen dat 
verdichting van woningbouw langs het kanaal wenselijk is. Daarnaast is ook de kern van IJmui-
den als gebied voor verdichting opgenomen in de visie.  
 
Met het Waterlandakkoord zijn er 10 jaar geleden afspraken gemaakt voor woningbouw in de na-
bijheid van Tata-steel. In de praktijk is gebleken dat de afspraken in zijn algemeenheid hebben 
geholpen bij het vastleggen van afspraken voor woningbouwontwikkelingen op de aangewezen 
locaties en dat op dit moment niet zozeer problemen worden ondervonden met de gedane af-
spraken, maar voornamelijk met de aangewezen locaties.  
 
Vooral langs de randen van Oud IJmuiden zijn ontwikkelingen niet doorgegaan, die milieukundig 
wel realiseerbaar zijn. Bij het maken van nieuwe afspraken, is het dan ook wenselijk om uit te 
gaan van welke (milieu)kwaliteit wenselijk is in plaats van uit te gaan van vooraf aangewezen lo-
caties.  
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Het is belangrijk deze nieuwe dilemma’s integraal te bespreken. Indien deze niet worden bespro-
ken zal op termijn de spanning in de regio tussen enerzijds de bedrijvigheid en anderzijds de wo-
ningbouwontwikkeling verder toeneemt. Het bepalen van de ‘spelregels’ voor nieuwe woning-
bouw of bedrijfsmatige ontwikkelingen is van groot belang voor het bewaren van de balans in de-
ze drukbezette regio.  
 
Het integraal bespreken van deze toekomstige dilemma’s en discussies begint ons inziens met 
het afsluiten van het huidige gremium, het Waterlandakkoord, en het bespreken van een opzet 
voor het vervolg. Hoe dit vervolg eruit komt te zien is aan de verschillende betrokken, waarbij het 
van belang is dat alle betrokken partijen tevreden en langdurig betrokken zijn bij een afgesproken 
aanpak.  
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INTENTIEVERKLARING RUIMTE VOOR WONEN EN

WERKEN IN DE IJMOND 

Samenvatting woningbouwlocaties 

� Centrum IJmuiden; overeenstemming 

� Velsen-noord; overeenstemming  

� Oud-IJmuiden; overeenstemming 

� Wijk aan Zee; overeenstemming 

� Westelijk Beverwijk; overeenstemming mits fijn stof onder de norm is. Dit moet 

blijken uit metingen die in 2006 plaatsvinden. Indien uit de metingen onverhoopt 

blijkt dat er knelpunten zijn en de bronnen/oorzaken zijn helder, wordt door 

partijen (gemeente, provincie, bedrijfsleven) gezamenlijk naar oplossingen gezocht. 

De metingen vinden thans plaats. 

Samenvatting bedrijfsontwikkelingen 

Op de onderhavige locaties is overeenstemming bereikt over de (toekomstige) 

bedrijfsontwikkelingen. De herziene ontwerpbeschikking revisievergunning Corus heeft 

de instemming van alle partijen. Een Mer-procedure is niet nodig. 

Er wordt door de provincie bij het ministerie van VROM een verhoging van de MTG 

aangevraagd voor in totaal 187 extra woningen in Wijk aan Zee (97) en Oud-IJmuiden 

(90). Zonodig wordt ook een verhoging van de MTG aangevraagd voor de 

Felisonterminal. Partijen zijn het hier over eens. 

Als bijlage bij deze intentieverklaring, en daarmee onderdeel van de intententieverklaring, 

behoren: 

� de notitie Inhoud revisievergunning en Mer-beoordelingsplicht in het kader van 

Waterland 

� de brief aan staatssecretaris Van Geel 

� de verslagen van de Waterlandoverleggen op 17 oktober 2005, 9 november 2005, 

25 januari 2006, 29 juni 2006 

� Het document “Stand van Zaken Waterlandoverleg” inclusief matrices d.d. 9 maart 

2006. Ten opzichte van dit document zijn de in deze intentieverklaring opgenomen 

afspraken leidend. 

10.
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1. Betrokken partijen 
 

Bij deze Intentieverklaring zijn de volgende partijen betrokken: 

� de gemeente Beverwijk; 
� de gemeente Velsen; 
� de gemeente Heemskerk; 
� de provincie Noord-Holland; 
� Corus IJmuiden; 
� de Kamer van Koophandel Amsterdam; 
� FED IJmond. 
 

2. Achtergrond van de Intentieverklaring 
 

Ambities 

De IJmond is een gebied dat intensief gebruikt wordt voor wonen, werken en recreatie 

en waarin intussen nog steeds een waardevol landschap resteert. De ambities voor de 

toekomst zijn hoog. De gemeenten in het gebied hebben plannen voor de verdere 

ontwikkeling van kernen en gebieden binnen hun grenzen. Die plannen betreffen het 

bouwen van nieuwe woningen, herstructurering van bestaande woongebieden en 

ruimte bieden voor de groei van bedrijvigheid. Verschillende bedrijven hebben plannen 

voor uitbreiding en groei. 

 

De provincie Noord-Holland heeft IJmond in het streekplan Zuid-Kennemerland 

aangewezen als stedelijk kerngebied. Daarnaast bevat het streekplan een 

woningbouwtaakstelling van 4.000 woningen tot 2010 voor de IJmond. Er ligt in het 

streekplan een zoekopdracht voor 40 hectare bedrijfsterrein. Gestreefd wordt naar een 

kwaliteitsverbetering van het woon- en werkmilieu en de leefbaarheid, versterking van 

de aanwezige economische clusters, vernieuwing van het toeristisch aanbod en 

voortdurende verbetering van de infrastructuur zowel op het land als van de 

vaarroutes.  

 

De woningbouwtaakstelling voor de IJmond uit het streekplan en de behoefte van de 

gemeenten om in de huisvesting van de eigen bevolkingsaanwas en in behoud en 

herstel van de bestaande woonomgeving te voorzien, vragen een grote inspanning van 

de gemeenten Velsen, Beverwijk en Heemskerk. Ook voor de ontwikkeling die de 

economische activiteiten de komende jaren zullen doormaken is ruimte noodzakelijk is. 

Deze bedrijfsontwikkelingen zijn essentieel voor het behoud van de werkgelegenheid in 

de IJmond. 

 

Het vormgeven van een evenwichtige ontwikkeling van enerzijds wonen en anderzijds 

werken in de IJmond vraagt een extra grote inspanning, omdat de milieu-impact van de 

bedrijfsmatige activiteiten van grote industrie- en havengebonden activiteiten kunnen 

conflicteren met een gezonde en veilige woonomgeving. Andersom geldt dat 

woningbouwplannen bedrijfsontwikkelingen kunnen belemmeren. Dit vereist een 

zorgvuldige afweging bij ruimtelijke ontwikkelingen en het stellen van voorwaarden om 

te voorkomen dat de ontwikkelingsruimte voor beide belangen in de toekomst wordt 
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geblokkeerd. Daarbij is er voor de huidige vergunningverlening naar gestreefd om de 

bestaande situatie zoveel mogelijk te consolideren en bij uitbreidingen van activiteiten 

binnen de huidige milieuemissies te blijven. Voor nieuwe situaties wordt afgewogen 

welke belemmering dit oproept voor de andere functies in de toekomst. 

 

Waterlandoverleg 

Bestuurders van gemeenten, provincie en bedrijfsleven zijn begin 2005 jaar een 

gezamenlijk overleg gestart om de dilemma’s te bespreken. De besprekingen hebben 

zich geconcentreerd op de mogelijkheden en onmogelijkheden voor woningbouw op 

verschillende locaties in samenhang met de Revisievergunning van Corus en de 

toekomstige bedrijfsontwikkelingen. De algemene conclusie van dit zogenaamde 

Waterlandoverleg is dat op een groot aantal locaties nog woningbouw mogelijk is 

zonder dat daarmee de ruimte voor toekomstige bedrijvigheid op slot wordt gezet. 

 

Het afgelopen jaar is gewerkt aan het maken van afspraken over de mogelijkheden op 

de verschillende locaties, de inzet van partijen die nodig is om deze mogelijkheden te 

realiseren en de randvoorwaarden waaraan voldaan moet zijn. Het één en ander is 

gestold in de notitie met de matrices, de notitie Inhoud revisievergunning en Mer-

beoordelingsplicht in het kader van Waterland en de brief aan staatssecretaris Van Geel. 

Daarnaast vormen de inhoud van de revisievergunning voor Corus en het voorgenomen 

MTG-besluit belangrijke bouwstenen voor de af te sluiten Intentieverklaring Waterland. 

 

Revisievergunning Corus 

In het Waterlandoverleg is steeds gekeken naar de relatie tussen de Revisievergunning 

Corus, de mogelijkheden voor woningbouw en bedrijfsontwikkelingen. Om de 

milieuvergunning voor alle bedrijfsonderdelen van Corus tezamen up to date te maken 

heeft Corus een zogenaamde Revisievergunning aangevraagd. Hierdoor wordt de 

vergunning aangepast aan nieuwe landelijke en Europese regels. Daarnaast is 
aanpassing nodig omdat de vergunde capaciteit van 9 naar 8 mln. ton staal wordt 

teruggebracht en wordt geconcentreerd in 1 fabriek. Er is geen sprake van een toename 

van de vergunde productie. 

 

De herziene ontwerpbeschikking met betrekking tot de Revisievergunning Corus kent 

vele elementen. Van een aantal daarvan wordt de strekking hieronder weergegeven. 

Voor een volledige weergave wordt verwezen naar de integrale tekst van de herziene 

ontwerpbeschikking. 

 

Bij de Revisievergunning Corus zijn de volgende uitgangspunten in acht genomen: 

� uitbreidingen en veranderingen mogen niet leiden tot toename van de 

milieubelasting van de regio; 

� geen toename van de vergunde geluidsbelasting, op plaatsen waar de 

geluidssanering succesvol is geweest worden de grenswaarden voor Corus 

verlaagd; 

� de nadruk bij de maatregelen wordt gelegd op fijn stof, grof stof en geluid. 
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De belangrijkste maatregelen zijn: 

� verplaatsing van op- en overslag van het terrein in de noord-westhoek naar een 

meer centrale plek op het terrein; 

� stofbestrijdingsmaatregelen aan overstorten palletlijn; 

� maatregelen aan transportbanden; 

� kortere transportroute injectiekolen.  

 

Dit leidt tot de volgende reducties: 

� open bronnen (vooral grof stof): reductie van 1940 ton/jaar naar 1850 ton/jaar 

(resultaatverplichting). 

� puntbronnen en diffuse bronnen (vooral fijn stof): reductie van 2150 ton/jaar naar 

1750 ton/jaar en in 2010 naar 1500 ton/jaar (resultaatverplichting). 

� De vergunde emissie van SO2 blijft gelijk. De concentraties in de woonomgeving 

blijven daarmee ruim onder de norm. Verdere verlaging is wellicht mogelijk na uit 

te voeren onderzoeken. 

� Voor NOx wordt de bijdrage in de woonomgeving begrensd. Een kleine toename 

van emissie past binnen de wettelijke grenswaarden. 

� De installaties moeten voldoen aan de stand van de techniek. 

� Emissies moeten voldoen aan de landelijke en Europese normen. 

 

Voor de Revisievergunning is tevens een aanpassing van het MTG-besluit uit 1997 

noodzakelijk. Dit besluit voorzag in de sanering van het industrielawaai van Corus. Het 

saneringsprogramma bevatte een groot aantal maatregelen als 

inspanningsverplichting om de geluidsoverlast in de woonomgeving zoveel mogelijk 

terug te dringen. Voor een aantal woningen waren die maatregelen nog niet voldoende 

en heeft de minister van VROM destijds ingestemd met een hogere waarde van 56 of 57 

dB(A) als Maximaal Toelaatbare Gevelbelasting (MTG). 

 

3. Doel van de af te sluiten intentieverklaring 
 

Het doel van de af te sluiten Intentieverklaring Waterland is tweeledig: 

a. bevestigen en vastleggen van de tot nu toe in het Waterlandoverleg gemaakte 

afspraken; 

b. het daarmee scheppen van de randvoorwaarden voor de verdere uitwerking van en 
besluitvorming over de plannen die voor de verschillende locaties bestaan; 

c. het bieden van een kader en het maken van procesafspraken voor de wijze waarop 

partijen omgaan met nieuwe locaties 

 

De gemaakte afspraken worden beschouwd als de randvoorwaarden waaronder en 

kaders waarbinnen voor de verschillende locaties verder gewerkt wordt. Nadere 

concretisering van de afspraken voor de locaties moet op planniveau plaatsvinden. 

 

4. Algemene conclusies Waterlandoverleg 

 

Toelichting: de algemene conclusies worden in paragraaf 6 voor de verschillende 

locaties uitgewerkt. 
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a. Partijen zijn bereid om op basis van de in de intentieverklaring gemaakte afspraken 

met elkaar constructief verder te werken aan een evenwichtige ontwikkeling van 

wonen en werken in de IJmond. In het Waterlandoverleg is hiertoe gesproken over 

de locaties: 

� Velsen-Noord, 

� Centrumplan IJmuiden, 

� Oud-IJmuiden, 

� Wijk aan Zee, 

� Westelijk Beverwijk 

en over: 

� de Revisievergunning Corus 

� de continuïteit en ontwikkelingsmogelijkheden van het bedrijfsleven in de 

IJmond binnen de invloedssfeer van bovengenoemde woningbouwlocaties in 

de IJmond, 

� de toekomstige bedrijfsontwikkelingen. 

 

b. De gemeenten Beverwijk en Velsen geven de woningbouwplannen voor de onder a. 
genoemde locaties vorm binnen de kaders van de in de af te sluiten 

intentieverklaring gemaakte afspraken. 

 

c. Voor zowel Corus als voor het overige bedrijfsleven dat binnen de invloedssfeer van 

de onder punt 4a. genoemde woningbouwlocaties opereert, is de milieuvergunning 

en de daarin voorgeschreven maatregelen het juridische kader waarop zij ten 

aanzien van milieubelasting op de onder 4a. genoemde woningbouwlocaties 

kunnen worden aangesproken. Voor zover van toepassing, worden de afspraken die 

zijn gemaakt binnen de kaders van de af te sluiten intentieverklaring opgenomen in 

de milieuvergunningen van voornoemde bedrijven. 

 

d. De woningbouwontwikkelingen vinden plaats binnen nationale wet- en 
regelgeving voor geluidhinder, grof stof, fijn stof, externe veiligheid en geur; binnen 

de kaders van het gestelde in de milieuvergunning van Corus en het gestelde in de 

milieuvergunningen van het overige bedrijfsleven dat binnen de invloedsfeer van 

de onder punt 4a genoemde woningbouwlocaties opereert. 

 

e. Voor de locaties waarvoor dat afgesproken is (zie paragraaf 6), is de provincie bereid 

de in het kader van het Waterlandoverleg besproken woningbouwplannen mogelijk 

te maken door binnen de grenzen van de nationale wet- en regelgeving voor 

geluidshinder één of meer van de volgende maatregelen te nemen: 

� woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

� hogere geluidswaarden te verlenen (ophogen MTG’s); 

� toepassen van dove gevels en vliesgevels; 

� ontheffing te verlenen voor verkeerslawaai. 

 

f. In het provinciaal Milieubeleidsplan staat dat het streven is het aantal gehinderden 

in de provincie niet te laten toenemen. Gezien de bijzondere situatie in de IJmond 

(wonen dicht op bedrijvigheid) en de ambities die de provincie heeft voor zowel 

wonen als werken in de IJmond, is de provincie bereid te zijner tijd bij de nadere 
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uitwerking van de plannen indien nodig gemotiveerd af te wijken van het streven 

het aantal gehinderden niet te laten toenemen. Het algemene principe van niet 

meer gehinderden in de provincie wordt hiermee door de provincie niet losgelaten. 

 

g. Voor de volgende locaties zijn afspraken gemaakt over nog uit te voeren onderzoek: 
� Velsen-Noord: externe veiligheid, 

� Westelijk Beverwijk: fijn stof, 

� Wijk aan Zee: geluid. 

Deze afspraken worden uitgewerkt in paragraaf 6. 

 

h. Voor de locaties waarvoor dat afgesproken is (zie paragraaf 6) worden in de koop- 
en huur contracten kopers en huurders gewezen op de milieusituatie op de 

betreffende locatie door middel van het beschrijven van de milieusituatie. 

 

i. Voor de locaties waarvoor dat door de gemeenten gevraagd is (zie paragraaf 6) 

treedt de provincie in overleg met de betrokken gemeenten over de mogelijkheden 

voor financiële ondersteuning van de plannen, met in achtneming van de reeds 

gedane toezeggingen. 

 

j. Voor alle locaties is afgesproken dat gemeenten, provincie en bedrijfsleven zich 

inspannen om de procedures inzake ruimtelijke ordening en milieu die voor de 

realisatie van de plannen doorlopen moeten worden zo soepel mogelijk te laten 

verlopen. 

 

5. Conclusies m.b.t. Revisievergunning Corus, Mer en MTG’s 

 

a. De herziene ontwerpbeschikking Revisievergunning Corus, zoals die in september 

2006 ter inzage wordt gelegd, heeft de instemming van alle partijen. Partijen zullen 

geen bezwaar maken tegen de vergunning. 

 

b. Partijen zijn van mening dat een Mer-procedure voor de Revisievergunning Corus 
niet nodig is omdat geen sprake is van een toename van de vergunde productie. 

Wel zal door de plannen van Corus de feitelijke productie kunnen toenemen omdat 

nu minder geproduceerd wordt dan de vergunde productie. Er zal ondanks de 

eventuele stijging van de feitelijke productie sprake zijn van afnemende 

stofemissies. Op basis hiervan is een Mer niet nodig: er is geen wijzigende invloed 

op het milieu en er zijn geen alternatieven voor de uitbreiding van de productie 

aanwezig. 

 

c. Bovenstaande conclusies met betrekking tot de Revisievergunning Corus en de Mer-

beoordelingsplicht zijn getrokken na overleg over de inhoud van de 

revisievergunning en de Mer beoordelingsplicht tussen de provincie en de 

Milieudienst IJmond. De uitkomsten van dit overleg zijn vastgelegd in de notitie 

Inhoud revisievergunning en Mer-beoordelingsplicht in het kader van Waterland. 

Deze notitie maakt onderdeel uit van deze Intentieverklaring. 
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d. Specifiek met betrekking tot fijn stof is in de notitie Inhoud revisievergunning en 
Mer-beoordelingsplicht in het kader van Waterland het onderstaande opgenomen. 

Voor een volledige weergave wordt verwezen naar de desbetreffende teksten van 

de herziene ontwerpbeschikking met betrekking tot de Revisievergunning 

� de in de vergunning opgenomen reductie van de emissie van fijn stof een 

resultaatverplichting is; 

� de provincie scherp toeziet op het naleven van de voorschriften in de 

vergunning en stipt zal handhaven, hierover komt een passage 

(handhavingprotocol) in de considerans bij de vergunning; 

� provincie en milieudienst zich gezamenlijk hard gaan maken het uitbreiden van 

het meetnet met een permanent meetpunt in Beverwijk West.  

 

e. Er wordt door de provincie bij het ministerie van VROM een verhoging van de MTG 

aangevraagd voor in totaal 187 extra woningen in Wijk aan Zee (97) en Oud-

IJmuiden (90). Partijen zullen hier geen bezwaar tegen maken. Een nieuw MTG-

besluit is nodig omdat ondanks dat alle afgesproken saneringsmaatregelen die door 

Corus zijn uitgevoerd, niet voldaan is aan de saneringsdoelstelling en het MTG 

besluit van VROM van 1997. Om aan de huidige vergunning te voldoen neemt 

Corus voor 17,5 mln. Euro aan maatregelen. De mogelijkheden voor aanvullende 

kosteneffectieve maatregelen zijn onderzocht. De conclusie is dat die 

mogelijkheden er niet zijn. De gemeenten en de milieudienst IJmond tekenen 

hierbij aan dit oordeel aan het ministerie van VROM over te laten en dit oordeel te 

zullen volgen. 

 

f. Indien in de loop van de vergunningsprocedure, inclusief beroepsgang door derden 

bij de Raad van State, extra eisen worden opgelegd, waardoor Corus zich 

redelijkerwijs niet meer aan de gemaakte afspraken kan houden, treden partijen in 

overleg met elkaar.  

 

6. Conclusies voor de locaties 
 

Toelichting algemeen: per locatie worden de centrale conclusies gegeven onder 

verwijzing naar de matrices die eerder in het Waterlandoverleg vastgesteld zijn.  

 

a. Velsen-Noord 
 

1. De conclusies voor Velsen-Noord op basis van de Quick scan “Verbeteren 
leefbaarheid Velsen-Noord” betreffen de volgende plannen: Pendorp, Schouw, 

Gildenbuurt, Westrand, Hoek Duinvlietstraat/Stratingplantsoen, Basisschool 

Wijkerstraatweg, Zuidzijde Wijkermeerweg, Noordzijde Wijkermeerweg, 

inbreiding bestaand gebied. In totaal gaat het om een netto toevoeging van 

circa 185 woningen. 

2. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 
Corus is voor deze locaties fijn stof geen belemmering voor de uitvoering van de 

plannen. 

3. Op basis van onderzoeksgegevens van Provincie en Milieudienst IJmond zijn de 
geconstateerde knelpunten voor geluid oplosbaar door binnen de grenzen van 
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de nationale wet- en regelgeving voor geluidshinder één of meer van de 

volgende maatregelen te nemen: 

• woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

•   hogere geluidswaarden te verlenen; 

•   ontheffing te verlenen voor verkeerslawaai. 

 De provincie is bereid mee te werken aan deze maatregelen. 

4. Bij de ontwikkeling van het woningbouwproject Gildebuurt-Pendorp-Schouw 
uit de quick scan, is een ‘Verkenning alternatieven Gildespoor’ uitgevoerd. Ten 

aanzien van het tracé Gildespoor wordt tussen betrokken partijen nader 

overleg gevoerd. 

5. Bij de onderzoekingen op basis waarvan de conclusies onder 2. en 3. getrokken 
zijn, is geconstateerd dat de volgende bedrijfsontwikkelingen mogelijk zijn en 

gedragen worden: 

� Revisievergunning Corus; 

� Ontwikkelen van De Grote Hout (voormalige NAM-kade) volgens het 

basisscenario dat is vastgelegd in de inrichtingsvisie, hetgeen betekent 

dat het gehele terrein wordt herontwikkeld tot bedrijventerrein; 

� actuele vergunningen van de bedrijven in het gebied, waaronder Crown 

van Gelder, DSM en Nuon; 

� de toekomstige bedrijfsontwikkelingen in het gebied: derde papierlijn 

Crown van Gelder en overslag Grote Hout dag en avond volgens rapport 

Tebodin. 

6. Op basis van het vastgestelde Masterplan IJmond-Noord is een (Topper-) 
subsidie aangevraagd bij het Ministerie van EZ. 

7. Voor de locatie Pendorp wordt extern onderzoek uitgevoerd naar de externe 
veiligheid alvorens over de mogelijkheden voor woningbouw besloten wordt. 

Dit onderzoek wordt uitgevoerd door de provincie in samenspraak met 

betrokken partijen. 

8. De gemeente Velsen heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 
ondersteunen, waarbij bijvoorbeeld gedacht wordt aan het herstructureren van 

de Wijkermeerweg. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn en 

treedt hierover in overleg met de gemeente. De gemeente Velsen, de in het 

gebied werkzame woningcorporaties en Provincie dragen gezamenlijk de 

planvoorbereidingskosten. De provincie is bereid éénderde van deze kosten 

voor haar rekening te nemen. 

 

b. Centrumplan IJmuiden 

1. De conclusies betreffen het Centrumplan IJmuiden. Het plan betreft een netto 
toevoeging van 1.025 woningen. 

2. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 
Corus is voor deze locaties fijn stof geen belemmering voor de uitvoering van de 

plannen. De onderzoeken zijn opgenomen in het Structuurplan Centrum 

IJmuiden zoals vastgesteld op 15 december 2005. 

3. Op basis van onderzoeksgegevens van zijn de geconstateerde knelpunten voor 
geluid oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale wet- en regelgeving 

voor geluidshinder hogere geluidswaarden te verlenen. De provincie is bereid 
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hieraan mee te werken. De onderzoeken zijn opgenomen in het Structuurplan 

Centrum IJmuiden zoals vastgesteld op 15 december 2005. 

4. De gemeente Velsen heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 
ondersteunen. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn en treedt 

hierover in overleg met de gemeente. 

 

c. Oud IJmuiden 

 

1. De conclusies betreffen het stedenbouwkundig plan Oud-IJmuiden. Het plan 
betreft een netto-toevoeging van circa 200 woningen in het middengebied.  

2. Partijen zijn bereid verder te werken aan het scheppen van de voorwaarden voor 
een evenwichtige ontwikkeling van woningen en bedrijvigheid. 

3. Ten behoeve van het in beeld brengen van de milieutechnische mogelijkheden is 
het Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden opgesteld. Dit is door partijen 

vastgesteld. 

4. Op basis van Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden is voor deze locaties fijn stof 

geen belemmering voor de uitvoering van de plannen. Er is in opdracht van de 

Milieudienst een aanvullend onderzoek uitgevoerd ten behoeve van de 

ondersteuning van de bevindingen en de vertaling vanuit het meetpunt 

Kanaaldijk naar de luchtkwaliteit in Oud IJmuiden. De conclusie van dit 

onderzoek is dat er geen probleem is. 

5. Op basis van Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden zijn de geconstateerde 

knelpunten voor geluid oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale wet- 

en regelgeving voor geluidshinder één of meer van de volgende maatregelen te 

nemen: 

� sanering van het binnengebied; 

� invulling van het stedenbouwkundig concept; 

� vliesgevels, dove gevels; 

� woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

� hogere geluidswaarden te verlenen. 

6. In het Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden op basis waarvan de conclusies 

onder iv. en v. getrokken zijn, is geconstateerd dat de volgende 

bedrijfsontwikkelingen mogelijk zijn en gedragen worden: 

� Revisievergunning Corus; 

� Voornemen van de Felison terminal voor het afhandelen van kleinere 

schepen in de avond en nachtperiode. Los van woningbouwplannen in 

Oud IJmuiden wordt op dit moment in samenwerking met ambtenaren 

van de provincie NH overleg gevoerd over het aanpassen van het 

geluidsmodel. Het MTG punt aan de Bik en Arnoldkade vormt hiervoor 

op dit moment een belemmering voor de plannen van de Felison 

terminal. Partijen werken gezamenlijk aan een oplossing: waaronder 

zonodig het voeren van een MTG procedure; 

� Continuïteit en groeimogelijkheden voor de bedrijven gelegen aan de 

Halkade; 

� Aan Zeehaven IJmuiden (visafslag) en aan Karel Hoeve (grootste 

visverwerker aan de Halkade) zijn recent nieuwe milieuvergunningen 

verleend waarin de toekomstige ontwikkelingen zijn meegenomen; 
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� De overige kleinere ambachtelijke visverwerkende bedrijven gelegen 

aan de Halkade vallen allen onder het regime van het Besluit 

Detailhandel en Ambachten. Deze bedrijven kunnen zich ontwikkelen 

binnen de normen van dit Besluit; 

� Voornemen van het Havenbedrijf Amsterdam voor het intensiveren van 

de lichteractiviteiten aan de paal; 

� Voornemen van de Minister om op termijn opnieuw te bezien of een 

tweede grote zeesluis aan de orde is. Eén en ander is sterk afhankelijk 

van de groei van de Amsterdamse Haven; 

� Het afmeren van (cruise)schepen aan de openbare kade aan de 

noordzijde van de Felison terminal; 

� Het vervoeren van ammoniak in aanvaringbeveiligde gekoelde 

binnenvaartschepen van Geleen naar IJmuiden in plaats van vervoer per 

spoor; 

� De invloed van het verder afgelegen bedrijfsleven. 

7. Aan de noordwestrand (het hele gebied ten westen van de Visstraat) van het 
plangebied wordt ingezet op het realiseren van geluidsongevoelige 

bedrijfsmatige functies. De gemeente Velsen zal de mogelijkheid hiertoe 

formaliseren in het op te stellen bestemmingsplan. Hierbij wordt een 

marktconforme (bij de functie passende) prijstelling voor de grond gehanteerd. 

Indien uiterlijk 1 januari 2010 blijkt dat de exploitatie van deze bedrijfsmatige 

functies niet is gegarandeerd door aantoonbare investeringsbereidheid van 

private partijen, dan kan de gemeente woningbouw realiseren.   

8. Bij het opstellen van de milieurapportage is uitgegaan van de huidige wet- en 
regelgeving vanuit de rijksoverheid. Indien in de periode tot en met het laatste 

op te leveren woningbouwplan welke wordt gerealiseerd conform het 

stedenbouwkundig plan Oud-IJmuiden, als gevolg van wijzigende of nieuwe 

milieuwetgeving, dan wel nieuw rijks- en/of lokaal beleid, de nieuwe woningen 

(dus niet de ten tijde van ondertekening van de intentieverklaring reeds 

aanwezige woningen ten oosten van de Jagerstraat) omliggende bedrijven 

direct of indirect nopen tot het treffen van aanvullende maatregelen en dus tot 

het maken van kosten, verplichten partijen zich tot het gezamenlijk met de 

betrokken bedrijven zoeken naar oplossingen voor dekking van deze kosten uit 

eigen middelen, overheidssubsidies en andere regelingen opdat de kosten voor 

het bedrijfsleven zo minimaal mogelijk blijven. 

9. De gemeente Velsen zorgt dat in de koop- en huurcontracten kopers en 
huurders worden gewezen op de milieusituatie in Oud-IJmuiden door middel 

van het beschrijven van de milieusituatie. 

10. De gemeente Velsen heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 
ondersteunen. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn en treedt 

hierover in overleg met de gemeente. 

 

d. Wijk aan Zee  

1. De conclusies voor Wijk aan Zee betreffen de volgende plannen: Gouden Gunje, 
Straat Dorpsduinen, Duinpad, Voormalige beheerders woning Heliomare, 

Relweg, Heliomare, Voorstraat, Hogeweg en Paasdal. In totaal gaat het om circa 

200 woningen. 
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2. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 
Corus is voor de locaties Hogeweg en Paasdal fijn stof een belemmering voor de 

uitvoering van de plannen. Beide locaties worden nu niet langer opgenomen. 

Wel wordt voor deze locaties de ontwikkeling van de fijn stof problematiek 

gevolgd. 

3. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 
Corus is voor de andere locaties in Wijk aan Zee fijn stof geen belemmering voor 

de uitvoering van de plannen. 

4. Op basis van onderzoeksgegevens zijn de geconstateerde knelpunten voor 
geluid oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale wet- en regelgeving 

voor geluidshinder één of meer van de volgende maatregelen te nemen: 

a. beperken bouwhoogte; 

b. dove gevels; 
c. woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

d. hogere geluidswaarden te verlenen. 
 De provincie is bereid mee te werken aan deze maatregelen. 

5. Bij de onderzoekingen op basis waarvan de conclusies onder 2. en 3. getrokken 
zijn is rekening gehouden met de volgende bedrijfsontwikkelingen: 

revisievergunning Corus. 

6. De geluidswaarde in de woningen dient onder de 40 dB(A) te blijven. Met 
betrekking tot het al dan niet nodig zijn van geluidsisolatie in Wijk aan Zee (IP2: 

[Dorpsweide]) is het volgende afgesproken: provincie en gemeenten komen met 

een gezamenlijk voorstel voor metingen in een representatief aantal woningen 

in Wijk aan Zee op basis waarvan besloten zal worden over de noodzaak om 

bestaande woningen te isoleren. De provincie heeft het voortouw. Er zal ook in 

huizen worden gemeten. De bewoners worden hier goed over geïnformeerd. 

7. De gemeente Beverwijk zorgt dat in de koop- en huurcontracten kopers en 
huurders worden gewezen op de milieusituatie in Wijk aan Zee door middel van 

het beschrijven van de milieusituatie. 

8. De gemeente Beverwijk heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 
ondersteunen. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn en treedt 

hierover in overleg met de gemeente. 

9. De gemeente Beverwijk streeft op de locatie Heliomare in Wijk aan Zee naar een 
zodanige opbrengst dat verplaatsing van Heliomare-onderwijs mogelijk wordt, 

zonder dat de provincie meer bijdraagt dan de hiervoor aangevraagde ISV-

bijdrage. 

 

a. Westelijk Beverwijk  

1. De conclusies betreffen de plannen voor Westelijk Beverwijk. In totaal gaat het 
om ongeveer 225 woningen. 

2. Op basis van een onderzoek uitgevoerd door TNO in opdracht van de Provincie 
Noord Holland en de Milieudienst IJmond en begeleidt door een werkgroep 

bestaande uit vertegenwoordigers van Provincie Noord Holland, Milieudienst 

IJmond en Corus, is gebleken dat fijn stof een belemmering vormt voor de 

uitvoering van de woningbouwplannen in Beverwijk West. De 

onderzoeksresultaten in Beverwijk West komen niet overeen met het beeld dat 

partijen hebben over de oorzaken en verspreiding van fijn stof in Beverwijk 
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West. Om die reden wordt in 2006 nogmaals bij Beverwijk West gemeten om de 

fijn stof problematiek in kaart te brengen en een gradiënt te kunnen vaststellen 

vanaf de grens van het bedrijventerrein van Corus richting bestaande 

gebouwen. 

3. In het overleg over de revisievergunning van Corus tussen de Provincie Noord 
Holland en de Milieudienst IJmond waaraan onder punt 5c. van deze 

Intentieverklaring wordt gerefereerd, hebben ambtenaren van de provincie 

Noord Holland het volgende gesteld: “De provincie is er van overtuigd dat door 

het treffen van maatregelen bij Corus en met name door het voorkomen van 

incidenten bij de productie, de daggemiddelde overschrijding in Beverwijk West 

niet meer aan de orde zal zijn.” 

4. Als uit de metingen genoemd onder ii. blijkt dat de concentratie fijn stof onder 
de wettelijk norm zit, zijn partijen bereid mee te werken aan verdere uitwerking 

van de woningbouwplannen. 

5. Er komt in Westelijk Beverwijk een permanent meetpunt voor fijn stof. Uit de 
meetresultaten van dit meetpunt moet blijken of de norm voor het 

daggemiddelde fijn stof in Westelijk Beverwijk daadwerkelijk op het gewenste 

wettelijke niveau komt. 

6. Indien uit de metingen onder v. blijkt dat er toch sprake blijft van knelpunten, 
wordt door partijen (gemeente, Provincie, bedrijven) naar oplossingen gezocht. 

7. Op basis van onderzoeksgegevens zijn de geconstateerde knelpunten voor 
geluid oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale wet- en regelgeving 

voor geluidshinder hogere geluidswaarden toe te kennen. De provincie is bereid 

hieraan mee te werken.  

8. Bij de onderzoekingen op basis waarvan de conclusie onder 2. getrokken is, is 
rekening gehouden met de volgende bedrijfsontwikkelingen: revisievergunning 

Corus. 

9. De gemeente Beverwijk zorgt dat in de koop- en huurcontracten kopers en 
huurders worden gewezen op de milieusituatie in Westelijk Beverwijk door 

middel van het beschrijven van de milieusituatie. 

10. Op een later tijdstip in de besprekingen is het Landgoed Westerhout als mogelijk 
woningbouwlocatie opgevoerd. Besluitvorming hierover in het kader van 

Waterlandoverleg vindt plaats nadat de milieusituatie in kaart is gebracht. 

 

7. Waarborgen voor bestendigheid van de afspraken 

 

Toelichting: Naast het maken van de onderstaande afspraken over de bestendigheid 

van de afspraken hebben partijen de intentie om afspraken te maken over de 

procesgang na het ondertekenen van de intentieverklaring, waaronder de handelswijze 

bij geschillen. 

 

a. Partijen dragen naar vermogen en binnen de grenzen van wat redelijkerwijs 

verwacht mag worden bij aan het nakomen van de in de af te sluiten 

Intentieverklaring Waterland gemaakte afspraken. 

b. Waar nodig en mogelijk ondersteunen partijen elkaar bij het realiseren van de 
afgesproken ontwikkelingen op de locaties. Zo zorgen gemeenten en provincies 

voor het soepel, zonder onnodig tijdverlies doorlopen van procedures. Gemeenten, 
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provincie en bedrijfsleven delen informatie die relevant is voor de ontwikkeling van 

de locaties. Gemeenten, provincie en bedrijfsleven verlenen medewerking aan 

elkaars onderzoeken t.b.v. het vaststellen van de milieusituatie en delen de 

resultaten. 

c. In het toekomstig beleid van partijen met betrekking tot ruimtelijke ordening, 

milieu, woningbouw, bedrijfsontwikkelingen en bij toekomstige 

bedrijfsinvesteringen, wordt rekening gehouden met de afspraken in deze 

Intentieverklaring Waterland. 

d. Gemeenten en provincie waarborgen dat de afspraken gemaakt in de 
Intentieverklaring Waterland doorwerken in streek- en bestemmingsplannen en 

vergunningen. 

e. Indien toekomstige wet- of regelgeving of jurisprudentie van derden daartoe 

aanleiding geeft, bijvoorbeeld omdat als gevolg van deze nadere wet- en 

regelgeving één of meerdere partijen zich redelijkerwijs niet meer aan de gemaakte 

afspraken kan of kunnen houden, wordt hierover door de partijen overlegd. 

 

8. Vervolg van het Waterlandoverleg 

 

Toelichting: De voor het vervolg van het Waterlandoverleg gemaakte afspraken, 

betreffen de procesgang na ondertekening van de af te sluiten intentieverklaring.  

 

a. Voor het vervolg van het Waterlandoverleg worden de volgende uitgangspunten in 

acht genomen: 

� Partijen hebben in het Waterlandoverleg constructief samengewerkt aan het 

vinden van oplossingen voor een aantal complexe vraagstukken op het gebied 

van ruimtelijke ordening, milieu, wonen en economie in de IJmond.  

� Partijen betrokken bij het Waterlandoverleg blijven gezamenlijk bewaken dat de 

afspraken gemaakt voor de woningbouwlocaties, de ontwikkeling van de 

bedrijvigheid en de Revisievergunning Corus, nagekomen worden. 

� Het is wenselijk dat partijen een platform hebben van waaruit ze gezamenlijk 

nader richting kunnen geven aan het Waterlandoverleg, knelpunten weg 

kunnen nemen en in kunnen spelen op nieuwe ontwikkelingen. 

� Het proces wordt gestroomlijnd om de bestuurlijke en ambtelijke drukte te 

verminderen en de verantwoordelijkheden worden helder verdeeld. 

� De gemeenten zijn als eerste verantwoordelijk voor de verdere planvorming 

voor en ontwikkeling van de verschillende locaties. 

� Binnen de gemeenten, de provincie, Corus en de Kamer van Koophandel is zowel 

een herkenbaar bestuurlijk, als ambtelijk aanspreekpunt voor het 

Waterlandoverleg. 

� De provincie blijft werken met een bestuurlijk aanspreekpunt voor het 

Waterlandoverleg en een provinciaal programmamanager die vanuit de 

provincie het Waterlandoverleg en de rol van de provincie bij de verschillende 

locaties coördineert. 
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b. Het bedrijfsleven wordt steeds tijdig betrokken bij de ontwikkeling van de 
verschillende locaties en andersom informeert het bedrijfsleven gemeenten en 

provincie steeds tijdig over voor de in het kader van Waterland relevante 

bedrijfsontwikkelingen. 

 

c. Per locatie wordt bekeken welke andere partijen, zoals het ministerie van VROM, 

het ministerie van EZ, de milieufederatie en de woningcorporaties, betrokken 

dienen te worden bij het vervolg. De gemeenten hebben hierbij het voortouw. 

 

d. Partijen maken met elkaar afspraken over de wijze waarop bewoners, raadsleden, 
het bedrijfsleven in de regio en andere betrokkenen geïnformeerd worden over het 

Waterlandoverleg. 

 

e. De woningbouwaantallen op de in deze Intentieverklaring benoemde locaties 

Velsen-Noord, Centrumplan IJmuiden, Oud-IJmuiden, Wijk aan Zee en Westelijk 

Beverwijk, betreft ‘circa’-aantallen. Indien deze aantallen in de voorbereidings- en 

uitvoeringsfase op deze benoemde locaties zich wijzigen als gevolg van 

kleinschalige aanpassingen en initiatieven en binnen een marge van maximaal 10 

woningen blijven, worden deze conform de afspraken van deze Intentieverklaring 

behandeld.   

 

f. Indien in de gemeenten Beverwijk, Velsen en Heemskerk zich binnen de rode 

contour nieuwe locaties voor woningbouw aandienen of zich nieuwe 

bedrijfsontwikkelingen voordoen waarvoor geldt dat vanwege (mogelijke) 

knelpunten op het gebied van ruimtelijke ordening en milieu een zorgvuldige 

afweging tussen wonen en werken gewenst is, bespreken partijen dit in de geest 

van het Waterlandoverleg. 

 

g. Eind 2006 wordt het Waterlandproces geëvalueerd. Specifiek wordt gekeken naar: 
� de stand van zaken bij de locaties; 
� het procesverloop; 
� eventuele aanvullende afspraken over de inzet van partijen nodig voor het 

waarborgen van de voorgang. 

Op basis van de evaluatie wordt besloten over het vervolg. 

 

 



 
    

  
   

 
  

    

11.







































































Waterlandakkoord, Voort interview TH, 260308 

De IJmond is een gebied dat intensief gebruikt wordt voor wonen, werken en recreatie en waarin 
intussen nog steeds een waardevol landschap resteert.  
Het vormgeven van enerzijds wonen en anderzijds werken in de IJmond vraagt een extra grote 
inspanning van de gemeenten Velsen, Beverwijk en Heemskerk, omdat de milieu-impact van grote 
industrie- en havengebonden activiteiten kunnen conflicteren met een gezonde en veilige 
woonomgeving. Andersom geldt dat woningbouw bedrijfsontwikkelingen kan belemmeren. Dit 
vereist een zorgvuldige afweging bij ruimtelijke ontwikkelingen en het stellen van voorwaarden om 
te voorkomen dat de ontwikkelingsruimte voor beide belangen in de toekomst wordt geblokkeerd. 
Daarbij is er voor de huidige vergunningverlening naar gestreefd om de bestaande situatie zoveel 
mogelijk te consolideren en bij uitbreidingen van activiteiten binnen de huidige milieuemissies te 
blijven.  
Bestuurders van gemeenten, provincie en bedrijfsleven zijn begin 2005 overleg gestart om de 
dilemma’s te bespreken, wat heeft geleid tot het Waterlandakkoord in 2006.  Hierin is met elkaar 
deze afweging gemaakt. 
 Het gaat hierin met name om de woningbouwlocaties Centrum IJmuiden(1025 woningen); Velsen-
noord (185); Oud-IJmuiden (200); Wijk aan Zee (200) en Westelijk Beverwijk (225) in relatie tot de 
milieuvergunning (revisievergunnning) van Corus. Totaal 1835 woningen. 

De meeste plannen zijn in de planvorming al een eind op dreef. Begin dit jaar is geconcludeerd dat 
ook het plan Westelijk Beverwijk opgepakt kan, omdat onderzoek naar milieuvraagstukken positief 
uitviel. Het Waterlandakkoord zit daarmee in de beheersfase.  

Nieuwe situaties bespreken we in het Waterlandoverleg op ambtelijk niveau door. Zo komen 
vraagstukken als de stationsontwikkeling Beverwijk en het Gildespoor ook op tafel en wordt snel en 
efficiënt afgestemd over de haalbaarheid van de projecten.   
Wat in alle gevallen zo is, is dat gemeenten uiteindelijk wel hun autonomie hebben in de definitieve 
beslissingen die gemaakt worden over bestemmingen en plannen.  Maar doordat we gezamenlijk 
afspraken hebben gemaakt (Die vastgesteld zijn door alle betrokken partijen) staan de kaders wel. 

13.
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Doel vandaag: 

• Informatie delen en bespreken 

• Standpunt bepalen MER en MTG-procedure 

• Eerste besluiten nemen over locaties 

• Belangrijk: bereidheid uitspreken om constructief verder te werken 

• Vervolgafspraken nader uitzoeken/bespreken 

• Eerste teksten voor een bestuurlijke overeenkomst gaan opstellen 
 
Delen van informatie 
 
a. Revisievergunning Corus 
De stand van zaken wordt gepresenteerd door de heer  van de 
provincie Noord-Holland.  

 
Uit de discussie 
• De open bronnen zijn het meest relevant voor de woonomgeving. 

• SO-2 komt niet alleen van Corus. 

• Fijn stof is knelpunt bij Beverwijk vanwege het daggemiddelde. Daarom 
nader onderzoek. Bij algemene rekenmethode is sprake van een 
overschrijding. Metingen laten (mogelijk) ander beeld zien. Er wordt langer 
gemeten om zeker te weten dat er geen probleem is. Dan kan de afweging 
die in de regio gemaakt wordt met eigen gegevens onderbouwd worden. 

• Betrokkenheid Milieudienst IJmond. Beverwijk wil dat de Milieudienst tijdig 
inzicht krijgt in de afspraken. Niet alleen in de formele rol van wettelijk 
adviseur. 

• Vanuit Beverwijk wordt gewezen op de onrust die er over de vergunning 
aan het ontstaan is. Inzicht en openheid worden daarmee noodzakelijker. 

• Corus vraagt partijen zorgvuldig met de informatie over de vergunning om 
te gaan. Onzorgvuldige berichtgeving kan tot verkeerde beelden leiden. 

• Corus geeft aan dat voor Corus de beide trajecten niet één op één aan 
elkaar gekoppeld zijn. Gemeenten begrijpen de positie van Corus en willen 
er samen uitkomen. 

 
Afspraken 
• Binnen twee weken na het waterlandoverleg delen provincie, Corus en 

Milieudienst IJmond de afspraken uit de revisievergunning. In hetzelfde 
overleg wordt ook de aanvraagnotitie van Corus voor het niet uitvoeren van 
een MER besproken. Pas hierna beslist GS over de MER. 

 
 
b. Conclusies werkgroep geluid voor MTG’s en isolatie bestaande woningen 
Presentatie door de heer  van de provincie Noord-Holland. De sheets 
zijn bijgevoegd. 

 
Uit de discussie 
• Er is in de revisievergunning sprake van een resultaatsverplichting in de 

vergunning. Lukt het niet met de voorgenomen maatregelen dan is een 
extra inspanning nodig. 
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• De eerder afgesproken maatregelen hebben op veel plaatsen wel, maar 

niet overal het beoogde effect gehad. Als de nieuwe maatregelen genomen 
zijn, blijft het geluidsniveau op dat van 1997, althans voor zover dat met 
de inmiddels gewijzigde apparatuur en methoden vast te stellen is. De 
situatie wordt dus niet slechter. 

• Er is ook gekeken naar niet kosteneffectieve maatregelen. Die hebben ook 
niet het gewenste geluidseffect. 

• De geluidsproblematiek aan de zuidkant is oplosbaar zonder MTG-besluit. 

 
Afspraken 
De lijn voor de communicatie is: 

• de genomen maatregelen hebben wel effect gehad maar niet overal; 

• bij meer kosten wordt ook niet het gewenste resultaat geboekt; 

• de voorgenomen extra activiteiten leiden per saldo niet tot een hogere 
geluidsniveau, de bestaande geluidssituatie wordt in de vergunning 
vastgelegd. 

 
 
Locaties 
 
Velsen 
• Onderschrijft de hoofdlijnen zoals die in de stukken naar voren komen.. 

 
Beverwijk 
• Onderschrijft de benadering uit de stukken. 

• Wil bij Heliomare opgenomen zien dat steun van de provincie nodig is. 

• Wil bij plannen Wijk aan Zee vasthouden aan ‘doen wat kan’, inclusief 
maximale benutting van de regeling vervangende nieuwbouw (100 
woningen). 

• De tekst bij Relweg wordt aangepast (is ook vervangende nieuwbouw, nog 
meten of 3 lagen sowieso niet mogelijk is anders onder voorwaarden). 

 
 
Bedrijfsontwikkelingen 
De toekomstbeelden van de bedrijven worden erbij betrokken. Dit is m.n. 
relevant voor Oud-IJmuiden en Velsen-Noord. De bedrijfsontwikkelingen krijgen 
een plaats in de tabellen. 
 
Conclusies 
 
3 november knelt als deadline voor overeenstemming. Proces wordt gericht op 
uitwisselen info voor 3 november en bestuurlijk overleg kort na 3 november. 

• Onderwerpen: 
o Er komt rond of kort na 3-11 een overleg over: 

 revsievergunning/MT’s,/MER 
 definitieve matrix/afspraken 
 tijdpad in relatie tot ontwikkelingen bij Corus, 
 brief staatssecretaris Van Geel  
en de communicatie hierover. 
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• Er wordt uitgaande van dit bovenstaande overleg een tijdpad opgesteld tot 
aan het volgende Waterlandoverleg half december of half januari 2006. 

 
 
Communicatie 
• Over het Waterlandoverleg wordt niet actief gecommuniceerd. 

• Zie ook onder 5. 
 
 
Vervolgafspraken 
Zie onder 5. 
 
 
Rondvraag 
Lichteren: de provincie heeft de melding geaccepteerd. Velsen zal bezwaar 
gaan maken vanwege de onderbouwing v.w.b. fijn stof. Wordt besproken in de 
taskforce. 
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VERSLAG WATERLANDOVERLEG 12 JULI 2005 
Verslag bestuurlijk Waterlandoverleg 12 juli 2005 

Aanwezig: zie bijlage 

Opening 
De heer  (voorzitter) haalt eerst de afspraken van 5 juli terug. Op de 
agenda voor 
vanavond staan: 
- de uitkomst van de onderzoeken;
- de revisievergunning van Corus;
- het huiswerk voor de hot spots;
- de dingen die nog moeten gebeuren om tot nadere afspraken te komen.

Hij benadrukt de insteek voor het waterlandoverleg: 
- ruimte geven aan wonen, bedrijvigheid en leefbaarheid;
- afspraken die alle partijen iets bieden en als dat niet lukt afspraken over

compensatie;
- bestendige afspraken (doorwerken in beleid, beschikkingen en streek- en

bestemmingsplannen).

Mw.  (programmamanager) geeft aan wat er de laatste weken is gedaan: 
- vaart in het proces gebracht;
- in de taskforces gewerkt aan het huiswerk voor de verschillende locaties;
- bestuurlijke en ambtelijke aanspreekpunten bij de provincie benoemt en

een programmamanager aangesteld;
- ambtelijke voorbereiding met alle partijen van de voorliggende agenda;
- het was beter geweest als het bedrijfsleven eerder betrokken was bij de

taskforces en onderzoeken.

BLOK I: INFORMATIERONDE ONDERZOEKEN EN TASKFORCES 
a. Informatie over onderzoeken en revisie vergunning Corus

Geluid en luchtkwaliteit 

Presentatie 
Dhr.  geeft een gecombineerde presentatie van de uitkomsten van het 
onderzoek naar geluid en luchtkwaliteit. De sheets zijn opgenomen in de 
uitgedeelde 
hand out. Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 

Sheet 1 

- De rode 55 d(B)A contour geeft de grens aan waarbinnen niet gebouwd mag
worden.

- Bij hoogbouw (> 5m) is het gebied ruimer.

1 

15.
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Uit vragen en discussie 
- Bij het saneringsprogramma gaat het om maatregelen bij de bron. 
- De provincie geeft aan dat bij het ophogen van de MTG’s (accepteren 

rafelrandjes) de mensen die er wonen tegemoet gekomen moeten worden. 
- De gemeenten zien dit en de besluitvorming over wat er op de locaties kan 

als een gecombineerd traject. 
 
b. Informatie stand van zaken hot spots 
 
Velsen Noord 
 
Presentatie 
Presentatie door mw.  De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde hand 
out. 
Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 
- De aanleiding voor het gezamenlijk maken van plannen voor Velsen Noord 

is een werkbezoek van GS geweest waarbij afgesproken is te kijken wat de 
mogelijkheden zijn. De provincie heeft Velsen gevraagd te komen met 
projecten waarbij de steun van de provincie nodig is. 

- De basis was het bestaande Wijkopbouwplan, de nadruk lag op woningbouw 
en concentratie van voorzieningen. 

- De gepresenteerde planning voorziet in een intentieovereenkomst tussen 
provincie en gemeente in het najaar. 

 
Uit vragen en discussie 
- Woningbouw gaat de natte bedrijvigheid aan de NAM-kade niet dwars zitten. 
 
 
Conclusies/afspraken 
- De taskforce Velsen Noord gaat door op basis van de geboekte voortgang. 
- Na de zomer komen de verdere resultaten. 
- Aandachtspunten zijn nog de uitkomsten van het fijn stof onderzoek en de 
geluidsbelasting boven de 5 meter. 
- Er vindt een snelle terugkoppeling naar het bedrijfsleven plaats. 
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Conclusies/afspraken 
- Begin september bestuurlijk overleg gericht op delen uitgangspunten en 

uitkomsten onderzoeken en doorhakken knopen. 
- Bedrijfsleven wordt betrokken. 

 
 
Westelijk Beverwijk 
 
Presentatie 
Presentatie door dhr.  De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde 
hand out. 
Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 
- De taskforce is net begonnen. Na de zomer is een eerste bestuurlijk overleg 

voorzien. 
- Toelichting op toekomstige ontwikkelingen: onderzoek fijn stof en 

maatregelen die genomen kunnen worden; geluid bij 5 meter; westelijke 
randweg. Als dit ‘getackeld’ is, kan gebouwd worden. 

 
Uit vragen en discussie 
- De randweg en Westelijk Beverwijk zaten beide altijd al in de plannen. Van 

de randweg wordt geen invloed (fijn stof) op de mogelijkheden voor 
Westelijk Beverwijk verwacht. 

- Procesgang fijn stof: in november is vervolgonderzoek afgerond, dan effect 
van randweg en maatregelen Corus inschatten, dan duidelijkheid over wat 
mogelijk is. 

- Mogelijk biedt de besluitvorming van VROM over fijn stof (normering, 
zeezout) straks meer ruimte. 

 
Conclusies/afspraken 
- September: bestuurlijk overleg over revisievergunning in relatie tot 

bestaande bouw en afstemmen communicatie over vergunning. Onderzoek 
Grondmij wordt hierbij betrokken. 

- November: onderzoek fijn stof gereed en inschatting maatregelen gereed. 
- Bedrijfsleven wordt betrokken. 

 
 
Wijk aan Zee 
 
Presentatie 
Presentatie door dhr.  De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde 
hand out. 
Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 
- Drie van de negen locaties zijn problematisch vanwege fijn stof en geluid. 
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Uit vragen en discussie 
- Beverwijk wil snel beginnen met Hogeweg en Paasdal. 
- Heliomare ligt dichtbij het duingebied, maar het is ook nu bebouwd. 
- Er is een onderzoek naar flora en fauna nodig. Hiervan worden geen grote 

problemen verwacht. 
- Provincie geeft aan dat geluid voor drie locaties een hard probleem. 

Beverwijk begrijpt de parallel met Oud-IJmuiden, maar verwijst ook naar 
de mogelijkheden waar staatssecretaris Van Geel op gewezen heeft. 
Beverwijk ziet graag dat deskundigen van gemeente (milieudienst) en 
provincie bij elkaar gaan zitten om te kijken of er een oplossing te vinden 
is via de route van stad en milieu. 

- De provincie wil direct samen met de gemeente een brief sturen aan de 
staatssecretaris met het verzoek om aan te geven wat kan. 

- Het bedrijfsleven wil betrokken worden bij de discussie over de 
milieuaspecten. 

 
Conclusies/afspraken 
- Zes van de negen locaties, incl. Heliomare lijken geen probleem vanwege 

milieu. 
- Voor drie van de negen locaties is geluid een probleem. 
- Deskundigen gemeente en provincie gaan om tafel om de mogelijkheden te 

bezien. 
- In september bestuurlijk overleg over uitkomsten hiervan. Hierbij is ook 

Corus aanwezig. 
- Het bedrijfsleven wordt betrokken. 

 
 
BLOK II EN BLOK III: BESTUURLIJKE OVERLEGPUNTEN EN VERVOLGAFSPRAKEN 
 
De heer  vat de conclusies en afspraken samen. Zie de kaders hierboven en 
hieronder. 
 
Dhr. Moens schets zijn beeld van het vervolg. Uitgangspunt voor hem is de 
‘samen uit samen thuis’ gedachte. In september beginnen de afrondende 
besprekingen over de revisievergunning Corus. Hij wil daarom eind september 
ook een moment van terugkoppeling richting het Waterlandoverleg. Dan moet 
duidelijk zijn wat de vergunning betekent voor de verschillende plannen. Dan is 
er ook een basis om afspraken te maken over geluid, fijn stof en woningbouw. 
De consequentie hiervan is dat de bewoners pas in november geïnformeerd 
kunnen worden. 
 
Dhr. Hooijmaijers vraagt ook aandacht voor ICT. Vanuit dezelfde ‘samen uit 
samen thuis’ gedachte vraagt hij om medewerking van de gemeenten. 
Afgesproken wordt dat de discussie over ICT die zich ontspint op een ander 
moment verder gevoerd wordt. 
Dhr. Weterings geeft aan dat hij zich kan vinden in het voorstel van de heer 
Moens. Het is goed dat er een moment is waarop de verschillende sporen elkaar 
kruisen. Hij vindt het belangrijk dat eind september ook gekeken wordt wat er 
dan op de verschillende locaties gepresenteerd moet worden aan maatregelen 
voor bestaande woningen. 
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Dhr. Moens geeft aan dat hij blijft streven naar afronding in december. Hij wil 
het echter zo goed mogelijk doen. 
Dhr. Cammaert stel voor eerst de MTG’s op te pakken en dat los te maken van 
verdere slagen. 
Dhr. Weterings stelt voor te beginnen met de locaties die te maken hebben 
met de revisievergunning: Wijk aan Zee, Westelijk Beverwijk, Oud-IJmuiden. 
Hij stelt ook voor de MTG-werkgroep een bredere taakstelling te geven: 
saneringsmaatregelen Corus en saneringsmaatregelen bestaande bouw. 
Dhr. Cammaert geeft aan dat waar maatregelen niet helpen en andere 
concepten nodig zijn er principe-afspraken moeten liggen over wat er wel kan 
en de ondersteuning daarbij. Dhr. Weterings sluit zich hier voor de locaties in 
Beverwijk bij aan. 
 
Onderstaand schema vat de hoofdlijnen van conclusies en afspraken samen. 
 
 
Vanaf heden 
Taskforces doorgaan op basis van geboekte resultaten: 
- Velsen Noord 
- Centrumplan IJmuiden 
 
September 
Bestuurlijk overleg over locaties tussen bij locatie betrokken partijen 
(gemeente, provincie, bedrijfsleven) 
- Oud IJmuiden 
- Westelijk Beverwijk 
- Wijk aan Zee 
Tevens bespreking standpunt m.e.r. De taskforces bereiden deze overleggen 
voor. Zie conclusie en afspraken per locatie. 
 
Eind september/begin oktober 
Bestuurlijk overleg Waterland met op de agenda: 
- Stand van zaken revisievergunning 
- Besluitvorming locaties 
 
November 
- Publieksvoorlichting 
 
December 
- Afronden revisievergunning Corus 
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Communicatie 
- Er komt een gezamenlijk persbericht. De strekking is dat de voortgang van 

de taskforces en onderzoeken gemeld wordt. Aangegeven wordt dat deze 
besproken zijn. Op een aantal punten is nader onderzoek nodig. In 
september wordt opnieuw bijeengekomen. 

 
 
Rondvraag 
- De brief over de m.e.r. en de reacties daarop worden voor de bijeenkomst 

in september geagendeerd. 
- De heer Schneiders vindt dat de vraag gesteld moet worden in hoeverre het 

in de toekomst wenselijk is zo te wroeten in de ruimte. Hij wil voor de 
toekomst duidelijkheid over het karakter van het gebied en op basis 
daarvan de ontwikkeling verder vorm geven. 
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Bijlage: deelnemers aan Waterlandoverleg 12 juli 2005 
 
BESTUURDERS 
Mw. Bokking (Velsen) 
Dhr. Cammaert (Velsen) 
Dhr. Schneiders (Heemskerk) 
Dhr. Hollebrand (Heemskerk) 
Dhr. Weterings (Beverwijk) 
Dhr. Dijkshoorn (Beverwijk) 
Dhr. Hooijmaijers (provincie) 
Dhr. Moens (provincie) 
Mw. Oudeman (Corus) 
Dhr. Zwarts (KvK) 
Dhr. Boudesteijn (FED IJmond) 

 
AMBTELIJK 
Dhr.  (Milieudienst IJmond) 
Mw.  (Velsen) 
Dhr.  (Velsen) 
Dhr.  (Heemskerk) 
Mw.  (Beverwijk) 
Dhr.  (Beverwijk) 
dhr.  (provincie) 
mw.  (provincie) 
dhr.  (provincie) 
dhr.  (provincie) 
dhr.  (Corus) 
dhr.  (KvK) 
dhr.  (Regio IJmond) 
 

 (B&A) 
 (B&A) 

 (B&A) 
 
 
Ref: 44499253/25596 
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Agenda  
Project : IJmond - Evaluatie Waterlandakkoord 

Bijeenkomst : Bestuurlijk overleg Evaluatie Waterlandakkoord 
Datum : 17 mei 2017 

Tijd : 12.30u – 14.00u 

Locatie : Omgevingsdienst IJmond, Stationsplein 48B te Beverwijk 

Geachte bestuurders, 

Onderstaand de agenda voor het bestuurlijk overleg inzake de evaluatie van het Water-
landakkoord. Bijgevoegd bij de agenda is de ‘Notitie Evaluatie Waterlandakkoord’, welke 
is opgesteld door Akro Consult. 

Agenda 

1. Opening

2. Toelichting notitie en analyse

Toelichting door  op inhoud notitie en voorafgaande analyse 

3. Reactie bestuurders

Reactie van de aanwezige bestuurders op de bijgevoegde notitie 

4. Voorstel voor vervolg en onderlinge afspraken

Reflecteren op het voorstel voor het vervolg (zie de bijgevoegde notitie) en in overleg af-
spraken maken over het vervolg  

5. Rondvraag / W.v.t.t.k.

17.
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STAND VAN ZAKEN WATERLANDOVERLEG 

2 maart 2006 

Ref: 44501602/25677 

Introductie 

Tijdens het Waterlandoverleg van 25 januari 2006 hebben partijen geconstateerd dat: 

1. er vergaande overeenstemming is over enerzijds de meeste woningbouwlocaties

zoals in de taskforces onderzocht en anderzijds de (toekomstige)

bedrijfsontwikkelingen op deze locaties, inclusief de revisievergunning Corus;

2. de gemaakte afspraken en stand van zaken per 25 januari 2006 eind februari 2006

vastgelegd worden in een gezamenlijke tekst. Deze tekst wordt bij de gemeenten

onderdeel van het overdrachtsdossier ten behoeve van de nieuwe colleges.

ad 1.  

Samenvatting stand van zaken woningbouwlocaties 

� Centrum IJmuiden; overeenstemming 

� Velsen-noord; overeenstemming onder de voorwaarde dat definitief afgezien wordt 

van woningbouw aan de Nam-kade. 

� Oud-IJmuiden; overeenstemming over de milieutechnische mogelijkheden m.b.t. 

woningbouw. Geen overeenstemming over wenselijkheid van m.n. het aantal 

woningen. Het ontbreken van overeenstemming is terug te voeren tot een verschil 

van inzicht over de wijze waarop invulling gegeven zou moeten worden aan het 

gebied. 

� Wijk aan Zee; overeenstemming. Met betrekking tot het al dan niet nodig zijn van 

geluidsisolatie in Wijk aan Zee (IP2: [Dorpsweide]) is het volgende afgesproken: 

provincie en gemeenten komen met een gezamenlijk voorstel voor metingen in een 

representatief aantal woningen in Wijk aan Zee op basis waarvan besloten zal 

worden over de noodzaak om bestaande woningen te isoleren. De provincie heeft 

het voortouw. Er zal ook in huizen worden gemeten. De bewoners worden hier goed 

over geïnformeerd. 

� Westelijk Beverwijk; in principe overeenstemming mits fijn stof onder de norm is. 

Dit moet blijken uit metingen die in 2006 plaatsvinden. Indien uit de metingen 

onverhoopt blijkt dat er knelpunten zijn en de bronnen/oorzaken zijn helder, wordt 

door partijen (gemeente, provincie, bedrijfsleven) gezamenlijk naar oplossingen 

gezocht. De metingen staan op het punt van beginnen. 

Samenvatting stand van zaken bedrijfsontwikkelingen 

Op de onderhavige locaties is overeenstemming bereikt over de (toekomstige) 

bedrijfsontwikkelingen. De revisievergunning Corus zoals die ter inzage heeft gelegen, 

heeft de instemming van alle partijen. Een Mer-procedure is niet nodig. 

Er wordt door de provincie bij het ministerie van VROM een verhoging van de MTG 

aangevraagd voor in totaal 187 extra woningen in Wijk aan Zee (97) en Oud-IJmuiden 

18.
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(90). Zonodig wordt ook een verhoging van de MTG aangevraagd voor de 

Felisonterminal. Partijen zijn het hier over eens. 

 

ad 2. 

Procedure 

Partijen zijn het Waterland overleg gestart met de intentie te komen tot een integrale 

afweging van de mogelijkheden voor woningbouw en bedrijvigheid op de locaties.  

Gezien het feit dat er voor 2 van de 5 locaties nog geen volledige overeenstemming is, is 

gezamenlijk besloten om het ondertekenen van de intentieverklaring uit te stellen. Dit 

zal nu na de gemeenteraadsverkiezingen plaatsvinden. Omdat alle partijen veel waarde 

hechten aan de gemaakte afspraken in het Waterlandoverleg tot nu toe en aan de 

continuïteit van het overleg, is besloten om de afspraken en de stand van zaken in een 

gezamenlijke tekst vast te leggen. Deze tekst maakt onderdeel uit van de 

overdrachtsdossiers van de gemeenten. Bij deze tekst horen ook de onderliggende 

matrices. In de matrices wordt aangegeven welke woningbouwopgave het betreft, de 

milieuhygiënische situatie en de (toekomstige) bedrijfsontwikkelingen waarover 

overeenstemming is bereikt . 

 

Vervolgafspraak 

Partijen hebben de intentie om uiterlijk 1 juni 2006 tot een intentieverklaring te komen. 

 

 

Toelichting op de inhoud van de Stand van Zaken Waterlandoverleg 

 

Deze stand van zaken geeft zowel de punten weer waarover overeenstemming bestaat 

als de punten waarvoor dat niet het geval is. Bij de punten waarover geen 

overeenstemming bestaat, wordt dit toegelicht in een kader. 

 

Als bijlage zijn bijgevoegd: 

� de matrices 

� de notitie Inhoud revisievergunning en Mer-beoordelingsplicht in het kader van 

Waterland 

� de brief aan staatssecretaris Van Geel 

� de verslagen van de Waterlandoverleggen op 17 oktober 2005, 9 november 2005 en 

25 januari 2006. 

Deze bijlagen maken onderdeel uit van deze Stand van Zaken Waterlandoverleg. 

 

  

 

1. Betrokken partijen [overeenstemming] 

 

Bij de af te sluiten Intentieverklaring Waterland zijn de volgende partijen betrokken: 

� de gemeente Beverwijk; 

� de gemeente Velsen; 

� de gemeente Heemskerk; 

� de provincie Noord-Holland; 
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� Corus IJmuiden; 

� de Kamer van Koophandel Amsterdam; 

� FED IJmond. 

 

 

2. Achtergrond van de af te sluiten Intentieverklaring Waterland [overeenstemming] 

 

Ambities 

De IJmond is een gebied dat intensief gebruikt wordt voor wonen, werken en recreatie 

en waarin intussen nog steeds een waardevol landschap resteert. De ambities voor de 

toekomst zijn hoog. De gemeenten in het gebied hebben plannen voor de verdere 

ontwikkeling van kernen en gebieden binnen hun grenzen. Die plannen betreffen het 

bouwen van nieuwe woningen, herstructurering van bestaande woongebieden en 

ruimte bieden voor de groei van bedrijvigheid. Verschillende bedrijven hebben plannen 

voor uitbreiding en groei. 

 

De provincie Noord-Holland heeft IJmond in het streekplan Zuid-Kennemerland 

aangewezen als stedelijk kerngebied. Daarnaast bevat het streekplan een 

woningbouwtaakstelling van 4.000 woningen tot 2010 voor de IJmond. Er ligt in het 

streekplan een zoekopdracht voor 40 hectare bedrijfsterrein. Gestreefd wordt naar een 

kwaliteitsverbetering van het woon- en werkmilieu en de leefbaarheid, versterking van 

de aanwezige economische clusters, vernieuwing van het toeristisch aanbod en 

voortdurende verbetering van de infrastructuur zowel op het land als van de 

vaarroutes.  

 

De woningbouwtaakstelling voor de IJmond uit het streekplan en de behoefte van de 

gemeenten om in de huisvesting van de eigen bevolkingsaanwas en in behoud en 

herstel van de bestaande woonomgeving te voorzien, vragen een grote inspanning van 

de gemeenten Velsen, Beverwijk en Heemskerk. Ook voor de ontwikkeling die de 

economische activiteiten de komende jaren zullen doormaken is ruimte noodzakelijk is. 

Deze bedrijfsontwikkelingen zijn essentieel voor het behoud van de werkgelegenheid in 

de IJmond. 

 

Het vormgeven van een evenwichtige ontwikkeling van enerzijds wonen en anderzijds 

werken in de IJmond vraagt een extra grote inspanning omdat de milieu-impact van de 

bedrijfsmatige activiteiten van grote industrie en havengebonden activiteiten kunnen 

conflicteren met een gezonde en veilige woonomgeving. Andersom geldt dat 

woningbouwplannen bedrijfsontwikkelingen kunnen belemmeren. Dit vereist een 

zorgvuldige afweging bij ruimtelijke ontwikkelingen en het stellen van voorwaarden om 

te voorkomen dat de ontwikkelingsruimte voor beide belangen in de toekomst wordt 

geblokkeerd. Daarbij is er voor de huidige vergunningverlening naar gestreefd om de 

bestaande situatie zoveel mogelijk te consolideren en bij uitbreidingen van activiteiten 

binnen de huidige milieuemissies te blijven. Voor nieuwe situaties wordt afgewogen 

welke belemmering dit oproept voor de andere functies in de toekomst. 

 

Waterlandoverleg 
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Bestuurders van gemeenten, provincie en bedrijfsleven zijn begin 2005 jaar een 

gezamenlijk overleg gestart om de dilemma’s te bespreken. De besprekingen hebben 

zich geconcentreerd op de mogelijkheden en onmogelijkheden voor woningbouw op 

verschillende locaties in samenhang met de Revisievergunning van Corus en de 

toekomstige bedrijfsontwikkelingen. De algemene conclusie van dit zogenaamde 

Waterlandoverleg is dat op een groot aantal locaties nog woningbouw mogelijk is 

zonder dat daarmee de ruimte voor toekomstige bedrijvigheid op slot wordt gezet. 

 

Het afgelopen jaar is gewerkt aan het maken van afspraken over de mogelijkheden op 

de verschillende locaties, de inzet van partijen die nodig is om deze mogelijkheden te 

realiseren en de randvoorwaarden waaraan voldaan moet zijn. Het een en ander is 

gestold in de notitie met de matrices, de notitie Inhoud revisievergunning en Mer-

beoordelingsplicht in het kader van Waterland en de brief aan staatssecretaris Van Geel. 

Daarnaast vormen de inhoud van de revisievergunning voor Corus en het voorgenomen 

MTG-besluit belangrijke bouwstenen voor de af te sluiten Intentieverklaring Waterland. 

 

Revisievergunning Corus 

In het Waterland overleg is steeds gekeken naar de relatie tussen de Revisievergunning 

Corus, de mogelijkheden voor woningbouw en bedrijfsontwikkelingen. Om de 

milieuvergunning voor alle bedrijfsonderdelen van Corus tezamen up to date te maken 

heeft Corus een zogenaamde Revisievergunning aangevraagd. Hierdoor wordt de 

vergunning aangepast aan nieuwe landelijke en Europese regels. Daarnaast is 
aanpassing nodig omdat de vergunde capaciteit van 9 naar 8 mln ton staal wordt 

teruggebracht en wordt geconcentreerd in 1 fabriek. Er is geen sprake van een toename 

van de vergunde productie. 

 

De ontwerp-beschikking met betrekking tot de Revisievergunning Corus kent vele 

elementen. Van een aantal daarvan wordt de strekking hieronder weergegeven. Voor 

een volledige weergave wordt verwezen naar de integrale tekst van de ontwerp-

beschikking. 

 

Bij de Revisievergunning Corus zijn de volgende uitgangspunten in acht genomen: 

� uitbreidingen en veranderingen mogen niet leiden tot toename van de 

milieubelasting van de regio; 

� geen toename van de vergunde geluidsbelasting, op plaatsen waar de 

geluidssanering succesvol is geweest worden de grenswaarden voor Corus 

verlaagd; 

� de nadruk bij de maatregelen wordt gelegd op fijn stof, grof stof en geluid. 

De belangrijkste maatregelen zijn: 

� verplaatsing van op- en overslag van het terrein in de noord-westhoek naar een 

meer centrale plek op het terrein; 

� stofbestrijdingsmaatregelen aan overstorten pelletlijn; 

� maatregelen aan transportbanden; 

� kortere transportroute injectiekolen.  

Dit leidt tot de volgende reducties: 

� open bronnen (vooral grof stof): reductie van 1940 ton/jaar naar 1850 ton/jaar 

(resultaatverplichting). 
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� puntbronnen en diffuse bronnen (vooral fijn stof): reductie van 2150 ton/jaar naar 

1750 ton/jaar en in 2010 naar 1500 ton/jaar (resultaatverplichting). 

� De vergunde emissie van SO2 blijft gelijk. De concentraties in de woonomgeving 

blijven daarmee ruim onder de norm. Verdere verlaging is wellicht mogelijk na uit 

te voeren onderzoeken. 

� Voor NOx wordt de bijdrage in de woonomgeving begrensd. Een kleine toename van 

emissie past binnen de wettelijke grenswaarden. 

� De installaties moeten voldoen aan de stand van de techniek. 

Emissies moeten voldoen aan de landelijke en Europese normen. 

 

Voor de Revisievergunning is tevens een aanpassing van het MTG-besluit uit 1997 

noodzakelijk. Dit besluit voorzag in de sanering van het industrielawaai van Corus. Het 

saneringsprogramma bevatte een groot aantal maatregelen als 

inspanningsverplichting om de geluidsoverlast in de woonomgeving zoveel mogelijk 

terug te dringen. Voor een aantal woningen waren die maatregelen nog niet voldoende 

en heeft de minister van VROM destijds ingestemd met een hogere waarde van 56 of 57 

dB(A) als Maximaal Toelaatbare Gevelbelasting (MTG). 

 

 

3. Doel van de af te sluiten intentieverklaring [overeenstemming] 

 

Het doel van de af te sluiten Intentieverklaring Waterland is tweeledig: 

a. bevestigen en vastleggen van de tot nu toe in het Waterlandoverleg gemaakte 

afspraken; 

b. het daarmee scheppen van de randvoorwaarden voor de verdere uitwerking van en 

besluitvorming over de plannen die voor de verschillende locaties bestaan; 

c. het bieden van een kader en het maken van procesafspraken voor de wijze waarop 

partijen omgaan met nieuwe locaties 

 

De gemaakte afspraken worden beschouwd als de randvoorwaarden waaronder en 

kaders waarbinnen voor de verschillende locaties verder gewerkt wordt. Nadere 

concretisering van de afspraken voor de locaties moet op planniveau plaatsvinden. 

 

 

4. Algemene conclusies Waterlandoverleg [overeenstemming] 

 

Toelichting: de algemene conclusies worden in paragraaf 6 voor de verschillende 

locaties uitgewerkt. 

 

a. Partijen zijn bereid om op basis van de in de af te sluiten intentieverklaring 

gemaakte afspraken met elkaar constructief verder te werken aan een 

evenwichtige ontwikkeling van wonen en werken in de IJmond. In het 

Waterlandoverleg is hiertoe gesproken over de locaties: 

� Velsen-Noord, 
� Centrumplan IJmuiden, 

� Oud-IJmuiden, 

� Wijk aan Zee, 
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� Westelijk Beverwijk 

en over: 

� de Revisievergunning Corus 
� de continuïteit en ontwikkelingsmogelijkheden van het bedrijfsleven in de 

IJmond binnen de invloedssfeer van bovengenoemde woningbouwlocaties in 

de IJmond, 

� de toekomstige bedrijfsontwikkelingen. 

 

b. De gemeenten Beverwijk en Velsen geven de woningbouwplannen voor de onder a. 

genoemde locaties vorm binnen de kaders van de in de af te sluiten 

intentieverklaring gemaakte afspraken. 

 

c. Voor zowel Corus als voor het overige bedrijfsleven dat binnen de invloedssfeer van 
de onder punt 4a. genoemde woningbouwlocaties opereert is de milieuvergunning 

en de daarin voorgeschreven maatregelen het juridische kader waarop zij ten 

aanzien van milieubelasting op de onder 4a. genoemde woningbouwlocaties 

kunnen worden aangesproken. Voor zover van toepassing, worden de afspraken die 

zijn gemaakt binnen de kaders van de af te sluiten intentieverklaring opgenomen in 

de milieuvergunningen van voornoemde bedrijven. 

 

d. De woningbouwontwikkelingen vinden plaats binnen nationale wet- en regelgeving 
voor geluidhinder, grof stof, fijn stof, externe veiligheid en geur; binnen de kaders 

van het gestelde in de milieuvergunning van Corus en het gestelde in de 

milieuvergunningen van het overige bedrijfsleven dat binnen de invloedsfeer van 

de onder punt 4a genoemde woningbouwlocaties opereert. 

 

e. Voor de locaties waarvoor dat afgesproken is (zie paragraaf 6), is de provincie bereid 
de in het kader van het Waterlandoverleg besproken woningbouwplannen mogelijk 

te maken door binnen de grenzen van de nationale wet- en regelgeving voor 

geluidshinder een of meer van de volgende maatregelen te nemen: 

� woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

� hogere geluidswaarden te verlenen (ophogen MTG’s); 

� toepassen van dove gevels en vliesgevels; 

� ontheffing te verlenen voor verkeerslawaai; 

 

f. In het provinciaal Milieubeleidsplan staat dat het streven het aantal gehinderden in 

de provincie niet te laten toenemen. Gezien de bijzondere situatie in de IJmond 

(wonen dicht op bedrijvigheid) en de ambities die de provincie heeft voor zowel 

wonen als werken in de IJmond, is de provincie bereid te zijner tijd bij de nadere 

uitwerking van de plannen indien nodig gemotiveerd af te wijken van het streven 

het aantal gehinderden niet te laten toenemen. Het algemene principe van niet 

meer gehinderden in de provincie wordt hiermee door de provincie niet losgelaten. 

 

g. Voor de volgende locaties zijn afspraken gemaakt over nog uit te voeren onderzoek: 

� Velsen-Noord: externe veiligheid, 
� Westelijk Beverwijk: fijn stof, 

� Wijk aan Zee: geluid. 
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Deze afspraken worden uitgewerkt in paragraaf 6. 

 

h. Voor de locaties waarvoor dat afgesproken is (zie paragraaf 6) worden in de koop- en 
huur contracten kopers en huurders gewezen op de milieusituatie op de 

betreffende locatie door middel van het beschrijven van de milieusituatie. 

 

i. Voor de locaties waarvoor dat door de gemeenten gevraagd is (zie paragraaf 6) 

treedt de provincie in overleg met de betrokken gemeenten over de mogelijkheden 

voor financiële ondersteuning van de plannen, met in achtneming van de reeds 

gedane toezeggingen. 

 

j. Voor alle locaties is afgesproken dat gemeenten, provincie en bedrijfsleven zich 

inspannen om de procedures inzake ruimtelijke ordening en milieu die voor de 

realisatie van de plannen doorlopen moeten worden zo soepel mogelijk te laten 

verlopen. 

 

 

5. Conclusies m.b.t. Revisievergunning Corus, Mer en MTG’s [overeenstemming] 

 

a. De Revisievergunning Corus zoals die op 15 december 2005 ter inzage gelegd is 

heeft de instemming van alle partijen. Partijen zullen geen bezwaar maken tegen 

de vergunning. 

 

b. Partijen zijn van mening dat een Mer-procedure voor de Revisievergunning Corus 

niet nodig is omdat geen sprake is van een toename van de vergunde productie. 

Wel zal door de plannen van Corus de feitelijke productie kunnen toenemen omdat 

nu minder geproduceerd wordt dan de vergunde productie. Er zal ondanks de 

eventuele stijging van de feitelijke productie sprake zijn van afnemende 

stofemissies.. Op basis hiervan is een Mer niet nodig: er is geen wijzigende invloed 

op het milieu en er zijn geen alternatieven voor de uitbreiding van de productie 

aanwezig. 

 

c. Bovenstaande conclusies met betrekking tot de Revisievergunning Corus en de Mer-

beoordelingsplicht zijn getrokken na overleg over de inhoud van de 

revisievergunning en de Mer beoordelingsplicht tussen de provincie en de 

Milieudienst IJmond. De uitkomsten van dit overleg zijn vastgelegd in de notitie 

Inhoud revisievergunning en Mer-beoordelingsplicht in het kader van Waterland. 

Deze notitie maakt onderdeel uit van deze stand van zaken. 

 

d. Specifiek met betrekking tot fijn stof is in de notitie Inhoud revisievergunning en Mer-

beoordelingsplicht in het kader van Waterland zijn onderstaande opgenomen. Voor 

een volledige weergave wordt verwezen naar de desbetreffende teksten van de 

ontwerp-beschikking met betrekking tot de Revisievergunning 

� de in de vergunning opgenomen reductie van de emissie van fijn stof een 

resultaatverplichting is; 
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� de provincie scherp toeziet op het naleven van de voorschriften in de vergunning 
en stipt zal handhaven, hierover komt een passage (handhavingsprotocol) in de 

considerans bij de vergunning; 

� provincie en milieudienst zich gezamenlijk hard gaan maken het uitbreiden van 

het meetnet met een permanent meetpunt in Beverwijk West.  

 

e. Er wordt door de provincie bij het ministerie van VROM een verhoging van de MTG 

aangevraagd voor in totaal 187 extra woningen in Wijk aan Zee (97) en Oud-

IJmuiden (90). Partijen zullen hier geen bezwaar tegen maken. Een nieuw MTG-

besluit is nodig omdat ondanks dat alle afgesproken saneringsmaatregelen door 

Corus zijn uitgevoerd niet voldaan is aan de saneringsdoelstelling en het MTG 

besluit van VROM van 1997. Om aan de huidige vergunning te voldoen neemt 

Corus voor 17,5 mln. Euro aan maatregelen. De mogelijkheden voor aanvullende 

kosteneffectieve maatregelen zijn onderzocht. De conclusie is dat die 

mogelijkheden er niet zijn. De gemeenten en de milieudienst IJmond tekenen 

hierbij aan dit oordeel aan het ministerie van VROM over te laten en dit oordeel te 

zullen volgen. 

 

 

6. Conclusies voor de locaties 

 

Toelichting algemeen: per locatie worden de centrale conclusies gegeven onder 

verwijzing naar de matrices die eerder in het Waterlandoverleg vastgesteld zijn.  

 

a. Velsen-Noord [nog geen overeenstemming] 

 

Toelichting Velsen-Noord 

� Over de locatie Velsen-Noord is nog geen overeenstemming doordat de 

gemeenteraad van Velsen niet heeft ingestemd met het voorstel van het college 

van B&W om af te zien van woningbouw op de NAM-kade. Dit afzien woningbouw 

op de NAM-kade is voor de provincie en het bedrijfsleven een voorwaarde om in te 

stemmen met de plannen voor Velsen-Noord. 

� De situatie is thans als volgt: Het college van B&W heeft in maart 2005 besloten de 

NAM-kade los te laten. De raad is hiermee toen in principe akkoord gegaan onder 

de voorwaarde dat de leefbaarheid in Velsen-Noord verbeterd zou worden. Hierover 

hebben provincie en gemeente gesproken. Inmiddels ligt er een Quick Scan voor 

Velsen-Noord en zijn provincie en gemeente het eens. Het college van B&W houdt 

vast aan het standpunt over de NAM-kade. De raad heeft het plan niet afgewezen, 

maar gevraagd om met de provincie te bespreken of er extra mogelijkheden zijn om 

de leefbaarheid te vergroten door extra woningen en het verplaatsen van 

hinderlijke bedrijven. 

 

 

i. De conclusies voor Velsen-Noord betreffen de volgende plannen: Pendorp, 

Schouw, Gildenbuurt, Westrand, Hoek Duinvlietstraat/Stratingplantsoen, 
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Basisschool Wijkerstraatweg, Zuidzijde Wijkermeerweg, Noordzijde 

Wijkermeerweg. In totaal gaat het om circa 180 woningen. 

ii. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 

Corus is voor deze locaties fijn stof geen belemmering voor de uitvoering 

van de plannen. 

iii. Op basis van onderzoeksgegevens van Provincie en Milieudienst IJmond zijn de 

geconstateerde knelpunten voor geluid oplosbaar door binnen de grenzen 

van de nationale wet- en regelgeving voor geluidshinder een of meer van de 

volgende maatregelen te nemen: 

� woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

� hogere geluidswaarden te verlenen; 
� ontheffing te verlenen voor verkeerslawaai. 
De provincie is bereid mee te werken aan deze maatregelen. 

iv. Bij de onderzoekingen op basis waarvan de conclusies onder ii. en iii. getrokken 
zijn, is geconstateerd dat de volgende bedrijfsontwikkelingen mogelijk zijn 

en gedragen worden: 

� Revisievergunning Corus; 
� actuele vergunningen van de bedrijven in het gebied, waaronder Crown 

van Gelder, DSM en Nuon; 

� de toekomstige bedrijfsontwikkelingen in het gebied: derde papierlijn 

Crown van Gelder en overslag Grote Hout dag en avond volgens rapport 

Tebodin. 

v. Voor de locatie Pendorp wordt extern onderzoek uitgevoerd naar de externe 
veiligheid alvorens over de mogelijkheden voor woningbouw besloten 

wordt. Dit onderzoek wordt  uitgevoerd door de provincie in samenspraak 

met betrokken partijen. 

vi. De gemeente Velsen heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 

ondersteunen, waarbij bijvoorbeeld gedacht wordt aan het herstructureren 

van de Wijkermeerweg. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn 

en treedt hierover in overleg met de gemeente. De gemeente Velsen, de in 

het gebied werkzame woningcorporaties en Provincie dragen gezamenlijk 

de planvoorbereidingskosten. De provincie is bereid éénderde van deze 

kosten voor haar rekening te nemen. 

 

b. Centrumplan IJmuiden [overeenstemming] 

i. De conclusies betreffen het Centrumplan IJmuiden. Het plan betreft een netto 

toevoeging van 1.025 woningen. 

ii. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 

Corus is voor deze locaties fijn stof geen belemmering voor de uitvoering 

van de plannen. De onderzoeken zijn opgenomen in het Structuurplan 

Centrum IJmuiden zoals vastgesteld op 15 december 2005. 

iii. Op basis van onderzoeksgegevens van zijn de geconstateerde knelpunten voor 
geluid oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale wet- en 

regelgeving voor geluidshinder hogere geluidswaarden te verlenen. De 

provincie is bereid hieraan mee te werken. De onderzoeken zijn opgenomen 

in het Structuurplan Centrum IJmuiden zoals vastgesteld op 15 december 

2005. 
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iv. De gemeente Velsen heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 

ondersteunen. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn en 

treedt hierover in overleg met de gemeente. 

 

c. Oud IJmuiden [nog geen overeenstemming] 

 

Toelichting Oud IJmuiden: 

Donderdag 19 januari is de bestuurlijke taskforce Oud-IJmuiden bijeen geweest. De 

inhoudelijk conclusies van het overleg waren: 

� Partijen stellen het Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden d.d. 12 januari 2006 

met elkaar vast en delen de daarin opgenomen feiten, gegevens en conclusies. 

� Er wordt een tekst opgenomen in de koopcontracten naar het voorbeeld zoals in 

de Taskforce besproken. 

� Woningbouw in het middengebied is mogelijk onder voorwaarden, zoals 

opgenomen in het vastgestelde milieurapport. 

� Partijen hebben nog een verschil van mening over aantal woningen en aantal 

bouwlagen, m.n. in de rand. Bedrijfsleven opteert voor circa 200 woningen 

(netto toevoeging) en de gemeente gaat uit van circa 360 woningen (netto 

toevoeging). 

 

Deze conclusies zijn tijdens het Waterlandoverleg van 25 januari besproken. De 

provincie heeft daarbij aangegeven uit te gaan van 100 woningen netto. Toen is het 

volgende geconcludeerd: er is overeenstemming over de milieutechnische 

mogelijkheden m.b.t. woningbouw. Er is geen overeenstemming over wenselijkheid 

van m.n. het aantal woningen. Het ontbreken van overeenstemming is terug te 

voeren tot een verschil van inzicht over de wijze waarop invulling gegeven zou 

moeten worden aan het gebied. 

 

De gemeente Velsen is voornemens de ontwikkelde plannen te bespreken met 

bewoners en bedrijfsleven en daarbij aan te geven dat er nog geen 

overeenstemming is over het aantal woningen. De gemeente is in al teruggegaan 

van 800 woningen naar 500 woningen (bruto). 

Het nieuwe college van B&W van Velsen zal in overleg treden met de provincie over 

de stand van zaken en de verschillende standpunten. 

De gemeente Velsen treedt in overleg met het bedrijfsleven over de invulling van de 

‘rand’ van het gebied. 

 

Over de hieronder weergegeven conclusies bestaat in principe overeenstemming. Op 

dit moment is er v.w.b. Oud IJmuiden geen overeenstemming over de invulling van 

het gebied, in het bijzonder het aantal te bouwen woningen. 

 

(Er is dus wel overeenstemming over:) 

 

i. De conclusies betreffen het stedenbouwkundig plan Oud-IJmuiden. 

ii. Partijen zijn bereid verder te werken aan het scheppen van de voorwaarden voor 
een evenwichtige ontwikkeling van woningen en bedrijvigheid. 
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iii. Ten behoeve van het in beeld brengen van de milieutechnische mogelijkheden is 

het Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden opgesteld. Dit is door partijen 

vastgesteld. 

iv. Op basis van Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden is voor deze locaties fijn stof 

geen belemmering voor de uitvoering van de plannen. Er is in opdracht van 

de Milieudienst een aanvullend onderzoek uitgevoerd ten behoeve van de 

ondersteuning van de bevindingen en de vertaling vanuit het meetpunt 

Kanaaldijk naar de luchtkwaliteit in Oud IJmuiden. De conclusie van dit 

onderzoek is dat er geen probleem is. 

v. Op basis van Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden zijn de geconstateerde 

knelpunten voor geluid oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale 

wet- en regelgeving voor geluidshinder een of meer van de volgende 

maatregelen te nemen: 

� sanering van het binnengebied; 
� invulling van het stedenbouwkundig concept; 
� vliesgevels, dove gevels; 
� woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

� hogere geluidswaarden te verlenen. 
vi. In het Integraal Milieurapport Oud-IJmuiden op basis waarvan de conclusies onder 

iv. en v. getrokken zijn, is geconstateerd dat de volgende 

bedrijfsontwikkelingen mogelijk zijn en gedragen worden: 

� Revisievergunning Corus; 
� Voornemen van de Felison terminal voor het handelen van kleinere 

schepen in de avond en nachtperiode. (los van woningbouwplannen in 

Oud IJmuiden wordt op dit moment in samenwerking met ambtenaren 

van de provincie NH overleg gevoerd over het aanpassen van het 

geluidsmodel. Het MTG punt aan de Bik en Arnoldkade vormt hiervoor 

op dit moment een belemmering voor de plannen van de Felison 

terminal. Partijen werken gezamenlijk aan een oplossing: waaronder 

zonodig het voeren van een MTG procedure; 

� Continuïteit en groeimogelijkheden voor de bedrijven gelegen aan de 

Halkade; 

� Aan Zeehaven IJmuiden (visafslag) en aan Karel Hoeve (grootste 

visverwerker aan de Halkade) zijn recent nieuwe milieuvergunningen 

verleend waarin de toekomstige ontwikkelingen zijn meegenomen; 

� De overige kleinere ambachtelijke visverwerkende bedrijven gelegen aan 

de Halkade vallen allen onder het regime van het Besluit Detailhandel 

en Ambachten. Deze bedrijven kunnen zich ontwikkelen binnen de 

normen van dit Besluit; 

� Voornemen van het Havenbedrijf Amsterdam voor het intensiveren van de 

lichteractiviteiten aan de paal; 

� Voornemen van de Minister om op termijn opnieuw te bezien of een 

tweede grote zeesluis aan de orde is. Eén en ander is sterk afhankelijk 

van de groei van de Amsterdamse Haven; 

� Het afmeren van (cruise)schepen aan de openbare kade aan de noordzijde 

van de de Felison terminal; 
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� Het vervoeren van ammoniak in aanvaringbeveiligde gekoelde 

binnenvaartschepen van Geleen naar IJmuiden in plaats van vervoer per 

spoor; 

� De invloed van het verder afgelegen bedrijfsleven. 
vii. De gemeente Velsen zorgt dat in de koop- en huur contracten worden kopers en 

huurders gewezen op de milieusituatie in Oud-IJmuiden door middel van 

het beschrijven van de milieusituatie. 

v.  De gemeente Velsen heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 

ondersteunen. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn en 

treedt hierover in overleg met de gemeente. 

 

d. Wijk aan Zee [overeenstemming] 

i. De conclusies voor Wijk aan Zee betreffen de volgende plannen: Gouden Gunje, 

Straat Dorpsduinen, Duinpad, Voormalige beheerders woning Heliomare, 

Relweg, Heliomare, Voorstraat, Hogeweg en Paasdal. In totaal gaat het om 

circa 200 woningen. 

ii. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 

Corus is voor de locaties Hogeweg en Paasdal fijn stof een belemmering 

voor de uitvoering van de plannen. Beide locaties worden nu niet langer 

opgenomen. Wel wordt voor deze locaties de ontwikkeling van de fijn stof 

problematiek gevolgd. 

iii. Op basis van onderzoekgegevens van de Provincie, Milieudienst IJmond, TNO en 

Corus is voor de andere locaties in Wijk aan Zee fijn stof geen belemmering 

voor de uitvoering van de plannen. 

iv. Op basis van onderzoeksgegevens zijn de geconstateerde knelpunten voor geluid 
oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale wet- en regelgeving 

voor geluidshinder een of meer van de volgende maatregelen te nemen: 

a. beperken bouwhoogte; 

b. dove gevels; 

c. woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw; 

d. hogere geluidswaarden te verlenen. 

De provincie is bereid mee te werken aan deze maatregelen. 

v. Bij de onderzoekingen op basis waarvan de conclusies onder ii. en iii. getrokken 
zijn is rekening gehouden met de volgende bedrijfsontwikkelingen: 

revisievergunning Corus. 

vi. De geluidswaarde in de woningen dient onder de 40 dB(A) te blijven. Met 

betrekking tot het al dan niet nodig zijn van geluidsisolatie in Wijk aan Zee 

(IP2: [Dorpsweide]) is het volgende afgesproken: provincie en gemeenten 

komen met een gezamenlijk voorstel voor metingen in een representatief 

aantal woningen in Wijk aan Zee op basis waarvan besloten zal worden over 

de noodzaak om bestaande woningen te isoleren. De provincie heeft het 

voortouw. Er zal ook in huizen worden gemeten. De bewoners worden hier 

goed over geïnformeerd. 

vii. De gemeente Beverwijk zorgt dat in de koop- en huur contracten worden kopers 

en huurders gewezen op de milieusituatie in Wijk aan Zee door middel van 

het beschrijven van de milieusituatie. 
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viii.  “Een zodanige opbrengst dat verplaatsing Heliomare-onderwijs mogelijk 
wordt, zonder dat de provincie meer bijdraagt dan de hiervoor genoemde ISV-
bijdrage.” 

vi. De gemeente Beverwijk heeft de provincie gevraagd de plannen financieel te 

ondersteunen. De provincie heeft aangegeven hiertoe bereid te zijn en 

treedt hierover in overleg met de gemeente. 

 

e. Westelijk Beverwijk [overeenstemming] 

i. De conclusies betreffen de plannen voor Westelijk Beverwijk. In totaal gaat het 

om ongeveer 225 woningen. 

ii. Op basis van een onderzoek uitgevoerd door TNO in opdracht van de Provincie 
Noord Holland en de Milieudienst IJmond en begeleidt door een werkgroep 

bestaande uit vertegenwoordigers van Provincie Noord Holland, 

Milieudienst IJmond en Corus is gebleken dat fijn stof een belemmering 

vormt voor de uitvoering van de woningbouwplannen in Beverwijk West. De 

onderzoeksresultaten in Beverwijk West komen niet overeen met het beeld 

dat partijen hebben over de oorzaken en verspreiding van fijn stof in 

Beverwijk West. Om die reden wordt in 2006 nogmaals bij Beverwijk West 

gemeten om de fijn stof problematiek in kaart te brengen en een gradiënt te 

kunnen vaststellen vanaf de grens van het bedrijventerrein van Corus 

richting bestaande gebouwen. 

iii. In het overleg over de revisievergunning van Corus tussen de Provincie Noord 
Holland en de Milieudienst IJmond waaraan onder punt 5c. van deze notitie 

wordt gerefereerd, hebben ambtenaren van de provincie Noord Holland het 

volgende gesteld: “De provincie is er van overtuigd dat door het treffen van 

maatregelen bij Corus en met name door het voorkomen van incidenten bij 

de productie de daggemiddelde overschrijding in Beverwijk West niet meer 

aan de orde zal zijn.” 

iv. Als uit de metingen genoemd onder ii. blijkt dat de concentratie fijn stof onder de 

wettelijk norm zit zijn partijen bereid mee te werken aan verdere uitwerking 

van de woningbouwplannen. 

v. Er komt in Westelijk Beverwijk een permanent meetpunt voor fijn stof. Uit de 

meetresultaten van dit meetpunt moet blijken of de norm voor het 

daggemiddelde fijn stof in Westelijk Beverwijk daadwerkelijk op het 

gewenste wettelijke niveau komt. 

vi. Indien uit de metingen onder v. blijkt dat er toch sprake blijft van knelpunten, 

wordt door partijen (gemeente, Provincie, bedrijven) naar oplossingen 

gezocht. 

vii. Op basis van onderzoeksgegevens van zijn de geconstateerde knelpunten voor 
geluid oplosbaar door binnen de grenzen van de nationale wet- en 

regelgeving voor geluidshinder hogere geluidswaarden toe te kennen. De 

provincie is bereid hieraan mee te werken.  

viii. Bij de onderzoekingen op basis waarvan de conclusie onder ii. getrokken is, is 

rekening gehouden met de volgende bedrijfsontwikkelingen: 

revisievergunning Corus. 
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ix. De gemeente Beverwijk zorgt dat in de koop- en huur contracten worden kopers 

en huurders gewezen op de milieusituatie in Westelijk Beverwijk door 

middel van het beschrijven van de milieusituatie. 

x. Op een later tijdstip in de besprekingen is het Landgoed Westerhout als mogelijk 

woningbouwlocatie opgevoerd. Besluitvorming hierover in het kader van 

Waterlandoverleg vindt plaats nadat de milieusituatie in kaart is gebracht. 

 

 

7. Waarborgen voor bestendigheid van de afspraken 

 

Toelichting: Naast het maken van de onderstaande afspraken over de bestendigheid 

van de afspraken hebben partijen de intentie om afspraken te maken over de 

procesgang na het ondertekenen van de intentieverklaring, waaronder de handelswijze 

bij geschillen. 

 

a. Partijen dragen naar vermogen en binnen de grenzen van a redelijkerwijs verwacht 

mag worden bij aan het nakomen van de in de af te sluiten Intentieverklaring 

Waterland gemaakte afspraken. 

b. Waar nodig en mogelijk ondersteunen partijen elkaar bij het realiseren van de 

afgesproken ontwikkelingen op de locaties. Zo zorgen gemeenten en provincies 

zorgen voor het soepel, zonder onnodig tijdverslies doorlopen van procedures. 

Gemeenten, provincie en bedrijfsleven delen informatie die relevant is voor de 

ontwikkeling van de locaties. Gemeenten provincie en bedrijfsleven verlenen 

medewerking aan elkaars onderzoeken t.b.v. het vaststellen van de milieusituatie 

en delen de resultaten. 

c. In het toekomstig beleid van partijen met betrekking tot ruimtelijke ordening, 

milieu, woningbouw bedrijfsontwikkelingen en bij toekomstige 

bedrijfsinvesteringen wordt rekening gehouden met de afspraken in de af te sluiten 

Intentieverklaring Waterland. 

d. Gemeenten en provincie waarborgen dat de afspraken gemaakt in de af te sluiten 

Intentieverklaring Waterland doorwerken in streek- en bestemmingsplannen en 

vergunningen. 

e. Indien toekomstige wet- of regelgeving daartoe aanleiding geeft, bijvoorbeeld 

omdat als gevolg van deze nadere wet- en regelgeving één of meerdere partijen 

zich redelijkerwijs niet meer aan de gemaakte afspraken kunnen houden, wordt 

hierover door de partijen overlegd. 

 

 

8. Vervolg van het Waterlandoverleg 

 

Toelichting: De voor het vervolg van het Waterlandoverleg gemaakte afspraken, 

betreffen de procesgang na ondertekening van de af te sluiten intentieverklaring. Ook 

willen partijen dan afspraken over de benaming van het Waterlandoverleg. 

 

a. Voor het vervolg van het Waterlandoverleg worden de volgende uitgangspunten in 

acht genomen: 
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� Partijen hebben in het Waterlandoverleg constructief samengewerkt aan het 

vinden van oplossingen voor een aantal complexe vraagstukken op het gebied 

van ruimtelijke ordening, milieu, wonen en economie in de IJmond.  

� Partijen betrokken bij het Waterlandoverleg blijven gezamenlijk bewaken dat de 

afspraken gemakt voor de woningbouwlocaties, de ontwikkeling van de 

bedrijvigheid en de Revisievergunning Corus nagekomen worden. 

� Het is wenselijk dat partijen een platform hebben van waaruit ze gezamenlijk 

nader richting kunnen geven aan het Waterlandoverleg, knelpunten weg 

kunnen nemen en in kunnen spelen op nieuwe ontwikkelingen. 

� Het proces wordt gestroomlijnd om de bestuurlijke en ambtelijke drukte te 

verminderen en de verantwoordelijkheden worden helder verdeeld. 

� De gemeenten zijn als eerste verantwoordelijk voor de verdere planvorming 

voor en ontwikkeling van de verschillende locaties. 

� Binnen de gemeenten, de provincie, Corus en de Kamer van Koophandel is zowel 

een herkenbaar bestuurlijk als ambtelijk aanspreekpunt voor het 

Waterlandoverleg. 

� De provincie blijft werken met een bestuurlijk aanspreekpunt voor het 

Waterlandoverleg en een provinciaal programmamanager die vanuit de 

provincie het Waterlandoverleg en de rol van de provincie bij de verschillende 

locaties coördineert. 

 

b. Het bedrijfsleven wordt steeds tijdig betrokken bij de ontwikkeling van de 

verschillende locaties en andersom informeert het bedrijfsleven gemeenten en 

provincie steeds tijdig over voor de in het kader van Waterland relevante 

bedrijfsontwikkelingen. 

 

c. Per locatie wordt bekeken welke andere partijen zoals het ministerie van VROM, het 

ministerie van EZ, de milieufederatie en woningcorporaties betrokken dienen te 

worden bij het vervolg. De gemeenten hebben hierbij het voortouw. 

 

d. Partijen maken met elkaar afspraken over de wijze waarop bewoners, raadsleden, 

het bedrijfsleven in de regio en andere betrokken geïnformeerd worden over het 

Waterlandoverleg. 

 

e. Indien in de gemeenten Beverwijk, Velsen en Heemskerk zich binnen de rode 

contour nieuwe locaties voor woningbouw aandienen of zich nieuwe 

bedrijfsontwikkelingen voordoen waarvoor geldt dat vanwege (mogelijke) 

knelpunten op het gebied van ruimtelijke ordening en milieu een zorgvuldige 

afweging tussen wonen en werken gewenst is, bespreken partijen dit in de geest 

van het Waterlandoverleg. 

 

f. Eind 2006 wordt het Waterlandproces geëvalueerd. Specifiek wordt gekeken naar: 

� de stand van zaken bij de locaties; 

� het procesverloop; 

� eventuele aanvullende afspraken over de inzet van partijen nodig voor het 

waarborgen van de voorgang. 

Op basis van de evaluatie wordt besloten over het vervolg. 
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� de (nog uit te voeren) metingen zijn bepalend voor de beoordeling van de 

situatie in Beverwijk West 

� de provincie is er van overtuigd dat door het treffen van maatregelen bij 

Corus en met name door het voorkomen van incidenten bij de productie de 

daggemiddelde overschrijding in Beverwijk West niet meer aan de orde zal 

zijn.  

� de in de vergunning afgesproken reductie van de emissie van fijn stof is een 

resultaatverplichting. Corus neemt de afgesproken maatregelen. Corus 

geeft hier bij aan dat het nemen van de maatregelen en het realiseren van 

de afgesproken reductie niet garandeert dat de overschrijdingen van het 

daggemiddelde minder worden omdat Corus geen invloed heeft op de 

bijdrage van andere bronnen [welke bronnen dit zijn wordt in de tekst 

gezet]. 

� de provincie ziet scherp toe op het naleven van de voorschriften en zal stipt 

handhaven, hierover komt een passage (handhavingsprotocol) in de 

considerans bij de vergunning 

� de verzamelde data (uit oude en nieuwe metingen) worden gezamenlijk 

geanalyseerd 

� indien uit de meting blijkt dat er toch er sprake is van knelpunten, en de 

bronnen/oorzaken daarvan duidelijk zijn wordt door partijen (provincie, 

gemeenten en bedrijven) gezamenlijk naar oplossingen gezocht 

� provincie en milieudienst gaan zich gezamenlijk hard maken voor het 

opzetten van een permanent meetnet 

 

� N.a.v. het memo geeft Velsen aan veel waardering te hebben voor het werk dat 

verzet is en de stappen die gezet zijn. Velsen geeft aan nog een tweetal 

vraagpunten te hebben: 

- Er is onvoldoende zekerheid over de plannen voor Velsen-Noord. Daarbij 

wordt met name gewezen op de Wijkermeerweg. 

- Net als Beverwijk wil Velsen de gemeenteraad vertrouwelijk informeren 

over Waterland. 

 

- De provincie geeft aan dat er vanuit het oogpunt van milieu in Velsen-

Noord geen knelpunten meer zijn, zoals ook beschreven is in de 

onderliggende stukken (matrices). In het bestuurlijk overleg op 15 

november wordt verder gesproken over Velsen-Noord. 

- Velsen zal de raad 23 november vertrouwelijk informeren. De provincie 

biedt aan hierbij aanwezig te zijn als dat gewenst wordt. 

 

� Conclusie: het memo wordt aangepast conform bovenstaande opmerkingen 

met als generieke conclusie dat de vraagpunten van de gemeenten 

weggenomen zijn en het pad richting gezamenlijke communicatie verder 

vervolgd wordt. 

 

b. Concept van de brief aan staatssecretaris Van Geel 
Over de brief worden de volgende opmerkingen gemaakt: 
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� De ambitie van de regio en de daaruit voortvloeiende problematiek worden 

steviger verwoord. De regio moet zich verder kunnen ontwikkelen. In de tekst 

komt ook tot uitdrukking dat de knelpunten niet los kunnen worden gezien van 

de economische betekenis van de regio.  

� Waar luchtkwaliteit staat, wordt gesproken van fijn stof 

� De brief wordt steviger/indringender afgesloten met het concrete verzoek om 

medewerking. 

� Er gaat een afschrift van de brief naar de Tweede Kamer. 

� Heemskerk tekent ook. 

� In een later stadium wordt richting Den Haag aangegeven welke middelen de 

regio nodig heeft voor welke maatregelen. 

 

� Afspraak: De provincie past de brief aan. Dit gaat rond. Daarna verstuurd de 

provincie de brief namens de partijen.  

 

c. Aangepaste matrices, inclusief stand van zaken in beeld brengen 

bedrijfsontwikkelingen (bijgevoegd) 

� Aangegeven wordt dat nog naar de bedrijfsontwikkelingen in Velsen-Noord en 

Oud-IJmuiden gekeken wordt. 

� Aangegeven wordt dat de derde papierlijn van Crown van Gelder al wel 

onderzocht is in rapport gemeente Velsen  maar nog niet meegenomen is in het 

geluidsmodel van de provincie. 

 

� Afspraak: commentaar op de matrices wordt ambtelijk doorgegeven aan 

. 

 

4. Afspraken over gezamenlijke communicatie 

a. Notitie Communicatie n.a.v. Waterlandoverleg, met proces en beslispunten 

� Partijen zijn akkoord met de hoofdlijn van de bijeenkomst op 1 december en 12 

december 

� Wonen krijgt op 12 december onder 3. en 4. iets meer aandacht. 

� De gemeenten geven uiterlijk 16-11 aan  nog door wie namens de 

gemeenten het woord voeren op 1 december en 12 december. 

� Voor Corus voert de heer  het woord. 

� De GGD wordt er bij betrokken. Vooraf vindt met de GGD afstemming plaats 

over hun rol en antwoordlijn. 

� De lijst met genodigden betreft instanties die specifiek door de provincie 

geïnformeerd worden. Bewoners worden via huis aan huis bladen uitgenodigd. 

Raadsleden worden ook uitgenodigd. Aanvullingen op de genodigdenlijst 

moeten uiterlijk 16-11 aan   doorgegeven worden. 

 

b. Het concept voor de gezamenlijke boodschap 

Over de notitie worden de volgende opmerkingen gemaakt. 

� Corus geeft aan het een goede notitie te vinden 

� In de notitie zal, onder verwijzing nar de inhoud van de vergunning, helder 

aangegeven en uitgelegd worden hoe het kan dat sprake is van minder emissie 

bij een toename van de feitelijke productie. 
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� Iedere paragraaf beginnen met een puntsgewijze opsomming van de hoofdlijn 

van de inhoud. 

� Paragraaf 1, vierde alinea: er wordt specifiek aangegeven om welke emissies het 

gaat. 

� Paragraaf 2, eerste alinea: aangegeven wordt dat Corus jaarlijks een miljard Euro 

levering bestelt in Nederland waarvan de helft in de regio. 

� Paragraaf 2, eerste alinea: waar nu nieuwbouw staat exact aangegeven waar 

het om gaat. 

� Paragraaf 3: 

- In de tekst moet heel duidelijk worden dat a) alle saneringsmaatregelen 

genomen zijn, b) op de meeste plaatsen de beoogde resultaten gehaald zijn, 

c) er een aantal plaatsen is waar het beoogde resultaat niet gehaald. Steeds 

wordt aangegeven om welke plaatsen het gaat. 

- De tekst  over aanvullende maatregelen wordt aangepast: Onderzocht is of 

aanvullende kosteneffectieve maatregelen mogelijk waren. De conclusie is 

dat dit niet het geval is. De Milieudienst IJmond en de gemeenten hebben 

hierover aangegeven a) dit niet te kunnen beoordelen, b)  dat dit oordeel aan 

VROM is en c) dat ze als VROM de conclusie uit het onderzoek deelt, ze het 

oordeel van VROM zullen volgen. 

- In de tekst is op twee plaatsen spraken van 200 woningen. Duidelijk wordt 

aangegeven welke woningen dit betreft. 

- Ook wordt aangegeven dat er geen sprake is van extra geluid. 

- De maatregelen waarmee de emissies van grof stof en fijn stof worden 

verminderd, worden opgenomen. 

� Het vervolgtraject wordt beschreven. 

 

� Afspraken 

- Bij vragen de komende periode wordt verwezen naar de persconferentie op 1 

december en de informatieavond op 12 december. Ook in geval eerder 

informatie uitlekt. Corus tekent hier bij aan dat zij  bij het voortijdig naar 

buiten komen van informatie over het bedrijf, zelf de voorlichting ter hand 

neemt. 

- Bestuurders nemen de bijgestelde notitie met de gezamenlijke boodschap als 

basis voor de communicatie nadat deze is aangepast conform de bespreking 

(zie hieronder). 

- De provincie werkt de beide notities uit in overleg met de 

communicatiemensen van de betrokken partijen.  

 

5. Planning en vervolgafspraken 

� De planning wordt aangepast: invoegen vertrouwelijk informeren raad Velsen. 

 

6. Rondvraag 

� De Statencommissie is vertrouwelijk geïnformeerd over de revisievergunning 

Corus en ophogen MTG’s. Er was politiek draagvlak. 

� In de teksten die rondgestuurd worden, worden de wijzigingen gemarkeerd. 
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Deelnemers 9 november 2005 

BESTUURLIJK 

Mw. Bokking (Velsen) 

Mw. Korf (Velsen) 

Dhr. Van der Hulst (Velsen) 

Dhr. Dijkshoorn (Beverwijk) 

Mw. Beens (Beverwijk) 

Dhr. Brander (Heemskerk, vervangt dhr. Schneiders en dhr. Hollebrand) 

Dhr. Hooijmaijers (provincie) 

Dhr. Goossens (Corus, vervangt mw. Oudeman) 

Dhr. Verweij (KvK, vervangt de heer Zwarts) 

 

AMBTELIJK 

Dhr.  (Milieudienst IJmond) 

Mw.  (Velsen) 

Dhr.  (Beverwijk) 

mw.  (provincie) 

Dhr.  (provincie) 

 

 (B&A) 

 (B&A) 

 (B&A) 
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Velsen geeft aan  

 

  

 

  

 

 

Beverwijk is  

 

  

  

 

  

 

  

 

  

 

    

  

  

 

 

 

De Kamer van Koophandel maakt de volgende opmerkingen. 

�  

 

  

 

  

  

 

  

 

 

 

  

 

  de extra overslagactiviteiten en de derde 

papierlijn opgenomen te worden. 

 

FED-IJmond vult KvK aan  

 

 

 

11.1. Wob

11.1. Wob

11.1. Wob

11.1. Wob
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Corus geeft aan dat  

 

 

  

 

  

 

 

Provincie.  

 

  

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

De voorzitter concludeert dat . 

 

Velsen reageert op  

  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

In reactie geeft de provincie aan  

 

 

11.1. Wob

11.1. Wob

11.1. Wob

11.1. Wob

11.1. Wob
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� Het meten in de woningen in Wijk aan Zee wordt afgestemd tussen provincie en 

Milieudienst IJmond. De provincie geeft aan dat als de geluidsbelasting te hoog is 

de provincie en Corus aan zet zijn. 

� Corus zal definitieve afweging reactie op revisievergunning betrekken. 

 

 

4. Planning 
 

Eind februari wordt het overdrachtdossier bestuurlijk besproken en vastgesteld. 

 

 

5. Vervolg Waterlandoverleg 
 

Dit punt is niet besproken. 

 

 

6.  Vervolgafspraken 
 

� Voor de communicatie over dit overleg wordt een concept tekst rondgestuurd en 

daarna vastgesteld. 

� Zie onder planning. 
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Deelnemers Waterlandoverleg 25 januari 2006 

BESTUURDERS 

Dhr. Moens (provincie) 

Mw. Bokking (Velsen) 

Dhr. Van der Hulst (Velsen) 

Mw. Korf (Velsen) 

Dhr. Weterings (Beverwijk) 

Mw. Beens (Beverwijk) 

Mw. Oudeman (Corus) 

Dhr. Boudesteijn (FED IJmond) 

Dhr. Van de Meerakker (Zeehaven IJmuiden) 

Dhr. Zwarts (KvK) 

 

AMBTELIJK 

Dhr.  (Milieudienst IJmond) 

Mw.  (Velsen) 

Dhr.  (Beverwijk) 

Mw.  (provincie) 

Dhr.  (provincie) 

Dhr.  (Corus) 

Dhr.  (KvK) 

 

 (B&A) 

 (B&A) 

 (B&A) 

 

 

 

 

ref: 44501247/25677 
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4. Communicatieve consequenties 

Er zijn op dit moment geen communicatieve consequenties.  

 

5. Wijze van totstandkoming 

 

6. Verdere procedure 

Melding van de uitnodiging in het college van GS en advies om wel/niet 

deel te nemen; 

Agendering in de staven van maandag 15 mei 2017 historie 

Waterlandakkoord tot heden alsmede context en nader advies t.b.v. 

bestuurlijk overleg.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

Uw contactpersoon 

 

BEL/BOSE 

 

 

Doorkiesnummer 023-  

@noord-holland.nl; 
@noord-holland.nl 

 

 

 

April 2017 1|3

Aan  

College van GS 

Kopie aan 

 

 

 

 

 

 

 

 

Betreft: Waterlandakkoord Memo 

 

 

Opzet en doel van dit memo 

In 2006 is een zogeheten ‘Waterlandakkoord’ gesloten door de 
gemeenten Beverwijk, Heemskerk en Velsen, de provincie Noord-
Holland, de Kamer van Koophandel Amsterdam, de regionale 
ondernemerskoepel FED IJmond en het staalbedrijf Tata Steel (toen nog 
Corus IJmuiden geheten). Het akkoord was erop gericht om, specifiek 
vanuit het oogpunt van milieu-impact, een goede balans te vinden 
tussen bedrijfsmatige activiteiten en woningbouwontwikkelingen. 

In het Waterlandakkoord is geen einddatum genoemd. Door het 
adviesbureau Akroconsult is onlangs een evaluatie van het akkoord 
verricht. Op 17 mei 2017 zal een bestuurlijk overleg plaatsvinden om te 
bespreken wat er met het Waterlandakkoord zou dienen te gebeuren en 
of dit wellicht moet worden gecontinueerd. Ook de provincie Noord-
Holland is voor dit overleg uitgenodigd.  

Dit memo is bedoeld om een positiebepaling te formuleren ten behoeve 
van dit bestuurlijk overleg op 17 mei. 

Achtergronden 

In 2006 speelden twee zaken die uiteindelijk hebben geleid tot de 
totstandkoming van het Waterlandakkoord: 
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1. de ter inzage legging van de revisievergunning van Tata Steel: 
middels een nieuwe revisievergunning wilde Tata Steel de 
productiecapaciteit vergroten tot  8 miljoen ton staal; 

2. de IJmondgemeenten hadden de opdracht van de provincie 
gekregen om meer woningen te realiseren in het gebied.  
 

Door het vergroten van de productiecapaciteit van Tata Steel, was er 
voor de IJmondgemeenten geen milieuruimte meer over om de 
gevraagde woningbouwopgave te realiseren. De IJmondgemeenten 
grepen aanvankelijk de revisievergunning aan om bezwaar te maken 
tegen deze voorgenomen uitbreiding van de productiecapaciteit van 
Tata Steel, met als doel om juridische af te dwingen dat de beschikbare 
milieuruimte ingezet zou worden voor de woningbouwopgave in de 
IJmond. Om te voorkomen dat het gebied ‘op slot’ zou komen te zitten 
– dus geen mogelijkheden meer voor woningbouw of andere 
(industriële) activiteiten – heeft de provincie Noord-Holland zich 
uiteindelijk opgeworpen als trekker om een tot een compromis te 
komen, waarbij zowel ruimte was voor meer woningen, als meer 
industriële en andere economische activiteiten.  

De provincie was ook in de positie om dit te doen: als bevoegd gezag 
van Tata Steel gaat de provincie direct over de vergunningen die worden 
verleend. Daarnaast was de provincie ook de partij die het volume van 
het aantal te bouwen woningen bepaalde in de IJmond.  Uiteindelijk 
heeft dit geleid tot het Waterlandakkoord. Daarin zijn afspraken 
gemaakt over de productie van Tata Steel, door Tata Steel te nemen 
maatregelen die zorgen voor minder milieubelasting en meer 
milieuruimte en afspraken over waar en hoeveel woningen er 
gerealiseerd kunnen worden in de IJmond. 

Op dit moment worden er geen milieunormen in het gebied 
overschreden. Ook is er momenteel nog voldoende milieuruimte om 
nieuwe woningen te bouwen of om nieuwe industriële en/of 
economische activiteiten te vergunnen. Uitgaande daarvan, ontbreken 
op dit moment de urgentie en de aanleiding om nieuwe afspraken te 
maken die inhoudelijk gezien afwijken van hetgeen in het 
Waterlandakkoord reeds is geregeld. 

Daar komt bij, dat de bestuurlijke context sinds de totstandkoming van 
het Waterlandakkoord in 2006 zeker op twee manieren wel enigszins is 
veranderd. Eind 2013 is de Visie Noordzeekanaalgebied 2040 
opgesteld. Daarin is een gezamenlijke koers bepaald voor de ruimtelijke 
ontwikkelingen in dit gebied. De doelstellingen van het 
Waterlandakkoord passen prima binnen deze overkoepelende visie.  

In de tweede plaats, en in aansluiting hierop, wordt momenteel gewerkt 
aan een Omgevingsvisie. Via werkateliers gaat een nieuwe koers 2050 
binnen het kader van die Ontwikkelingsvisie worden bepaald. Ook 
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daarbinnen kunnen de aandachtspunten van het Waterlandoverleg hun 
plaats krijgen.  

In de derde plaats is er nog een milieudialoog gaande, waarin dezelfde 
thematiek eveneens aan de orde komt. 

Uit de gesprekken die het bureau Akroconsult in het najaar van 2016 
heeft gevoerd met vertegenwoordigers van bestuurlijke partijen die 
betrokken zijn bij het Waterlandakkoord, komt naar voren dat dit 
Waterlandakkoord inmiddels een wat diffuse status geniet en niet 
fungeert als een helder integrerend kader. 

Advies 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

11.1. Wob
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5. Wijze van totstandkoming 

 

6. Verdere procedure 

In GS 16.05.2017 opnieuw inbrengen of deelname wenselijk is en wie 

portefeuillehouder is.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

Uw contactpersoon 

 

BEL 

 

 

Telefoonnummer +  

@noord-holland.nl 

 

 

10 mei 2017 1|5

Aan  

Joke Geldhof, Adnan Tekin, Elisabeth Post, Jaap Bond 

Kopie aan 

 

  

 

 

 

 

 

Betreft Waterlandakkoord IJmond bestuurlijk overleg 17.05.2017 Memo 
 

 

Aanleiding 

 

Woensdag 17 mei 2017 vindt bestuurlijk overleg in de IJmond plaats 

met als onderwerp het Waterlandakkoord. Dit overleg is geïnitieerd door 

de OD IJmond. De OD heeft de provincie ambtelijk mondeling gemeld 

dat het overleg plaats vindt en aangegeven dat de IJmond bestuurders 

prijs stellen op bestuurlijke deelname door de provincie.  

 

Tijdstip: 12:30 – 14:00 uur vooraf gegaan door broodjes vanaf 12:00 

uur 

Agenda en stukken: geen 

Locatie: OD IJmond in Beverwijk 

Deelnemers: 

aan tafel zitten de wethouders uit de IJmond, de OD IJmond en 

vertegenwoordigers van het bedrijfsleven uit de IJmond: 
� De wethouders de heer Vennik (Velsen),  
� De heer Frowijn (Heemskerk),  
� De heer De Rudder (Beverwijk), 
� De heer H. v/d Berg – TATA 
� De heer T. v/d Scheer – HOV IJmond 
� De heer  – Akro Consult 
� De heer B. Pannekeet – ODIJ 
� Mw.  ODIJ 
� De heer  – ODIJ 

De bestuurders uit de IJmond hebben al eerder met elkaar, n.a.v. de 

uitgevoerde evaluatie van het Waterlandakkoord (zie paragraaf 

evaluatie), over de evaluatie gesproken (zie bijlagen: NB de informatie is 

niet altijd actueel of juist, zie hieronder bij paragraaf bijlagen). 

Ambtelijk horen wij van de OD IJmond dat het de bedoeling is om te 

komen tot een Visie IJmond die betrekking heeft op het in balans 

brengen van wonen, werken en milieu & gezondheid waarbij de 

luchtkwaliteit verbetert tot onder de norm. 

 

Voorstel 
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Opties 

 

  

 

 

   

 

  

 

 

 

 

 

  

 

Achtergrond en stand van zaken 

 

Waterlandakkoord samengevat 
• Het Waterlandakkoord stamt uit 2006 (zie bijlage) en is een 

bestuurlijk akkoord (intentieverklaring) tussen regionale overheden 
in de IJmond, de provincie Noord-Holland, Corus (huidige Tata Steel) 
en de FED IJmond (federatie ondernemend IJmond).  

• De insteek van het akkoord was ruimte voor groei door te 
investeren in milieumaatregelen: overheden zouden niet tegen de 
gevraagde revisievergunning voor een groei naar 8 ton staal ingaan 
in ruil voor milieumaatregelen die woningbouw mogelijk maakten. 

• Afspraak was om het akkoord te evalueren (bepaling in het 
akkoord). Deze evaluatie heeft nooit plaats gevonden. Partijen 
hebben hier toen en later ook niet om verzocht.  

11.1. Wob

11.1. Wob
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• Het akkoord behelst het ontwikkelen van aangewezen gebieden 
waarvan het overgrote deel is uitgevoerd. Het deelgebied Oud 
IJmuiden is nog niet volledig ontwikkeld. 

 
Huidige stand van zaken 

• Op dit moment worden er geen milieunormen in het gebied 

overschreden. Ook is er momenteel nog voldoende milieuruimte om 

nieuwe woningen te bouwen of om nieuwe industriële en/of 

economische activiteiten te vergunnen.  

• Eind 2013 is de Visie Noordzeekanaalgebied 2040 opgesteld. Daarin 
is een gezamenlijke koers bepaald voor de ruimtelijke 
ontwikkelingen in het gebied. De doelstellingen van het 
Waterlandakkoord passen prima binnen deze overkoepelende visie.  

• Daarnaast wordt momenteel gewerkt aan een Omgevingsvisie. Via 
werkateliers gaat een nieuwe koers 2050 binnen het kader van die 
Ontwikkelingsvisie worden bepaald. Ook daarbinnen kunnen de 
aandachtspunten van het Waterlandoverleg hun plaats krijgen.  

• In de derde plaats is er nog een milieudialoog gaande, waarin 
dezelfde thematiek eveneens aan de orde komt.  

• Daarnaast is op basis van het Leefbaarheidsonderzoek NZKG in het 
Bestuursplatform van 12 april jl. besloten dat in de wijken met 
overlast door haven en industrie een wijkgerichte aanpak uitgewerkt 
gaat worden.  

• Tata Steel heeft aangegeven mogelijk bij de volgende 
revisievergunning een aanvraag voor een hogere tonnage dan de 
huidige te doen of in ieder geval deze optie open te willen houden.  

• Tata Steel is alert als het gaat om ontwikkelingen in het gebied die 
mogelijk leiden tot een verhoging van het aantal klachten door 
gehinderde of het verder onder druk zetten van de milieuruimte van 
het bedrijf.  

Rol provincie 
• De inhoud van het Waterlandakkoord raakt meerdere portefeuilles 

van GS waaronder ruimtelijke ontwikkeling, woningbouw, milieu, 
economie, deelnemer en opdrachtgever RUD IJmond en bevoegd 
gezag Tata Steel.  

• De provincie was trekker van het proces en mede ondertekenaar van 
het Waterlandakkoord. 

• De provincie is deelnemer en voorzitter van de Milieudialoog 
IJmond. 

• De provincie is deelnemer en voorzitter van het Bestuursplatform 
Visie Noordzeekanaalgebied. 

• Het provinciaal coalitieprogramma Ruimte voor groei bevat het 
uitgangspunt dat gewonnen milieuruimte beschikbaar komt voor 
het investerende bedrijf (paragraaf milieudialoog) 
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Evaluatie Waterlandakkoord 

In het akkoord is afgesproken dat een evaluatie zou plaats vinden van 

het akkoord. Deze is nooit uitgevoerd. Partijen hebben toen en later 

nooit gevraagd om de evaluatie en de provincie heeft nooit aanleiding 

gezien om te evalueren. Bovendien kent het akkoord geen einddatum. 

De OD IJmond heeft, als milieudienst van de IJmondgemeenten, 

besloten om een evaluatie uit te voeren en hiertoe Akro Consult 

opdracht gegeven. In dit proces zijn betrokken partijen geïnterviewd, zo 

ook de provincie ambtelijk. De samenvatting hiervan in de notitie over 

de evaluatie is overigens geen al te correcte weergave van de ambtelijke 

inbreng.  

Uit de evaluatie komt naar voren dat vooral de gemeente Velsen 

nadelige invloed van het akkoord ervaart, al dan niet terecht. De 

gemeente Heemskerk had geen belang bij het akkoord anders dan dat 

zij partij in de regio is, de gemeente Beverwijk is van mening dat er 

geen locaties meer zijn waar het akkoord op van toepassing is. Voor 

Tata Steel is een gezamenlijke integrale afweging van wonen, werken en 

milieu & gezondheid van belang en niet zozeer het akkoord zelf.  

 

Aandachtspunten deelnemers bestuurlijk overleg 

• Een deelgebied uit het Waterlandakkoord is momenteel nog in 

ontwikkeling, te weten Oud IJmuiden. De gemeente (Velsen) 

heeft voor deze ontwikkeling ISV subsidie van de provincie 

ontvangen en een deel ervan ligt nog op de plank bij de 

provincie. De verdere ontwikkeling van dit gebied kent twee 

knelpunten, te weten enerzijds de economische crisis (nu 

achterhaald) en anderzijds - zo ervaart de gemeente dit – dat 

het Waterlandakkoord nieuwe voorgestelde ontwikkelingen van 

het gebied onmogelijk maakt doordat de afspraken 

beklemmender zijn dan de huidige wet- en regelgeving. De 

oplossing is om het Waterlandakkoord te beëindigen en de 

verdere ontwikkeling van dit gebied onder het actuele regime 

tot stand te laten komen. Het gaat overigens om een 

binnenstedelijke ontwikkeling. En af te spreken dat de subsidie 

beschikbaar blijft binnen de subsidievoorwaarden (waaronder 

binnen afzienbare tijd realisatie van woningbouwprogramma).  

• Wijk aan Zee is een ander deelgebied van het 

Waterlandakkoord. De gemeente is voornemens om 

woningbouw te ontwikkelen in dit gebied en verwijst naar de 

mogelijkheden die het Waterlandakkoord daarvoor zou bieden. 

In de praktijk haalt Tata Steel het Waterlandakkoord aan om te 

waken voor woningbouw die mogelijk tot meer overlast en 

klachten in dit gebied kan leiden.  

• In de IJmond leeft bij sommige partijen de wens om de 

luchtkwaliteit te verbeteren stringenter dan de geldende 

nationale en internationale normen.  
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• Tata Steel heeft aangegeven dat het mogelijk is dat zij bij de 
volgende revisievergunning een aanvraag voor een hogere 
tonnage dan de huidige doen.  

• Tata Steel is alert als het gaat om ontwikkelingen in het gebied 
die mogelijk leiden tot een verhoging van het aantal klachten 
door gehinderde of het verder onder druk zetten van de 
milieuruimte van het bedrijf.  

Bijlagen 

• Waterlandakkoord. 

• Notitie evaluatie Waterlandakkoord overleg bestuurders IJmond. 

De evaluatie zelf is niet in het bezit van de provincie. 

• Memo milieusituatie overleg bestuurders IJmond: de hierin 

opgenomen informatie is, aldus de OD NZKG, niet altijd 

accuraat of actueel, zie hieronder.  

 
Blz.1 over geluid: Er heeft niet een verschuiving van bevoegdheden 

plaatsgevonden (van PNH naar OD), maar de initiatiefnemer (bij nieuwe 

woningbouw de gemeente) moet een hogere waarde vaststellen indien dit 

nodig is. Ten tijde van het Waterlandakkoord moest de geluidzone gewijzigd 

worden; in zo’n geval moeten de hogere waarden door de zonebeheerder 

(PNH) worden genomen.  

De ODNZKG heeft overigens niet bevestigd dat “de maatregelen uit het 

aanvullend saneringsprogramma zijn uitgevoerd”. Wel heeft Tata Steel 

aangetoond dat aan verplichtingen genoemd in voorschrift 0.6.11 van de 

naar aanleiding van de aanvullende sanering aangepaste vergunning is 

voldaan. 

De bijgevoegde kaartjes zijn niet actueel. Dit blijkt in ieder geval uit de 

westelijke landtong bij Velserkom die ook tot het industrieterrein is gaan 

behoren evenals IJ-palen. 

 

Blz. 2 over de luchtkwaliteit : In de IJmond is gekozen voor het meten van 

Black carbon als gezondheidsrelevante parameter, niet voor ultra fijn stof. 

Het is onduidelijk van welk jaar het kaartje is. Dit kaartje gaat (nog?) uit van 

de voor de IJmond oude 1x1 km vakken, terwijl voor de verspreiding al jaren 

van het 250x250 m grid wordt uitgegaan. Dat geeft met name voor Wijk 

aan Zee een genuanceerder beeld. 

 

Blz 3: over externe veiligheid: Het stuk over het plaatsgebonden risico is 

oud en beschrijft de situatie ten tijde van het waterlandakkoord. De 

saneringssituatie is al jaren geleden opgelost door het treffen van 

maatregelen bij Nuon. 
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Agenda                       
Project : IJmond - Evaluatie Waterlandakkoord 

Bijeenkomst : Bestuurlijk overleg Evaluatie Waterlandakkoord 
Datum : 17 mei 2017 

Tijd : 12.30u – 14.00u  

Locatie : Omgevingsdienst IJmond, Stationsplein 48B te Beverwijk 
 
Geachte bestuurders,  
 
Onderstaand de agenda voor het bestuurlijk overleg inzake de evaluatie van het Water-
landakkoord. Bijgevoegd bij de agenda is de ‘Notitie Evaluatie Waterlandakkoord’, welke 
is opgesteld door Akro Consult. 
 

Agenda 

1. Opening 

2. Toelichting notitie en analyse 

Toelichting door  op inhoud notitie en voorafgaande analyse 

3. Reactie bestuurders 

Reactie van de aanwezige bestuurders op de bijgevoegde notitie 

4. Voorstel voor vervolg en onderlinge afspraken 

Reflecteren op het voorstel voor het vervolg (zie de bijgevoegde notitie) en in overleg af-
spraken maken over het vervolg  

5. Rondvraag / W.v.t.t.k. 
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Notitie 
Project : IJmond - Evaluatie Waterlandakkoord 
Aan : OD IJmond  
Betreft : Evaluatie Waterlandakkoord – Een beknopte omschrijving van de uit-

komsten van de gesprekken met betrokken partijen 
Datum : 12 oktober 2016 
Van :  
 
De Omgevingsdienst IJmond (OD IJmond) heeft Akro Consult gevraagd het Waterland-
akkoord te evalueren middels gesprekken met de betrokken partijen. Doel van deze eva-
luatie is om in een bestuurlijk overleg af te stemmen of het Waterlandakkoord als beëin-
digd moet worden beschouwd, als nog niet afgerond moet worden beschouwd, of moet 
worden aangepast. 
Aanleiding voor deze vraag is het feit dat het Waterlandakkoord 10 jaar geleden is afge-
sloten zonder een einddatum te noemen. Daarnaast is niet voor alle partijen even duide-
lijk wat dan nu de status is van het akkoord.  
 
Om de evaluatie uit te voeren hebben wij gesprekken gevoerd met: 
- Gemeente Velsen ( ) 
- Gemeente Beverwijk ( ) 
- Gemeente Heemskerk ( ) 
- Provincie Noord-Holland ( ) 
- Tata Steel ( ) 
- OV IJmond ( ) 
 
In het eerste hoofdstuk doen we verslag van de gevoerde gesprekken. Het tweede 
hoofdstuk geeft een totaaloverzicht van de uitgangspunten van partijen. Het derde hoofd-
stuk beschrijft in het kort de geadviseerde vervolgstappen en de analyse van de Omge-
vingsdienst IJmond inzak de (veranderingen in de) milieuregelgeving. 
 

1. Gevoerde gesprekken 
 
Onderstaand geven wij per ondervraagde partij beknopt weer hoe de ondervraagden het 
huidige Waterlandakkoord ervaren, hoe zij aankijken tegen een mogelijke bestuurlijke 
evaluatie, welke ontwikkelingen zij zien in de regio en welke vervolgstappen voor hen van 
belang zijn. Van de interviews hebben wij verslagen gemaakt die zijn voorgelegd en ge-
accordeerd aan de geïnterviewden. 
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1.1 Gemeente Velsen 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
De gemeente Velsen is van mening dat het Waterlandakkoord een gunstig effect heeft 
gehad op de milieudoelstellingen, de economische ontwikkelingen en een aantal woning-
bouwontwikkelingen. Door de crisis is een deel van de ontwikkelingen stilgevallen. Nu er-
vaart de gemeente een tweedeling in de woningbouwontwikkelingen in de gemeente in 
relatie tot het Waterlandakkoord.  
 
Enerzijds zijn er gebieden welke niet volledig tot ontwikkeling zijn gekomen door de crisis. 
In deze gebieden is nog niet of slechts deels begonnen met de woningbouwontwikkelin-
gen welke zijn besproken in het Waterlandakkoord. Voorlopig uitgangspunt is dat niet alle 
woningbouwontwikkelingen zullen worden gerealiseerd.  
 
Anderzijds is er toenemend aantal particuliere initiatieven in de gemeente. Deze particu-
lieren initiatieven vinden dikwijls niet plaats binnen de eerder besproken contouren van 
het Waterlandakkoord, hetgeen tot de vraag leidt of deze ontwikkelingen wel of niet mo-
gelijk zijn in het kader van het Waterlandakkoord. Eventuele ontwikkelingen zouden in 
een ‘algemeen framework’ passen welke in lijn is met de afspraken van het Waterland-
akkoord, maar zijn niet expliciet benoemd in het akkoord. Derhalve ontstaat er een twijfel 
of de particulieren initiatieven in planologische zin wel of niet gefaciliteerd moeten wor-
den. Bovendien is onduidelijk welke invloed nieuwe milieuregelgeving heeft op dit punt. 
De gemeente Velsen wil hier graag meer duidelijkheid over.  
 
Vanuit de gemeente Velsen bestaat er daarom een behoefte de status (actief of inactief, 
afsluiten of doorzetten) van het Waterlandakkoord integraal met de deelnemende partijen 
te bespreken om voor toekomstige ontwikkelingen in ‘de grijze zone’ een aanpak te defi-
niëren. Tevens is er op dit moment geen leidende partij welke als aanspreekpunt fungeert 
voor het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
De regio trekt door de toenemende woningdruk in de Metropoolregio Amsterdam aan. In 
Velsen heeft de Ferry plannen de terminal uit te breiden, en is de woningbouwontwikke-
ling op Oud IJmuiden in de afrondende fase. Het aantal particuliere initiatieven in de wo-
ningbouw nemen toe. De algemene vraag vanuit de woningmarkt voor Velsen neemt toe. 
Tevens is er een Omgevingswet in aankomst en zijn er nieuwe ontwikkelingen betreffen-
de geluid en fijnstof. Zulke ontwikkelingen dienen in regionaal verband besproken te wor-
den. 
 
Het is voor de gemeente moeilijk te bepalen hoe om te gaan met nieuwe voorziene wo-
ningbouwontwikkelingen en met particuliere initiatieven welke niet in het Waterland-
akkoord staan. De vraag is hoe de ontwikkelingen en initiatieven zich verhouden tot het 
Waterlandakkoord. Soms zouden deze qua woningaantallen wel passen, maar is sim-
pelweg de locatie verschillend. De afdelingen vergunningen van de gemeente heeft moei-
te met het bepalen van de status en kan derhalve ook niet overweg met het Waterland-
akkoord. De afdeling weet niet hoe zij het Waterlandakkoord dienen te behandelen en of 
het akkoord ten alle tijden gehonoreerd dient te worden. 
 



 
 

Notitie Evaluatie Waterlandakkoord 3 

Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Partijen dienen de status van het Waterlandakkoord te heroverwegen. Is deze actief of 
wordt deze afgesloten en hoe verhoudt zich dat tot nieuwe woningbouwontwikkelingen in 
een dynamische regio. Daarnaast mist de gemeente eigenaarschap bij het Waterland-
akkoord. In het akkoord is niet vastgelegd welke overheid of onderneming welke rol in-
neemt, waardoor geen van de betrokken partijen werkelijk eigenaar is van het akkoord en  
als aanspreekpunt fungeert indien iets besproken dient te worden. De gemeente wil 
daarom in eerste instantie graag meer duidelijkheid, maar ziet ook voordelen in het ver-
versen van de afspraken. 

1.2 Gemeente Beverwijk 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
Voor de gemeente Beverwijk is er geen dringende behoefte de werkzaamheid van het 
Waterlandakkoord nader te onderzoeken. De ervaringen zijn dat de huidige inbreidloca-
ties en de relatieve lage druk op de woningmarkt niet voor conflicterende belangen zor-
gen met het Waterlandakkoord.  
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
Er zijn verschillende ontwikkelingen in Beverwijk en Wijk aan Zee. Op dit moment wordt 
er een gebiedsvisie opgesteld voor het vergroten van de levendigheid van Wijk aan Zee, 
waarin nadrukkelijk een woningbouwopgave wordt vastgesteld. Hierin wordt op verschil-
lende manieren samengewerkt met Tata Steel (natuurwaarden en samenwerkingscon-
tracten). 
 
Tevens is er op de lange termijn een beoogde ontwikkeling rondom de Parallelweg, wel-
ke op dit moment nog geen prioriteit is. De beoogde woningbouwontwikkeling wordt nu 
opgenomen in de visie voor het Noordzeekanaalgebied. 
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Er is geen directe behoefte vanuit de gemeente Beverwijk voor een vervolgstap. De ge-
meente is zelfstandig en in samenwerking met Tata Steel en buurgemeenten bezig in de 
huidige lopende trajecten. 

1.3 Gemeente Heemskerk 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
Het Waterlandakkoord betrof geen directe woningbouwontwikkelingen in Heemskerk. Er 
is vanuit een regionaal belang gekozen voor het tekenen van het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
De ontwikkelingen in Heemskerk geven geen aanleiding tot nadere verkenningen met be-
trekking tot het Waterlandakkoord. De gemeente Heemskerk blijft betrokken bij het Wa-
terlandakkoord gelet op regionaal belang. 
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Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
De gemeente Heemskerk blijft vanuit regionaal belang graag betrokken bij een eventueel 
vervolg van het Waterlandakkoord, gelet op een op te stellen (regionale) omgevingsvisie.  

1.4 Provincie Noord-Holland 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
De provincie heeft vanuit de praktijk geen signalen ontvangen dat er behoefte zou be-
staan aan een evaluatie van het Waterlandakkoord. Het Waterlandakkoord wordt door 
verschillende partijen op verschillende wijzen gebruikt. Vanuit de Provincie is men van 
mening dat er goed gekeken moet worden naar het gebruik van het Waterlandakkoord: 
wat valt eronder en wat valt er niet onder. 
 
Gaandeweg de jaren is het Waterlandakkoord overgegaan in provinciaal beleid en pro-
vinciale wetgeving. Derhalve is de verwachting dat de belemmeringen vanuit de betrok-
ken gemeenten nihil moeten zijn. Tevens zijn er vele tafels in de regio opgezet om het 
e.e.a. te structuren en te bespreken, zoals de milieudialoog en het Regionaal Actie Pro-
gramma (RAP). Het RAP lijkt op een vervolg van het Waterlandakkoord waar de woning-
bouwontwikkelingen in de regio worden besproken, enig verschil is de betrokkenheid van 
regionale bedrijven in deze.  
 
In het verleden is er ook gekeken naar de behoefte van een evaluatie van het Waterland-
akkoord door de Provincie. Echter was daar toentertijd geen behoefte naar.  
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
Met betrekking tot nieuwe ontwikkelingen wil de Provincie per geval nagaan hoe de wer-
king van het Waterlandakkoord eventueel belemmert en of de (Provinciale) wetgeving 
niet voldoende handvatten biedt om de benodigde maatwerkoplossingen te bieden.  
 
Binnen de gemeente zijn vooral de woningbouwontwikkelingen in Oud IJmuiden en de 
beoogde ontwikkeling in Wijk aan Zee relevant in het kader van het Waterlandakkoord. 
Met betrekking tot Wijk aan Zee ziet de Provincie de nadrukkelijke behoefte van Tata 
Steel om het Waterlandakkoord te gebruiken bij de beoogde woningbouwontwikkeling. 
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Vanuit de Provincie is er geen directe behoefte aan het toevoegen van een gremium 
naast de milieudialoog, de RAP en de visie Noordzeekanaal of voor het samenvoegen 
van de bestaande gremia. Spanningen blijven in deze regio ten alle tijden bestaan, omdat 
zowel de bedrijvigheid als de woningbouw zich blijft ontwikkelen in de regio.  
 
Indien er gekozen wordt voor een vervolg dan zou deze met de Omgevingswet nader 
vormgegeven kunnen worden. Een Programma onder de noemer van de Omgevingswet 
zou zich goed lenen voor eventuele nieuwe woningbouwontwikkelingen en daaraan gere-
lateerde ontwikkelingen.  
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1.5 Tata Steel 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
De voorgenomen maatregelen in het Waterlandakkoord zijn door Tata Steel uitgevoerd. 
De normeringen in de omgeving worden behaald en de EU-normen hebben in de loop 
van tijd ervoor gezorgd dat aanvullende maatregelen zijn uitgevoerd.  
 
De onderwerpen van het Waterlandakkoord zijn voor Tata Steel zeer relevant en hebben 
de aandacht. Tata Steel neemt waar dat de spanning in de regio tussen woning-
bouw(ontwikkelingen) en bedrijvigheid aan het toenemen is. In verschillende dialogen 
waar Tata Steel aan deelneemt wordt gesproken over deze thematieken. Echter nemen 
enerzijds de onderwerpen in de huidige gremia af en komt er anderzijds in de regio nieu-
we problematiek bij. Tata Steel ziet een algehele dialoog dan ook als de oplossing om 
deze zaken met elkaar te verbinden. Hierin hoort ook een bespreking van de huidige sta-
tus van het Waterlandakkoord. 
 
Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
In het licht van het Waterlandakkoord is voornamelijk de beoogde woningbouwontwikke-
ling in Wijk aan Zee belangrijk voor Tata Steel. De vraag is of de beoogde doelstelling 
van levendigheid wordt behaald met de beoogde toevoeging van woningen, omdat in het 
gebied de geluidsbelasting moeilijk ligt. De procedurele risico’s voor woningbouw op deze 
locatie zijn groot, zeker met betrekking tot stikstof en geluid. De bouwwerkzaamheden 
zouden kunnen leiden tot het overschrijden van normeringen. 
 
Tata Steel kijkt met zorgen naar de ontwikkelingen in Wijk aan Zee. Door de intensivering 
van de recreatie is er een intensivering van het aantal verkeersbewegingen, hetgeen zich 
wellicht ook uit in het aantal toegenomen klachten vanuit Wijk aan Zee. Dat terwijl de 
normeringen en metingen laten zien dat de vervuiling afneemt.  
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Tata Steel ziet graag een integrale dialoog terugkomen in de regio, waarin alle problema-
tiek ineens besproken kan worden. Dit is tevens in lijn met de Omgevingswet, welke als 
basis of katalysator zou kunnen dienen voor een omgevingsdialoog.  

1.6 OV IJmond 

Huidige ervaring Waterlandakkoord 
In beginsel zijn er afspraken gemaakt over de opschuivende woningbouw, welke optrok 
naar het water en de kades. Echter is door toedoen van de crisis weinig gebeurt. Bij toe-
komstige ontwikkelingen zou, omdat er nog niets gebeurd is, teruggevallen kunnen wor-
den op het Waterlandakkoord. Echter zijn de tijden veranderd en kijken de bedrijven nu 
anders naar woningbouwontwikkelingen, andere toekomstige ontwikkelingen en kansen 
voor de regio. Het e.e.a. zou in dat kader opnieuw besproken moeten worden om helder 
te krijgen hoe partijen tegen de in het Waterlandakkoord vastgelegde ontwikkelingen kij-
ken en hoe ze kijken naar eventuele nieuwe ontwikkelingen.  
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Nieuwe ontwikkelingen in de regio 
De samenstelling van de regio IJmond is uniek. De combinatie van natuur, industrie en 
wonen is nergens anders in Nederland te vinden. Om deze thematieken aan elkaar zijn 
verbonden is het van belang dat er een integrale regionale aanpak is. Voor alle nieuwe 
ontwikkelruimte geldt dat er een scheve verhouding ontstaat tussen degene die de kos-
ten maakt (Tata Steel) en degene die de baten ophaalt (bedrijven/gemeente). Plannen 
voor de nieuw ontstane ‘schone ruimte’, welke is ontstaan door de verbeteringen die Tata 
Steel heeft doorgevoerd, moeten in groter verband besproken worden. Voor de regio is 
het van essentieel belang dat Tata Steel in de regio actief blijft, daarvoor is een balans 
tussen de kosten en baten van groot belang.  
 
Tevens stelt de OV IJmond vragen bij de beoogde woningbouwontwikkelingen in Wijk 
aan Zee. De vraag is of de beoogde doelstelling (levendigheid) wordt behaald door het 
toevoegen woningvolume. In het verleden is dit volume voornamelijk gebruikt door de 
verkeerde doelgroep.  
 
Vervolgstappen voor Waterlandakkoord 
Het overstijgende regionale belang is wat in een vervolg op het Waterlandakkoord be-
sproken zou moeten worden. Een omgevingsdialoog zou daar aan bij kunnen dragen. De 
regio heeft behoefte aan een tafel waar op een integrale wijze tegen de problematiek in 
de regio wordt aangekeken en waar ook de bedrijvigheid wordt gehoord. Belangrijkste 
taak ons inziens voor een omgevingstafel zou zijn het opzetten van een omgevingsvisie 
als opvolger voor het Waterlandakkoord. 
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3. Analyse van gesprekken 
 
In de verschillende gesprekken is naar voren gekomen hoe partijen, 10 jaar na het afsluiten van 
het Waterlandakkoord, kijken naar het Waterlandakkoord en de werking daarvan. Aan de hand 
van de gesprekken kunnen er verschillende conclusies worden opgemaakt, welke onderstaand 
worden besproken.  
 
De huidige status van het Waterlandakkoord is bij vlagen onbekend 
Omdat partijen twijfels hebben over de status en de werkzaamheid van het Waterlandakkoord is 
er een duidelijke tweedeling in partijen te vinden, namelijk: (1) Partijen welke het Waterland-
akkoord incidenteel gebruiken, omdat de kaders niet passen op de nieuwe ontwikkelingen en (2) 
Partijen welke het Waterlandakkoord nauwelijks gebruiken maar als passend ervaren, omdat de 
huidige ontwikkeling nog passen op de kaders van het Waterlandakkoord.  
 
De huidige status van het Waterlandakkoord is daarom moeilijk te ‘bestempelen’. De afwezigheid 
van een verantwoordelijke en een einddatum, maakt dat de werking en naleving van het Water-
land op incidentele basis plaatsvindt in plaats van op structurele basis. Ons inziens is het derhal-
ve verstandig in ieder geval de status van het Waterlandakkoord met de verschillende betrokke-
nen te bespreken, waardoor naar de verschillende partijen toe helder is of het Waterlandakkoord 
werkzaam is of niet en waar eventuele uitgangspunten, ontwikkelingen en belangen integraal be-
sproken kunnen worden. De verwachting is dat op termijn het akkoord bij verschillende partijen 
kan gaan conflicteren met uitgangspunten, (woningbouw)ontwikkelingen en belangen.  
 
Integraal bespreken van toekomstige ontwikkelingen 
Er is in verschillende gesprekken naar voren gekomen dat de spanning op de regio ten alle tijden 
zal blijven bestaan. Hetgeen betekent dat op termijn dilemma’s zoals die van 10 jaar geleden bij 
het afsluiten van het Waterlandakkoord opnieuw verschijnen.  
 
Zo is er een toename van woningbouw in de buurt van zware industrie en neemt het aantal ge-
hinderde toe. Om deze reden zal er een goede afweging gemaakt moeten worden of extra wo-
ningbouw in de buurt van zware industrie wenselijk is. In de IJmond zijn, met name vanwege de 
Natura2000 gebieden, weinig tot geen mogelijkheden voor woningbouwontwikkeling buiten de 
stedelijke kernen. Voor woningbouwlocaties c.q. ontwikkellocaties moet dan ook gezocht worden 
in de bestaande kernen. Mede hierom is er in de visie Noordzeekanaalgebied opgenomen dat 
verdichting van woningbouw langs het kanaal wenselijk is. Daarnaast is ook de kern van IJmui-
den als gebied voor verdichting opgenomen in de visie.  
 
Met het Waterlandakkoord zijn er 10 jaar geleden afspraken gemaakt voor woningbouw in de na-
bijheid van Tata-steel. In de praktijk is gebleken dat de afspraken in zijn algemeenheid hebben 
geholpen bij het vastleggen van afspraken voor woningbouwontwikkelingen op de aangewezen 
locaties en dat op dit moment niet zozeer problemen worden ondervonden met de gedane af-
spraken, maar voornamelijk met de aangewezen locaties.  
 
Vooral langs de randen van Oud IJmuiden zijn ontwikkelingen niet doorgegaan, die milieukundig 
wel realiseerbaar zijn. Bij het maken van nieuwe afspraken, is het dan ook wenselijk om uit te 
gaan van welke (milieu)kwaliteit wenselijk is in plaats van uit te gaan van vooraf aangewezen lo-
caties.  
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Het is belangrijk deze nieuwe dilemma’s integraal te bespreken. Indien deze niet worden bespro-
ken zal op termijn de spanning in de regio tussen enerzijds de bedrijvigheid en anderzijds de wo-
ningbouwontwikkeling verder toeneemt. Het bepalen van de ‘spelregels’ voor nieuwe woning-
bouw of bedrijfsmatige ontwikkelingen is van groot belang voor het bewaren van de balans in de-
ze drukbezette regio.  
 
Het integraal bespreken van deze toekomstige dilemma’s en discussies begint ons inziens met 
het afsluiten van het huidige gremium, het Waterlandakkoord, en het bespreken van een opzet 
voor het vervolg. Hoe dit vervolg eruit komt te zien is aan de verschillende betrokken, waarbij het 
van belang is dat alle betrokken partijen tevreden en langdurig betrokken zijn bij een afgesproken 
aanpak.  
 
 



 

 

 

memo Aan ___________ 

 Van  (ODIJ) 

 Datum 7 december 2016 

 Onderwerp Milieusituatie IJmond i.r.t. het Waterlandakkoord  

 

In deze memo vindt u een beknopte beschrijving van de huidige milieukundige situatie in de 

IJmond in relatie tot de in het Waterlandakkoord gemaakte afspraken. 

 

Geluid 

Indien er binnen de 50 dB contour van gezoneerd industrieterrein IJmond woningbouw 

gerealiseerd moet worden, is het nodig om hiervoor op grond van de Wet geluidhinder een 

hogere waarde besluit te nemen. Voor het verlenen van hogere waarde besluiten heeft er 

een verschuiving van het bevoegd gezag plaats gevonden. De benodigde hogere waarde 

besluiten worden nu door Omgevingsdienst IJmond verleend in plaats van Provincie Noord 

Holland. De verschuiving van het bevoegd gezag heeft geen gevolgen voor de 

rechtsbescherming voor derde partijen (zoals Tata-steel).  

 

Akoestisch gezien is de situatie niet noemenswaardig veranderd ten opzichte van de 

afspraken uit het Waterlandakkoord. Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied heeft 

bevestigd dat de maatregelen uit het aanvullende saneringsprogramma zijn uitgevoerd. Voor 

ontwikkelmogelijkheden geldt dat er binnen de 55 dB contour maatregelen, zoals een dove 

gevel, aan gebouwen getroffen moeten worden om woningbouw toe te staan.  

 

Industrieterreinen IJmond en de Pijp. 



 
 

 
Gezoneerd industrieterrein IJmond; (oranje: terrein, paars: geluidzone)  

Luchtkwaliteit 

De luchtkwaliteit voor wat betreft het overschrijden van wettelijke normen is bij de 

planvorming geen knelpunt meer. Omdat de luchtkwaliteit nog steeds kritisch is, blijft het 

beleid van de gemeenten erop gericht om de luchtkwaliteit te verbeteren. Daarnaast krijgen 

gezondheidskundige normen meer aandacht (ultra fijn stof).  

 

Door aanscherping van de regelgeving omtrent stikstofdepositie in Natura2000 gebieden zijn 

stikstofemissies in verband met effecten op de natuur van groot belang. Ten tijde van het 

Waterlandakkoord was de potentiele beperking vanwege Natura2000 gebieden minder 

aanwezig als nu.  

 
Jaargemiddelde fijnstof concentratie (ug/m3) 
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> Andere optie is de NZKG‐agendapunten op een ander moment te bespreken. Maar dat moeten we dan wel 
afstemmen met   /   
 
>  
>   
>  
> Groeten,  
>  
>   
>  
>        
>  
>   
>  
>    
>  
> Beleidsadviseur Milieu  
>  
> Provincie Noord‐Holland  
>  
> 023   
>  
>   
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Bestuurlijk overleg Evaluatie Waterlandakkoord 

Datum: 17 mei 2017 

Aanwezig: 

De heer R. Vennik gemeente Velsen 

De heer T. De Rudder  gemeente Beverwijk 

De heer F.J.A. Frowijn  gemeente Heemskerk 

De heer H. van den Berg TATA Steel 

De heer D. Voskuil TATA Steel 

De heer T. van der Scheer HOV IJmond 

De heer A. Tekin Provincie Noord-Holland 

Mevrouw  Provincie Noord-Holland 

De heer  Akro Consult 

De heer  Omgevingsdienst IJmond 

Mevrouw  Omgevingsdienst IJmond 

De heer  Omgevingsdienst IJmond 

Mevrouw  Omgevingsdienst IJmond (verslag) 

______________________________________________________________________________ 

1. Opening

Tim De Rudder opent het overleg. De heer Tekin zal het overleg eerder verlaten. Er zijn geen

verdere mededelingen dus nodigt hij de heer  uit om een toelichting op de inhoud van zijn

notitie en voorafgaande analyse te geven.

2. Toelichting notitie en analyse

Op verzoek van Omgevingsdienst IJmond heeft Akro Consult de status en beleving van het

Waterlandakkoord (inmiddels 10 jaar oud) onderzocht. De resulltaten hiervan zijn beschreven in

een memo van Akro Consult. De heer  licht deze toe en concludeert hieruit dat een aantal

woningbouwlocaties gerealiseerd is en een aantal onwikkelingen niet, mede door de crisis.

Er doen zich nu nieuwe situaties voor; zowel de praktijksituatie als de wetgeving wijzigt en de druk

op bouwinitiatieven is toegenomen. Er zijn in het akkoord toentertijd geen afspraken gemaakt

omtrent einddatum en afhechting van het Waterlandakkoord. Dit is nu de vertreksituatie.

De heer Vennik vult aan: Partijen hebben verschillende belangen. Gemeente Velsen hanteert het 

Akkoord als kader en ziet belemmeringen voor beoogde ontwikkelingen die niet passen in de 

afspraken uit het Akkoord. Gemeenten Beverwijk en Heemskerk hebben dat probleem minder maar 

ondersteunen een heldere lijn. Provincie Noord-Holland herkent het probleem minder. TATA Steel 

heeft behoefte aan integraliteit: er zijn veel verschillende tafels met veel verschillende 

onderwerpen.  

29.
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Alle partijen zijn het er over eens de status helder te willen hebben. Men denkt aan het afronden 

van het huidige Waterlandakkoord en wellicht tot het komen van een omgevingsvisie, echter op 

welke termijn? En wat te doen intussen met de ontwikkelingsvraagstukken? Ook moet er aandacht 

zijn voor nu nog lopende ontwikkelingen op basis van het Akkoord. 

 

De heer De Rudder nodigt aanwezigen uit te reageren. 

 

3.  Reactie bestuurders   

 

De heer Vennik herkent de door de heer  geschetste situatie. Mensen zien weer 

mogelijkheden, de druk om te bouwen is groot, iedere m2 moet benut worden. Gemeente Velsen is 

voorstander van afronden van het Waterlandakkoord maar wel met commitment van partijen. 

Provincie Noord-Holland was inderdaad wat terughoudend in het proces tot afronding van het 

Waterlandakkoord, maar erkent de behoefte van partijen om de status van het Waterlandakkoord 

te bepalen. De heer Vennik benadrukt de integraliteit van het geheel: vaststellen dat het 

Waterlandakkoord zijn werk gedaan heeft en formeel afronden is in het belang van gemeente 

Velsen, het is echter niet de bedoeling dat het honoreren van die wens problemen oplevert voor de 

buurgemeenten zoals bijvoorbeeld ontwikkelingen in Wijk aan Zee.  

 

De heer Frowijn  merkt op dat gemeente Heemskerk het regionale belang erkent: gemeente had 

geen woningbouwlocaties die van het akkoord afhingen (en heeft die locaties ook in de nabije 

toekomst niet) maar voorkomen moet worden dat als buurgemeenten doorgaan met het 

ontwikkelen van woningbouw, bedrijven achtergesteld worden in hun belangen als gevolg daarvan.  

 

De heer  brengt nog even de aanleiding van het Waterlandakkoord in herinnering: men 

was toentertijd gefocust op woningbouw en de milieuvergunningaanvraag van TATA Steel (8mlj 

staalproductie) gaf spanning op milieucontouren. Men heeft destijds zeer nauwgezet gekeken, 

maar nu we 10 jaar verder zijn leven we in een andere situatie: bijvoorbeeld het verkeer over de 

weg/water neemt toe, er komt een nieuwe grote zeesluis en toerisme wordt ontwikkeld. Daarbij 

lopen er nogal wat vraagstukken. We kunnen constateren dat het Waterlandakkoord voor een deel 

nog actueel is maar dat men nieuwe ambities heeft.  

 

De heer Van den Berg is niet vanaf het begin betrokken geweest maar gezien de ontwikkelingen 

zoals volumetoename in productie, groei materialenstroom (aan- en afvoer) is het terecht dat we 

ambities en stragisch plan met elkaar doormaken. Spanningsveld is immers nog steeds aanwezig.  

De heer Van den Berg vindt het zorgwekkend dat ondanks verbeteractiviteiten, klachten van 

omwonenden toenemen. Onderzoek leert dat de klachte voornamelijk van “nieuwe” 

IJmondbewoners komt. De heer Van den Berg vraagt zich af wat een efficiënte plek is deze te 

adresseren, wellicht in milieudialoog. Relaties met aanwezigen zijn goed, men weet elkaar 

inmiddels goed te vinden. De heer Vennik vraagt naar de aard van de klachten. De heer Voskuil 

antwoordt dat dit stof, geur en geluid betreft, maar voornamelijk stofklachten uit Wijk aan Zee van 
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de “nieuwe” inwoners. Het lijkt erop dat mensen die lang in de regio wonen, weten hoe het is om 

naast een fabriek te wonen en/of een (historische) binding hebben met TATA Steel, minder 

klachten indienen. Echter het triggert wel degelijk en vraagt om agendering in de milieudialoog. En 

de ambitie is toch klachtenvermindering aldus de heer Van den Berg.  

De heer De Rudder vraagt of er nog ontwikkelingen zijn waar we rekening mee moeten houden. De 

heer Van den Berg geeft aan dat  een nieuwe gietmachine (uitbreiding staalfabriek) gebouwd 

wordt, daarnaast de vernieuwing van de HIsarna-installatie waarbij via een pilot van 5 à 10 jaar 

een alternatieve wijze van vervaardiging van vloeibaar staal wordt getest (met lager 

energieverbruik en CO2-uitstoot. Ook zullen een beitsbaan en verzinklijn uitgebreid worden maar 

laatstgenoemden geven weinig overlast.  

 

 

De heer Van der Scheer ziet dat de problematiek belegd in het Waterlandakkoord grotendeels 

ingevuld is. HOV IJmond ziet graag een nieuw, integraal overleg (à la Omgevingswet). In het 

nieuwe overleg dient men de open eindjes Waterlandakkoord mee te nemen en met elkaar in 

gesprek blijven; we hebben elkaar nodig en het tijdig informeren van elkaar en zoeken naar 

compromis kan beter zo dan in allerlei versnipperde overleggen. 

De heer De Rudder vraagt naar voorbeelden van bedrijvigheid. De heer Van der Scheer noemt als 

voorbeelden offshore wind, het intensiever benutten van het havenbekken buiten de sluizen (denk 

aan ontmanteling booreilanden) en energietransitie. De heer Van der Scheer besluit dat alles wat 

met infrastructuur te maken heeft, aandacht vraagt.   

 

De heer Tekin is sinds 5 maanden gedeputeerde van Provincie Noord-Holland, voor hem was de 

term Waterlandakkoord nieuw. De heer Tekin heeft een eigen gremium namelijk de milieudialoog 

waar alle partners aan tafel zitten, maar hij vindt het van belang bij dit bestuurlijk overleg aan te 

sluiten, ook om te voorkomen achteraf als hindermacht te moeten gaan fungeren. De heer Tekin 

ziet de integrale uitdaging van deze regio, een voorbeeld is het leefbaarheidsonderzoek in het 

milieuplatform. De heer Tekin geeft aan het eens te zijn met de afronding van het 

Waterlandakkoord; dat is geweest, en dat wat nog open staat (ook individuele afspraken) dienen 

we mee te nemen naar een nieuw, integraal afsprakenkader. Daar werkt Provincie Noord-Holland 

graag aan mee. De heer Vennik vat samen wat hij gehoord heeft en de heer Tekin bevestigt als 

volgt:  

- formeel afronden Waterlandakkoord  

- bepaalde ontwikkelingen die onder het Waterlandakkoord vallen kunnen uitgevoerd worden 

(inclusief subsidies) 

- nieuwe ontwikkelingen toetsen aan nieuwe kaders/wet- en regelgeving  

 

 

De heer De Ruddder antwoordt dat voor wat betreft gemeente Beverwijk men momenteel 

woningen plant/bouwt in Westelijk Beverwijk en (een klein aantal) woningen in Wijk aan Zee. Er 

wordt nog geleund op het Waterlandakkoord om woningen aan de noordzijde Wijk aan Zee te 



notulen         
 

Pagina 4 van 6 
 

ontwikkelen. Op dit moment is ook een gedachtenontwikkeling het gebied rondom de 

Parallelweg/haven. Daar is veel verkeer, industrie, geluid en geur (overigens niet per definitie van 

TATA Steel). Gemeente Beverwijk wil blijven faciliteren aan bedrijven maar ook onderzoeken of in 

dat gebied woningbouw mogelijk is.  

De heer De Rudder wil ervoor waken dat, indien we besluiten onder het Waterlandakkoord een 

streep te zetten,  woningbouw  in Wijk aan Zee in gevaar komt, bijvoorbeeld door bezwaren van 

TATA Steel.  

De heer Voskuil heeft daar begrip voor. Hij pleit er echter wel voor om nieuwe bewoners in het 

dorp echt goed vooraf te informeren/attenderen op overlast die zij gaan ondervinden van TATA 

Steel. De heer Tekin merkt op dat het onlangs gehouden leefbaarheidsonderzoek echter positieve 

uitkomsten gaf. Bovendien start de GGD binnenkort een gezondheidsonderzoek.   

De heer Vennik merkt op dat gemeente Velsen vooraf aan nieuwe inwoners vraagt zich te 

oriënteren. Nieuwe bewoners Oud-IJmuiden bijvoorbeeld weten echt waar ze aan beginnen en wat 

ze verwachten kunnen.  

De heer Van der Scheer zegt dat mensen uit dit gebied niet verrast worden maar dat mensen die 

van buiten de regio IJmond hier komen wonen dit waarschijnlijk anders ervaren. Volgens de heer 

Voskuil zijn de klachten voornamelijk afkomstig van mensen die in stedelijk  gebied gewoond 

hebben en denken in Wijk aan Zee “buiten” te gaan wonen.  

 

 

4. Voorstel voor vervolg en onderlinge afspraken 

  

De heer De Rudder informeert: het Waterlandakkoord bestaat sinds 2006, is momenteel 11 jaar 

oud. Hebben we een officieel (raads-)besluit nodig om het Waterlandakkoord te kunnen afsluiten of 

kunnen we dit alhier besluiten?  

De heer Vennik stelt voor niet de raad maar het college een brief te laten sturen naar Provincie 

Noord-holland met een formeel besluit tot afronding. Provincie Noord-Holland is immers het 

bestuursorgaan, onder haar regie is het akkoord destijds tot stand gekomen.  

De heer Van der Scheer merkt op dat als men een streep zet onder het Waterlandakkoord wel af te 

spreken WAT men aan afspraken en voorwaarden meeneemt. De heer Vennik is het daarmee eens; 

die afspraak is te maken (en voor een deel al aan de orde in de milieudialoog).  

De heer  vraagt of, qua adressering, gemeenten hun brief sturen naar alleen Provincie 

Noord-Holland of ook naar de contractpartners (of evt via PNH naar de contractpartners)?  

De heer Tekin biedt aan Provincie Noord-Holland de brief te laten sturen naar gemeenten en 

contractpartners maar De heren De Rudder en Vennik zijn beiden van mening dat het college 

besluit en dat Provincie Noord-Holland vanuit de regiefunctie het vervolg voor haar rekening 

neemt. 

 

Ook de heren Van den Berg/Voskuil en de heer Van der Scheer zullen namens TATA Steel c.q. HOV 

IJmond een brief naar Provincie Noord-Holland sturen. De heer Van den Berg vraagt naar de 

partner Zeehaven IJmuiden, die heeft het Waterlandakkoord mede ondertekend. De heer  
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wenselijk vinden. Het is goed om er nog eens op die manier naar te kijken en in kaart te brengen 

waar de precieze knelpunten in onze regio zitten. 

Aanwezigen gaan akkoord. Allen zien het belang van de nauwe contacten en het elkaar informeren. 

 

De heer De Rudder sluit samenvattend het overleg af:  

 

1)  Afspraak: gemeenten, TATA Steel en HOV IJmond sturen een brief inzake afronding 

 Waterlandakkoord naar Provincie Noord-Holland 

2)  Gemeenten Beverwijk en Velsen nemen daarin op HOE om te gaan met de huidige 

 afspraken in relatie tot beoogde ontwikkelingen 

3) De heren Vennik en Van der Scheer informeren Zeehaven IJmuiden over de evaluatie en de 

 te volgen procedure zoals vandaag overeengekomen 

4)  Vervolg: eerst in dit gremium bij elkaar (zonder Provincie Noord-Holland):  

 - Wat zijn de lokale ontwikkelingen  

 - wat willen we eruit halen  

 - bezien welke overlegvorm daarbij past.  

 De heer Vennik vult aan: we moeten de partijen meenemen; dit moet landen.  

 

 

5. Rondvraag/wat verder ter tafel komt. 

 

 

De heer Van den Berg merkt op dat TATA Steel veel te maken heeft met ODNZKG en vraagt waar 

de scheidslijn met ODIJ ligt. De heer  antwoordt dat ODIJ aansluit bij de maandelijkse 

overleggen TATA/ODNZKG en over de schouder meekijkt naar de ontwikkelingen bij TATA Steel en 

afstemt met NZKG inzake vergunningen en klachten. Vanuit het wettelijk adviseursschap adviseert 

ODIJ  gemeenten m.b.t. vergunningaanvragen van TATA Steel.  ODIJ moet daarom op de hoogte 

zijn van wat er speelt binnen de BRZO-inrichting, daarbij komen klachten van inwoners over TATA 

Steel ook bij ODIJ binnen.   

De heer De Rudder vraagt of TATA Steel inmiddels toe is aan een nieuwe revisie van de 

milieuvergunning hetgeen de heer Van den Berg beaamt.  

 

Mevrouw  vraagt of het vervolgoverleg zonder Provincie Noord-Holland plaatsvindt 

hetgeen aanwezigen beamen: het vervolg wordt een lokaal overleg.  

 

Verder niets meer ter tafel komend sluit de heer De Rudder het overleg.   
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Uw contactpersoon 

 

BEL/BS 

Doorkiesnummer 06  

@noord-holland.nl 

19 mei 2017 

Aan  gedeputeerde Adnan Tekin 

CC  

 

 

Betreft: terugkoppeling Waterlandakkoord bestuurlijk overleg d.d. 

17 mei 2017 Memo 

Bestuurlijk overleg Waterlandakkoord 

17 mei 2017 

Locatie OD IJmond, Beverwijk 

Gesprekspartners: 
 De wethouders de heer Vennik (Velsen),
 De heer Frowijn (Heemskerk),
 De heer De Rudder (Beverwijk),
 De heer H. v/d Berg – TATA
 De heer T. v/d Scheer – HOV IJmond
 De heer  – Akro Consult
 De heer  – ODIJ
 Mw.  – ODIJ
 De heer  – ODIJ

Doel overleg: 
1) Terugblik op de werking en uitkomsten van het Waterlandakkoord,

gesloten in 2006.
2) Bespreken gewenst vervolg op dit Waterlandakkoord.

Overleg samenvatting: 

• Constatering dat Zeehaven IJmuiden, medeondertekenaar, per abuis
niet is uitgenodigd. Wethouder Vennik (Velsen) zorgt voor een
terugkoppeling naar Zeehaven.

• Alle aanwezigen spreken uit dat het Waterlandakkoord heeft gewerkt
waarvoor het opgesteld is, dat het destijds een goed middel is
geweest en geen toegevoegde waarde meer heeft voor de toekomst.
Unaniem zijn de deelnemers van mening dat het beëindigd wordt.

• De gemeenten Velsen en Beverwijk constateren dat de deelgebieden
Oud IJmuiden en Wijk aan Zee uit het Waterlandakkoord nog lopen.

31.
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Hiervoor vragen zij aandacht van zowel provincie als bedrijfsleven. De 
uitvoering en subsidie komt met het beëindigen van het 
Waterlandakkoord niet in gevaar is de conclusie van de aanwezigen.  

• De regio – zowel overheid als bedrijfsleven – heeft behoefte aan een 
beeld, een inventarisatie, van alle ontwikkelingen die in de regio 
IJmond spelen die invloed op elkaar hebben: woningbouwbehoefte, 
recreatie & toerisme, economische bedrijvigheid, gezondheid & 
milieu, kustontwikkeling, mobiliteitsknelpunten, 
bedrijfsontwikkelingen, transformatiekansen enz. Er is behoefte aan 
een platform waar de afstemming over alle geïnventariseerde 
ontwikkelingen integraal plaats vindt. Het beeld dat daaruit ontstaat is 
mogelijk een zeer bruikbare bouwsteen voor de omgevingsvisie. 
Geconstateerd wordt dat het platform NZKG te groot is om de 
gewenste afstemming te laten plaatsvinden – gaat immers om IJmond 
specifieke ontwikkelingen – en het platform milieudialoog is nog in 
ontwikkeling en daarmee nog niet helder is of dit het gewenste 
platform kan zijn. De genoemde inventarisatie zal richting geven aan 
wat het gewenste platform is. De inventarisatie wordt door de regio 
zelf opgesteld en de OD IJmond gaat dit uitvoeren.  

Afspraken: 
1) Het Waterlandakkoord wordt als beëindigd beschouwd. De 

gemeenten, al dan niet aangevuld door het bedrijfsleven, sturen 
een brief naar de Provincie met deze strekking. De Provincie 
draagt er, na ontvangst van de brief, zorg voor dat alle partijen 
hierover zijn geïnformeerd en de conclusie bevestigd wordt.  

2) In de genoemde brief schenken de gemeenten specifiek aandacht 
aan de nog lopende deelgebieden Oud IJmuiden en Wijk aan Zee 
hoe hiermee omgegaan wordt nu het Waterlandakkoord is 
beëindigd.  

3) De regio gaat met elkaar een beeld van de huidige en toekomstige 
ontwikkelingen van de IJmond opstellen. Op basis van deze 
inventarisatie wordt onderzocht of en zo ja in welke vorm een 
afstemmingsplatform (overheid, maatschappelijke organisaties en 
bedrijfsleven) gewenst is. Indien behoefte is aan afstemming met 
de provincie – in welke fase dan ook – neemt de regio het initiatief 
hiertoe richting provincie.  
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Achtergrond en stand van zaken 

 

Waterlandakkoord samengevat 
• Het Waterlandakkoord stamt uit 2006 (zie bijlage) en is een 

bestuurlijk akkoord (intentieverklaring) tussen regionale overheden 
in de IJmond, de provincie Noord-Holland, Corus (huidige Tata Steel) 
en de FED IJmond (federatie ondernemend IJmond).  

• De insteek van het akkoord was ruimte voor groei door te 
investeren in milieumaatregelen: overheden zouden niet tegen de 
gevraagde revisievergunning voor een groei naar 8 ton staal ingaan 
in ruil voor milieumaatregelen die woningbouw mogelijk maakten. 

• Afspraak was om het akkoord te evalueren (bepaling in het 
akkoord). Deze evaluatie heeft nooit plaats gevonden. Partijen 
hebben hier toen en later ook niet om verzocht.  

11.1. Wob

11.1. Wob
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• Het akkoord behelst het ontwikkelen van aangewezen gebieden 
waarvan het overgrote deel is uitgevoerd. Het deelgebied Oud 
IJmuiden is nog niet volledig ontwikkeld. 

 
Huidige stand van zaken 

• Op dit moment worden er geen milieunormen in het gebied 

overschreden. Ook is er momenteel nog voldoende milieuruimte om 

nieuwe woningen te bouwen of om nieuwe industriële en/of 

economische activiteiten te vergunnen.  

• Eind 2013 is de Visie Noordzeekanaalgebied 2040 opgesteld. Daarin 
is een gezamenlijke koers bepaald voor de ruimtelijke 
ontwikkelingen in het gebied. De doelstellingen van het 
Waterlandakkoord passen prima binnen deze overkoepelende visie.  

• Daarnaast wordt momenteel gewerkt aan een Omgevingsvisie. Via 
werkateliers gaat een nieuwe koers 2050 binnen het kader van die 
Ontwikkelingsvisie worden bepaald. Ook daarbinnen kunnen de 
aandachtspunten van het Waterlandoverleg hun plaats krijgen.  

• In de derde plaats is er nog een milieudialoog gaande, waarin 
dezelfde thematiek eveneens aan de orde komt.  

• Daarnaast is op basis van het Leefbaarheidsonderzoek NZKG in het 
Bestuursplatform van 12 april jl. besloten dat in de wijken met 
overlast door haven en industrie een wijkgerichte aanpak uitgewerkt 
gaat worden.  

• Tata Steel heeft aangegeven mogelijk bij de volgende 
revisievergunning een aanvraag voor een hogere tonnage dan de 
huidige te doen of in ieder geval deze optie open te willen houden.  

• Tata Steel is alert als het gaat om ontwikkelingen in het gebied die 
mogelijk leiden tot een verhoging van het aantal klachten door 
gehinderde of het verder onder druk zetten van de milieuruimte van 
het bedrijf.  

Rol provincie 
• De inhoud van het Waterlandakkoord raakt meerdere portefeuilles 

van GS waaronder ruimtelijke ontwikkeling, woningbouw, milieu, 
economie, deelnemer en opdrachtgever RUD IJmond en bevoegd 
gezag Tata Steel.  

• De provincie was trekker van het proces en mede ondertekenaar van 
het Waterlandakkoord. 

• De provincie is deelnemer en voorzitter van de Milieudialoog 
IJmond. 

• De provincie is deelnemer en voorzitter van het Bestuursplatform 
Visie Noordzeekanaalgebied. 

• Het provinciaal coalitieprogramma Ruimte voor groei bevat het 
uitgangspunt dat gewonnen milieuruimte beschikbaar komt voor 
het investerende bedrijf (paragraaf milieudialoog) 
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Evaluatie Waterlandakkoord 

In het akkoord is afgesproken dat een evaluatie zou plaats vinden van 

het akkoord. Deze is nooit uitgevoerd. Partijen hebben toen en later 

nooit gevraagd om de evaluatie en de provincie heeft nooit aanleiding 

gezien om te evalueren. Bovendien kent het akkoord geen einddatum. 

De OD IJmond heeft, als milieudienst van de IJmondgemeenten, 

besloten om een evaluatie uit te voeren en hiertoe Akro Consult 

opdracht gegeven. In dit proces zijn betrokken partijen geïnterviewd, zo 

ook de provincie ambtelijk. De samenvatting hiervan in de notitie over 

de evaluatie is overigens geen al te correcte weergave van de ambtelijke 

inbreng.  

Uit de evaluatie komt naar voren dat vooral de gemeente Velsen 

nadelige invloed van het akkoord ervaart, al dan niet terecht. De 

gemeente Heemskerk had geen belang bij het akkoord anders dan dat 

zij partij in de regio is, de gemeente Beverwijk is van mening dat er 

geen locaties meer zijn waar het akkoord op van toepassing is. Voor 

Tata Steel is een gezamenlijke integrale afweging van wonen, werken en 

milieu & gezondheid van belang en niet zozeer het akkoord zelf.  

 

Aandachtspunten deelnemers bestuurlijk overleg 

• Een deelgebied uit het Waterlandakkoord is momenteel nog in 

ontwikkeling, te weten Oud IJmuiden. De gemeente (Velsen) 

heeft voor deze ontwikkeling ISV subsidie van de provincie 

ontvangen en een deel ervan ligt nog op de plank bij de 

provincie. De verdere ontwikkeling van dit gebied kent twee 

knelpunten, te weten enerzijds de economische crisis (nu 

achterhaald) en anderzijds - zo ervaart de gemeente dit – dat 

het Waterlandakkoord nieuwe voorgestelde ontwikkelingen van 

het gebied onmogelijk maakt doordat de afspraken 

beklemmender zijn dan de huidige wet- en regelgeving. De 

oplossing is om het Waterlandakkoord te beëindigen en de 

verdere ontwikkeling van dit gebied onder het actuele regime 

tot stand te laten komen. Het gaat overigens om een 

binnenstedelijke ontwikkeling. En af te spreken dat de subsidie 

beschikbaar blijft binnen de subsidievoorwaarden (waaronder 

binnen afzienbare tijd realisatie van woningbouwprogramma).  

• Wijk aan Zee is een ander deelgebied van het 

Waterlandakkoord. De gemeente is voornemens om 

woningbouw te ontwikkelen in dit gebied en verwijst naar de 

mogelijkheden die het Waterlandakkoord daarvoor zou bieden. 

In de praktijk haalt Tata Steel het Waterlandakkoord aan om te 

waken voor woningbouw die mogelijk tot meer overlast en 

klachten in dit gebied kan leiden.  

• In de IJmond leeft bij sommige partijen de wens om de 

luchtkwaliteit te verbeteren stringenter dan de geldende 

nationale en internationale normen.  



 

Opening Beverwijk 5 | 5  | Memo 

• Tata Steel heeft aangegeven dat het mogelijk is dat zij bij de 
volgende revisievergunning een aanvraag voor een hogere 
tonnage dan de huidige doen.  

• Tata Steel is alert als het gaat om ontwikkelingen in het gebied 
die mogelijk leiden tot een verhoging van het aantal klachten 
door gehinderde of het verder onder druk zetten van de 
milieuruimte van het bedrijf.  

Bijlagen 

• Waterlandakkoord. 

• Notitie evaluatie Waterlandakkoord overleg bestuurders IJmond. 

De evaluatie zelf is niet in het bezit van de provincie. 

• Memo milieusituatie overleg bestuurders IJmond: de hierin 

opgenomen informatie is, aldus de OD NZKG, niet altijd 

accuraat of actueel, zie hieronder.  

 
Blz.1 over geluid: Er heeft niet een verschuiving van bevoegdheden 

plaatsgevonden (van PNH naar OD), maar de initiatiefnemer (bij nieuwe 

woningbouw de gemeente) moet een hogere waarde vaststellen indien dit 

nodig is. Ten tijde van het Waterlandakkoord moest de geluidzone gewijzigd 

worden; in zo’n geval moeten de hogere waarden door de zonebeheerder 

(PNH) worden genomen.  

De ODNZKG heeft overigens niet bevestigd dat “de maatregelen uit het 

aanvullend saneringsprogramma zijn uitgevoerd”. Wel heeft Tata Steel 

aangetoond dat aan verplichtingen genoemd in voorschrift 0.6.11 van de 

naar aanleiding van de aanvullende sanering aangepaste vergunning is 

voldaan. 

De bijgevoegde kaartjes zijn niet actueel. Dit blijkt in ieder geval uit de 

westelijke landtong bij Velserkom die ook tot het industrieterrein is gaan 

behoren evenals IJ-palen. 

 

Blz. 2 over de luchtkwaliteit : In de IJmond is gekozen voor het meten van 

Black carbon als gezondheidsrelevante parameter, niet voor ultra fijn stof. 

Het is onduidelijk van welk jaar het kaartje is. Dit kaartje gaat (nog?) uit van 

de voor de IJmond oude 1x1 km vakken, terwijl voor de verspreiding al jaren 

van het 250x250 m grid wordt uitgegaan. Dat geeft met name voor Wijk 

aan Zee een genuanceerder beeld. 

 

Blz 3: over externe veiligheid: Het stuk over het plaatsgebonden risico is 

oud en beschrijft de situatie ten tijde van het waterlandakkoord. De 

saneringssituatie is al jaren geleden opgelost door het treffen van 

maatregelen bij Nuon. 

 



M e m o
     

Datum : 23 oktober 2007 

Aan :  

Onderwerp : Beverwijk en WaterlandAkkoord 
Opsteller / Telefoon :   / (023)   

Directie/Sector : BEL / Ruimtelijke Inrichting 

Bijlage(n) : 

Afschrift : 

Relatie WaterlandAkkoord locaties en Stationsomgeving 
Directe relatie op dit moment is overzichtelijk. Verplaatsing van Heliomare naar de 
stationsomgeving.  
Inhoudelijke problematiek die speelt 
Milieuproblematiek rond snelwegen en  bouwen 
Relatie van de opgaven met Beverwijk met meer regionale thema’s als: 

• Bereikbaarheid van Beverwijk, Velsen, Corus en regio zijn met elkaar verweven
• Knooppunt ontwikkeling rond station
• Imago van de regio als woongebied en de mogelijkheden ruimtelijke kwaliteit te

versterken en specifieke woonmilieus te creëren
• Relatie met de haven/bedrijventerrein

Beverwijk; lokale of regionale gebiedsontwikkeling 
De vraag waar Beverwijk mee lijkt te worstelen is of ze zelfstandig met lokale 
gebiedsontwikkeling aan de slag kunnen of dat ze ingebed moeten zijn in een regionale 
aanpak. De wederzijdse afhankelijkheid en aantrekkelijkheid lijkt nog niet helemaal 
duidelijk. De inhoudelijke regionale thema’s zijn daarbij van belang. 
Regionale samenwerking 
M.u.v. het WaterlandAkkoord is er geen samenwerking. Alle pogingen in verleden zijn
mislukt. Dit maakt gemeenten kopschuw voor onderlinge samenwerking. De Milieudienst is
vaak de initiator, ook nu weer voor een bijeenkomst over bereikbaarheid.
Provinciale inzet: vanuit perspectief Beverwijk en provincie NH
Beverwijk lijkt een combinatie van strategisch gedrag (graag provinciaal geld en soepele
toepassing milieuregels) en de worsteling welk type gebiedsontwikkelingsproces ze in
moeten en welke rol de provincie bij de benodigde samenwerking kan spelen.
Geen overhaaste provinciale toezeggingen. Eerst de provinciale belangen in beeld.
Vervolgens aan de hand van de driehoeken eventuele rol en inzet bepalen.
Beverwijk in de structuurvisie
De regio en de omgeving kunnen een duidelijke positie in de structuurvisie krijgen. De
gemeenten moeten dan wel in staat zijn om op dat niveau zich te positioneren. Op dit
moment is er echter geen gezamenlijke visie.
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AMBTELIJK WATERLANDOVERLEG 
Locatie: Corus/Dudok Huis, 3 april 2008 
Aanwezig:  (Kamer van Koophandel),  (FED IJmond),  

 (Gemeente Beverwijk),  (Gemeente Velsen),  (Milieudienst 
IJmond),  (Provincie Noord-Holland),  (Provincie Noord-
Holland).  
Afwezig:  (Corus),  (Gemeente Heemskerk),  (FED 
IJmond) 

1. Opening en vaststellen agenda:
 opent het overleg. Geen opmerkingen over agendapunten. 

2. Verslag/afspraken bijeenkomst 3 april 2008:
Akkoord 

3. Definitief aangepast Plan van Aanpak:
Geen opmerkingen. 

4. Gebied afbakenen op kaart:
• Voorstel om Vitale Stad niet bij het Waterlandoverleg te betrekken omdat het gebied

buiten de grenzen van het Waterlandgebied ligt. Een uitgebreide, periodieke
toelichting is dan ook niet nodig.

• De geluidskaart van de Milieudienst IJmond en de gebiedskaart van de Provincie
Noord-Holland zullen door de provincie worden samengevoegd tot één kaart
waarbij rekening moet worden gehouden met de diverse 55 DBA contouren.

5. Concept integrale projectplanning (Velsen en Beverwijk) en voortgang van de
projecten: 

• Paasdal kan uit de projectplanning worden gehaald.
• Als signaleringsfunctie wordt er een lijst gemaakt van locaties (binnen de 55 DBA-

contour) die wel aandacht behoeven maar niet in het Waterland horen. De lijst zal
standaard in het Waterlandverslag worden gezet.

• Stand van zaken-lijst:
- Het aantal woningen nader bepalen in Plan van Aanpak?
- Toevoeging van toetsingsinformatie ten aanzien van milieuaspecten.

6. WOB-verzoek Dorpsraad Wijk aan Zee:
In verband met de betrokkenheid van private partijen binnen het Waterlandoverleg zijn 
hiervan geen verslagen verzonden. Overige stukken zijn wel reeds verzonden en vooralsnog 
is hierop geen actie ondernomen vanuit de Dorpsraad 

7. KVSA-locatie (vervolg):
• Na 2010 worden er op de locatie woningen gerealiseerd in dat kader heeft de

gemeente Velsen een verzoek voor ongeveer 30 woningen uitgedaan.
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AGENDA BREED WATERLANDOVERLEG 
3 april 2008, 09.00 - 10.30, Corus 

1. Opening en vaststellen agenda

2. Verslag/afspraken bijeenkomst 8 februari 2008 (nogmaals bijgevoegd)

3. Definitief aangepast Plan van Aanpak (bijgevoegd)

4. Gebied afbakenen op kaart (bijgevoegd)

5. Concept integrale Projectplanning (Velsen en Beverwijk, bijgevoegd) en voortgang
van de projecten (bijgevoegd)

6. WOB-verzoek Dorpsraad Wijk aan Zee

7. KVSA-locatie
Vervolg

8. Gildenspoor (Velsen)

9. Ontwikkelingen Vitale Stad

10. Vervolgafspraak

11. Rondvraag en sluiting

35.



AGENDA BREED WATERLANDOVERLEG 
5 juni 2008, 09.00 - 10.30, Corus 

1. Opening en vaststellen agenda

2. Verslag/afspraken bijeenkomst 3 april 2008 (bijgevoegd)

3. ZEMBLA/WOB-verzoek Dorpsraad Wijk aan Zee

4. KVSA-locatie
Vervolg

5. Velsen – Project Frisse Wind

6. Evaluatie Waterlandakkoord

7. Vervolgafspraak

8. Rondvraag en sluiting
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AGENDA BREED WATERLANDOVERLEG 
16 oktober 2008,  Corus 

1. Opening en vaststellen agenda

2. Verslag/afspraken bijeenkomst 5 juni 2008 (nogmaals bijgevoegd)

3. Gebied afbakenen op kaart (wordt ter plekke uitgedeeld op groot formaat)

4. Projectplanning en voortgang van de projecten

5. WOB-verzoek Dorpsraad Wijk aan Zee (verstuurde stukken worden uitgedeeld).

6. Onderzoek Brown Fields

7. Structuurvisie Provincie, stand van zaken

8. lopende zaken

9. Vervolgafspraak

10. Rondvraag en sluiting
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Hoofdstuk .. Waterlandoverleg 
 

1.1 Provinciale rol 
Het streekplan Zuid-Kennemerland bevat een woningbouwtaakstelling voor de 
IJmond. Deze taakstelling en de behoefte van de gemeenten om in de huisvesting 
van de eigen bevolkingsaanwas en in  behoud en herstel van de bestaande 
woonomgeving te voorzien, vragen een grote inspanning van de gemeenten Velsen, 
Beverwijk en Heemskerk. 
Naast de woonfunctie  heeft de regio een belangrijke bedrijfseconomische functie. 
Ook de economische activiteiten zullen de komende jaren belangrijke 
ontwikkelingen doormaken, waarvoor fysieke ruimte noodzakelijk is. Deze 
bedrijfsontwikkelingen zijn essentieel voor het behoud van de werkgelegenheid in 
de IJmond. 
 
Bestuurlijk is het de ambitie om beide belangen van wonen én werken in de IJmond 
in ruimtelijke zin evenwichtig te behartigen. Daarnaast is voor deze ambitie een extra 
grote inspanning nodig, omdat de milieuimpact van de bedrijfsmatige activiteiten 
van grote industrie en havengebonden activiteiten kunnen conflicteren met een 
gezonde en veilige woonomgeving. De woningbouw- en bedrijfsontwikkelingen 
zullen bovendien worden afgestemd op een nieuwe, alomvattende 
milieuvergunning voor Corus.  
Voor de huidige vergunningverlening wordt ernaar gestreefd om de bestaande 
situatie zoveel mogelijk te consolideren en bij uitbreidingen van activiteiten binnen 
de huidige milieuemissies te blijven. 
Voor nieuwe situaties moet worden afgewogen welke belemmering dit oproept voor 
de andere functie in de toekomst. 
 
Gemeenten, provincie én bedrijfsleven zijn vorig jaar, op initiatief van de 
Milieudienst IJmond en onder verdere aansturing van de provincie, een gezamenlijk 
overleg gestart om de dilemma’s te bespreken en de mogelijkheden en 
onmogelijkheden voor nieuwbouw van woningen te inventariseren. 
Dit zgn. Waterlandoverleg heeft tot de conclusie geleid dat, op een groot aantal 
locaties nog woningbouw mogelijk is zonder dat daarmee de ruimte voor 
toekomstige bedrijvigheid op slot wordt gezet. Voor een aantal locaties, m.n. in Oud-
IJmuiden en Beverwijk-west, is nog niet volledig duidelijk wat de mogelijkheden 
zijn. 
 
Op 4 oktober 2006 hebben de betrokken partijen hun afspraken vastgelegd in een 
Intentieverklaring. 
 
 
 



1.2 Belangrijkste activiteiten en provinciale budgetten begroting 2007 
De provincie is in de afgelopen periode trekker geweest van het Waterlandoverleg. 
De diverse gedeputeerden hebben een deelgebied geadopteerd en de onderzoeken 
geleid naar de ontwikkelingsmogelijkheden. De resultaten van de onderzoeken 
hebben geresulteerd in een Intentieverklaring waarin de 
ontwikkelingsmogelijkheden voor de regio zijn vastgelegd. Partijen hebben bij de 
Intentieverklaring afgesproken de uitvoering van het akkoord gezamenlijk te 
bewaken. De provincie is hiervan trekker en heeft een programmamanager 
beschikbaar gesteld die een plan van aanpak opstelt in overleg met de betrokken 
partijen (gereed: eind maart 2007). De gedeputeerde Ruimtelijke Ordening is 
bestuurlijk verantwoordelijk voor de uitvoering van het akkoord.  
Het Waterlandoverleg heeft een aantal taken: 
- monitoring van de uitvoeringsafspraken; 
- in beeld brengen van consequenties van een aantal lopende onderzoeken; 
- in beeld brengen van consequenties van nieuwe ontwikkeling op het gebied van 
woningbouw- en bedrijfsontwikkeling; 
- in beeld brengen van consequenties van nieuw beleid en regelgeving voor de 
afspraken in het Waterlandakkoord. 
De provincie heeft naast het trekkerschap van het Waterlandoverleg een 
publiekrechtelijke taak op het gebied van planologie en milieuhindertoetsing. Gezien 
de complexiteit is een goede interne  afstemming noodzakelijk om de in het verleden 
opgebouwde vertrouwensband met partijen te bewaren. De provincie heeft zelf 
uitgesproken planologische medewerking te verlenen door, waar mogelijk,  
ontheffing te verlenen voor verkeerslawaai, hogere geluidswaarden te verlenen 
(ophogen MTG’s), woningen aan te merken als vervangende nieuwbouw en 
toepassing van dove gevels en glasvliesgevels. 
 
Ter ondersteuning van de uitvoering van een tweetal problematische 
woningbouwlocaties heeft de provincie financiële ondersteuning toegezegd. 
Provinciale Staten hebben op 13 november 2006, bij de behandeling van de 
begroting, € 5 mio beschikbaar gesteld voor de ontwikkeling van Velsen Noord en 
Oud IJmuiden. 

1.3 Belangrijkste wapenfeiten uit de afgelopen bestuursperiode  
De verhoudingen tussen de publieke partijen onderling en met het bedrijfsleven 
waren onder druk komen te staan door de beperkte mogelijkheden in het gebied. De 
meeste initiatieven leidden direct tot langdurige procedures. 
De provincie heeft zorg gedragen voor een verbetering van de verhouding tussen 
partijen en heeft op cruciale momenten middels compromissen overeenstemming 
bewerkstelligd over de ontwikkelingsopgave zoals vastgelegd in de 
Intentieverklaring.  Concrete voorbeelden zijn: de afgifte van de revisievergunning 
Corus (provincie is bevoegd gezag) en het afwijzen van de NAM-kade voor 
woningbouw.   



1.4 Belangrijkste actuele ontwikkelingen 

o De provinciaal programmamanager stelt in samenspraak met betrokken 
partijen een plan van aanpak op voor het vervolg van het Waterlandoverleg, 
de programmafase; 

o De provincie is trekker van een onderzoek naar de veiligheidscontouren van 
de NUON-transportleiding in Velsen Noord en de consequenties van de 
woningbouwmogelijkheden in Velsen Noord; 

o De milieudienst IJmond doet een onderzoek naar fijnstof bij de locatie 
Westelijk Beverwijk; deze gegevens komen in de loop van 2007 beschikbaar 
en zullen worden getoetst op consequenties voor de 
woningbouwmogelijkheden; 

o De gemeente Velsen doet een onderzoek naar de verlegging van het 
Gildespoor, hetgeen tot nieuwe ontwikkelingsmogelijkheden kan leiden in 
combinatie met de reeds aanwezige stedelijke vernieuwingsopgave in Velsen 
Noord; 

o Er zijn verschillende initiatieven voor nieuwe woningbouw (zoals de 
verplaatsing van Heliomare en de stationslocatie Beverwijk) en bedrijven die 
getoets moeten worden op hun mogelijkheden én de afspraken in het 
akkoord; 

o De verschillende betrokken partijen hebben bij de ondertekening aangegeven 
om op het podium van het Waterlandoverleg ook nieuwe thema’s te willen 
bespreken, zoals bereikbaarheid en verkeer; 

o Op het gebied van regelgeving wordt een ander beleid en manier van meten 
verwacht als het gaat om fijnstof. 

1.5 Voor de komende collegeperiode meest relevante ontwikkelingen 
o Bewaking van de in het Waterlandakkoord gemaakte afspraken en 

afstemming daarvan op nieuwe ontwikkelingen (projectmatig, beleidsmatig 
en qua regelgeving) is van belang voor het in stand houden van de 
samenwerkingsrelatie met betrokken partijen. 

o Afstemmen van nieuwe ontwikkelingen op het gebied van bedrijven en 
wonen en de consequenties daarvan voor de gemaakte afspraken. 

1.6 Lopende toezeggingen aan PS, statencommissies en externe partijen 
o Opstelling plan van aanpak (door de provinciale programmanager, gereed 

maart 2007); hierin komen vervolgafspraken over uitvoering 
Waterlandakkoord; 

o Bespreking Intentieverklaring Waterlandoverleg in Cie. ROV op 15 februari; 
o Beschikbaarstelling € 5 mio voor de ontwikkeling van Velsen Noord en Oud 

IJmuiden. 
 
 



Bijlage 
 

A. Wie doet wat binnen de provincie 
Bestuurlijk opdrachtgever: Gedeputeerde Ruimtelijke Ordening 
Ambtelijk programmamanager:  (interim) 
Ambtelijke ondersteuning:  
Ambtelijke adviseurs:  – luchtkwaliteit 
     – geluid 
     – externe veiligheid 

 – bestemmingsplan 
toetsers 

 – externe veiligheid 
 – 

vergunningverlening (o.a. revisievergunning 
Corus) 

 (accountmanager IJmond) 
 

B. Belangrijkste externe partijen 
Gemeenten Beverwijk, Heemskerk en Velsen 
Milieudienst IJmond (adviseur namens de gemeenten) 
Corus Staal BV 
Kamer van Koophandel Amsterdam e.o. 
FED IJmond (bedrijvenoverleg) 
 

C. Provinciale bestuurlijke deelname 
Het Waterlandoverleg wordt getrokken door de gedeputeerde Ruimtelijke 
Ordening. Na de ondertekening van Intentieverklaring heeft GS besloten dat 
de gedeputeerde RO coördinerend portefeuillehouder blijft. Gelet op het 
belang van milieuvraagstukken in de IJmond blijft nauw contact met de 
gedeputeerde Milieu ook van belang. 
Vóór de ondertekening van de Intentieverklaring hebben verschillende 
gedeputeerden een van de vijf gebieden in het Waterlandoverleg onder hun 
hoede genomen als voorzitter van de taskforce voor het betreffende gebied. 
Het Waterlandoverleg is daardoor een breed gedragen project. 
 
D. Actuele nota’s 
Aanleiding voor het Waterlandoverleg ligt in de verdichtingsopgave van het 
Streekplan Zuid . Het overleg heeft geresulteerd in een akkoord dat in een 
Intentieverklaring ‘Ruimte voor wonen en werken in de IJmond’  is 
vastgelegd en ondertekend op 4 oktober 2006.  
In de evaluatienota Streekplan Noord-Holland Zuid wordt geconcludeerd 
dat de verdichtingsopgave nog steeds aan de orde is. 
 
E. Lijst met afkortingen 
Niet van Toepassing. 



bezoekadres Wijckermolen 2, Beverwijk postadres 325, 1940 AH, Beverwijk 

T 0251 263 863 F 0251 263 888 E info@milieudienst-ijmond.nl 

notitie 

aan de gemeente Velsen van  

t.a.v. telefoon 0251-  

cc 

datum 5 januari 2008 

onderwerp Milieuaspecten woningen KVSA-locatie 

t.p.v. Sluisplein 25

Inleiding 

De eigenaar van het KVSA-complex aan de Kanaaldijk (lichtpaarse vakje met de letter K op 

de plankaart van het voorontwerp bestemmingsplan Oud IJmuiden west) heeft verzocht of 

de gemeente wil meewerken aan een bestemmingswijziging van kantoor naar wonen. De 

gedachte is een gebouw te realiseren van 7  bouwlagen  met ongeveer 30-35 woningen. 

Onderstaand een toetsing van de ontwikkeling op basis van inhoudelijke milieuaspecten.  

N.B. Realisatie van de ontwikkeling is vooralsnog niet in het “Waterlandakkoord” van 4 

oktober 2006 voorzien. In dit akkoord zijn op basis van het Stedenbouwkundig plan Oud 

IJmuiden circa 200 woningen voor het middengebied voorzien. In het akkoord is na 1 januari 

2010 ook woningbouw mogelijk gemaakt als is gebleken dat de exploitatie van 

geluidsongevoelige bedrijfsmatige functies niet is gegarandeerd. De ontwikkeling is ook niet 

opgenomen in het Voorontwerp bestemmingsplan Oud IJmuiden. Deze notitie is input voor 

de discussie over deze ontwikkeling is het zogenoemde Breed Waterlandoverleg.   

Luchtkwaliteit 

Inleiding 

Bij planvorming is de luchtkwaliteit één van de milieuaspecten waar onderzoek naar dient te 

worden verricht. In deze notitie zijn opmerkingen over de luchtkwaliteitsaspecten voor het 

plan Sluisplein 25 te Oud IJmuiden opgenomen.  

Wet luchtkwaliteit 

Op 15 november 2007 is de Wet luchtkwaliteit in werking getreden. Met deze wet zijn 

luchtkwaliteitseisen verankerd in de Wet milieubeheer. Op de beoordeling van luchtkwaliteit 

is niet alleen de Wet milieubeheer van toepassing, maar ook het Besluit niet in betekende 
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mate bijdragen en drie regelingen (Regeling niet in betekenende mate bijdragen (NIBM), de 

Regeling beoordeling luchtkwaliteit en de Regeling projectsaldering luchtkwaliteit 2007).  

De Wet luchtkwaliteit vervangt het Besluit luchtkwaliteit 2005. Afhankelijk van de projectfase 

kan dit besluit – voortvloeiend uit het overgangsrecht - echter van belang blijven bij de 

beoordeling van luchtkwaliteit. Voor het onderhavig project speelt het Besluit luchtkwaliteit 

2005 geen rol meer. 

 

Er is een andere wijze van toetsing van bouw- en bestemmingsplannen opgenomen. Zo dient 

te worden onderzocht of een project ‘in betekenende’ mate van invloed is op de 

luchtkwaliteit. In het Besluit NIBM en de Regeling NIBM zijn handvaten aangereikt om te 

bepalen of een project niet in betekenende mate bijdraagt aan luchtverontreiniging. Op dit 

moment (voorafgaande aan inwerkingtreding van het Nationaal Samenwerkingsprogramma 

Luchtkwaliteit, NSL) is het begrip “niet in betekenende mate” gedefinieerd als een bijdrage 

die maximaal 1% (tijdelijk) of 3 % (na inwerkintreding NSL) bedraagt van de grenswaarde 

voor stikstofdioxide en fijn stof. De mate van schaalgrootte waaronder niet hoeft te worden 

getoetst (de vertaling van bovengenoemde 1% norm naar concrete bouwprojecten), 

bedraagt 500 woningen bij één ontsluitingsweg. Voor het ontwikkelen van kantoorlocaties 

geldt een schaalgrootte van 33.000 m2 bruto vloeroppervlakte bij één ontsluitingsweg. De 

Regeling NIBM benoemt tevens categorieën van gevallen die niet in betekenende mate 

bijdragen aan luchtverontreiniging. Als een project in één van deze categorieën valt of 

voldoet aan de gestelde criteria voor de schaalgrootte van het plan (500 woningen of 33.000 

m2 kantooroppervlakte) dan hoeft er niet te worden getoetst aan de luchtkwaliteitsnormen.  

De begrippen goede ruimtelijke ordening en blootstelling van kwetsbare groepen blijven van 

belang. Voor wat betreft de bescherming van kwetsbare groepen zal nog aanvullende 

wetgeving (Besluit gevoelige bestemmingen) van kracht worden.   

Situaties waar de luchtkwaliteitnormen worden overschreden zullen integraal worden 

aangepakt met maatregelpakketten voor probleemgebieden. Er worden op drie 

bestuurslagen maatregelen genomen, namelijk door het rijk, provincie en gemeenten 

(Nationaal samenwerkingsprogramma luchtkwaliteit, NSL).  

Samenvattend vormt de Wet luchtkwaliteit geen belemmering voor ruimtelijke ontwikkeling 

als:                                                                                                                                 

•    er geen sprake is van een feitelijke of dreigende overschrijding van een grenswaarde           

•    een project, al dan niet per saldo, niet tot een verslechtering van de luchtkwaliteit leidt      

•    een project niet in betekenende mate bijdraagt aan de luchtverontreiniging                      

•    een project is opgenomen in een regionaal programma van maatregelen of in het NSL. 

 
Luchtkwaliteitsnormen 
De luchtkwaliteitsnormen zijn opgenomen in bijlage 2 van de Wet luchtkwaliteit. De normen 

zijn niet veranderd. De volgende grenswaarden (jaargemiddeld) zijn opgenomen:  

• Zwavel (SO2): 125 µg/m3 

• Stikstofdioxide: 40 µg/m3 

• Fijn stof (PM 10): 40 µg/m3 

• Koolstofmonoxide: 8 uurgemiddelde 6 mg/m3  

• Benzeen: 10 µg/m3 
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• Lood: 0,5 µg/m3 

In de praktijk zijn alleen de normen voor stikstofdioxide en fijn stof van belang. In de bijlage 

is een volledig overzicht van de normen opgenomen. 

 

Beoordeling plan 

 

In betekende mate 
Het plan betreft het veranderen van bestaand kantoor naar circa 30 appartementen. Er is bij 

het plan (vanzelfsprekend) geen sprake van industriële emissies. Van belang is of het project 

valt onder de criteria zoals die zijn geformuleerd in het Besluit niet in betekende mate 

bijdragen. Gezien het gegeven dat in totaal (veel) minder dan 500 woningen zullen worden 

gebouwd wordt geconcludeerd dat het project inderdaad niet in betekende mate bijdraagt. Er 

hoeft dus niet te worden getoetst aan de luchtkwaliteitsnormen.  

 

Luchtkwaliteit plangebied 

In verband met een goede ruimtelijke ordening is de luchtkwaliteitssituatie in het plangebied 

in grote lijnen beoordeeld. De luchtkwaliteit in een bepaald gebied wordt bepaald door de 

achtergrondconcentratie van fijn stof en stikstofdioxide plus de bijdragen van lokale bronnen 

die bij de achtergrondconcentratie opgeteld worden.  

Nabij het plangebied bevindt zich één verkeersweg waarvan de verkeersemissies de 

luchtkwaliteit beïnvloeden, namelijk Sluisplein (Oost). De verkeersgegevens voor 2008 zijn 

ten opzichte van modelvariant 2006 verhoogd met een autonome groei van 2 x 1,5%. Voor 

de verkeersgegevens voor 2010 zijn de verkeersgegevens van 2015 toegepast (worst case 

situatie). Als aandeel vrachtwagenverkeer een relatief hoog percentage van 10% 

opgenomen. Hieronder is de verkeerintensiteit van het Sluisplein in 2008 en 2015 vermeld 

(bron: Goudappel Coffeng, RVMK varianten 2006 en 2015): 

• Sluisplein oost (Zuidersluisweg – Visseringstraat): 2000 en 3450 mvt/etmaal 

Beoordeling achtergrondconcentraties fijn stof en stikstofdioxide 

De luchtkwaliteit is berekend met behulp van het Car 2, versie 6.1.1 (Calculations of 

airpollution from roadtraffic) computerprogramma. Het Car-model is een 

standaardrekenmethode voor eenvoudige situaties. De situaties in het plangebied vallen 

zonder meer onder het toepassingsgebied voor het Car-model. In dit model zijn de door het 

RIVM berekende achtergrondconcentratie voor fijn stof en stikstofdioxide opgenomen (de 

zogenoemde GCN-concentraties). De meetresultaten van de luchtkwaliteitsmetingen zijn 

vergeleken met in de Car opgenomen achtergrondconcentraties (zie hieronder). 

De berekeningen van de luchtkwaliteit zijn uitgevoerd volgens het Meet- en rekenvoorschrift 

bevoegdheden luchtkwaliteit. In dit voorschrift zijn bepalingen opgenomen betreffende de 

punten waarvoor berekeningen dienen te worden uitgevoerd. Bij stikstofdioxide worden deze 

op 5 meter van de wegrand bepaald, bij fijn stof op 10 meter van de wegrand.   

Fijn stof   

Een belangrijke informatiebron voor een goede inschatting van de achtergrondconcentraties 

zijn de meetresultaten van het provinciale meetpunt op de Kanaaldijk. De jaargemiddelde 
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meetresultaten over 2003 en 2004 bedragen 31 microgram/m3. Het meetresultaat over 2005 

bedraagt 30 microgram/m3.  Het meetresultaat over 2006 bedraagt 31 microgram/m3 

(exclusief zeezoutcorrectie). 

Volgens Car 2, versie 6.1.1 is in het plangebied sprake van vrij hoge 

achtergrondconcentraties van fijn stof, namelijk 30,7 microgram voor het jaar 2008, 29,5 

microgram voor het jaar 2010 en 29,0 microgram voor het jaar 2015 (exclusief 

zeezoutcorrectie).  

Gezien de kleine verschillen tussen de meetresultaten van de luchtkwaliteitsmetingen en de 

in Car 2 versie 6.1.1 opgenomen achtergrondconcentratie is bij de 

luchtkwaliteitsberekeningen uitgegaan van de in Car 2 opgenomen achtergrondconcentraties. 

 

Stikstofdioxide 

Een belangrijke bron voor een goede inschatting van de achtergrondconcentraties zijn de 

meetresultaten van het provinciale meetpunt op de Kanaaldijk. De jaargemiddelde 

meetresultaten over 2003 en 2004 bedragen respectievelijk 36 en 34 microgram. Het 

meetresultaat over 2005 bedraagt 33 µg/m3. Het meetresultaat over 2006 bedraagt 32 

µg/m3. 

Volgens Car 2, versie 6.1.1 is in het plangebied sprake van vrij lage 

achtergrondconcentraties van stikstofdioxide, namelijk 22,9 microgram voor het jaar 2008, 

22,7 microgram voor het jaar 2010 en 21,1 microgram voor het jaar 2015. 

Tussen de meetgegevens en de gegevens van het Car-model bestaat een aanzienlijk verschil 

van ongeveer 10 microgram/m3. De oorzaak hiervan is niet duidelijk, maar vermoedelijk zijn 

scheepvaartemissies (van schepen in het Noordzeekanaal) van invloed op de meetgegevens 

van het meetstation. De scheepvaartemissies zijn mogelijk ook van invloed op de 

luchtkwaliteit in het plangebied. Daarnaast zijn de verkeersemissies van de Kanaaldijk/De 

Geul waarschijnlijk van invloed op de meetgegevens van het meetstation op de Kanaaldijk.  

Gezien de meetresultaten van het provinciale meetnet is in het Car-model waarschijnlijk een 

te lage achtergrondconcentratie stikstofdioxide voor 2008 en 2010 opgenomen. Het verschil 

bedraagt ongeveer 10 microgram/m3. Om deze reden kunnen de in het Car 2 model 

opgenomen achtergrondconcentraties voor stikstofdioxide te worden gecorrigeerd. Als 

gecorrigeerde achtergrondconcentratie voor de huidige situatie (2008) en toekomstige 

situatie (2010 en 2015) is 33 microgram/m3 aangenomen (worst case benadering).  

Berekeningen huidige situatie 2008 

De luchtkwaliteit is berekend met behulp van het Car 2, versie 6.1.1. De berekeningen zijn 

uitgevoerd met de verkeersgegevens voor 2008 en 2015 met de in het Car-model 

opgenomen emissieparametersets en achtergrondconcentraties voor 2008 en 2010. De 

situatie 2010 is (dus) berekend met de verkeersgegevens voor 2015 (worstcase 

benadering). De berekeningen zijn uitgevoerd voor de wegranden + 5 meter van de 

betreffende verkeerswegen. Voor de wegen waar de bebouwing zeer dicht op de 

verkeersweg is gesitueerd zijn de berekeningen zowel voor stikstofdioxide als fijn stof 

uitgevoerd op een afstand van 5 meter van de wegrand. In de bijlage zijn de invoergegevens 

en berekeningsoverzichten opgenomen.  
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Berekeningsresultaten stikstofdioxide jaargemiddeld in microgram/m3  

Stikstofdioxide 2008 

 Totaal Bijdrage 

verkeer 

Sluisplein oost 25,8 2,9 

Plandrempel 2008: 44 microgram/m3 

De grenswaarden jaargemiddeld en het uur gemiddelde voor stikstofdioxide worden niet 

overschreden. Vanwege de vrij lage verkeersintensiteiten is de bijdrage van stikstofdioxide 

uit verkeersemissies niet kritisch. Wanneer rekening wordt gehouden met een 

achtergrondconcentratie van 33 microgram (zie hierboven) dan bedraagt de concentratie 

ongeveer 36 microgram. Dit is ruimschoots lager dan de plandrempel van 44 microgram. 

 
Berekeningsresultaten fijn stof jaargemiddeld in microgram/m3  

Fijn stof 2008 

 Totaal Bijdrage 

verkeer 

Sluisplein oost 25,3 < 1 

Grenswaarde: 40 microgram/m3 

 

Berekeningsresultaten overschrijdingen norm 24 uurs gemiddelde  

Fijn stof 2008 

 Totaal overschrijding 

Sluisplein oost < 35 - 

Grenswaarde: 35 x per jaar 

De grenswaarde jaargemiddeld voor fijn stof wordt in 2008 niet overschreden. De bijdrage 

van verkeersemissies is kleiner dan 1 microgram/m3. De grenswaarde voor het 24 

uurgemiddelde voor fijn stof wordt in 2008 niet overschreden. Er kan ruimschoots worden 

voldaan aan de fijn stof normen.  

Toekomstige situaties 2010 

 
Berekeningsresultaten stikstofdioxide jaargemiddeld in microgram/m3  

Stikstofdioxide 2010 

 Totaal Bijdrage 

verkeer 

Sluisplein oost 26,8 3,9 

Grenswaarde: 40 microgram/m3 

De grenswaarden jaargemiddeld en het uur gemiddelde voor stikstofdioxide worden niet 

overschreden. Vanwege de vrij lage verkeersintensiteiten is de bijdrage van stikstofdioxide 

uit verkeersemissies niet kritisch. Wanneer rekening wordt gehouden met een 

achtergrondconcentratie van 33 microgram (zie hierboven) dan bedraagt de concentratie 

ongeveer 37 microgram. Dit is ruimschoots lager dan de grenswaarde van 40 microgram. 
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Berekeningsresultaten fijn stof jaargemiddeld in microgram/m3  

Fijn stof 2010 

 Totaal Bijdrage 

verkeer 

Sluisplein oost 24,4 < 1 

Grenswaarde: 40 microgram/m3 

 

Berekeningsresultaten overschrijdingen norm 24 uurs gemiddelde  

Fijn stof 2010 

 Totaal overschrijding 

Sluisplein oost < 35 - 

Grenswaarde: 35 x per jaar 

De grenswaarde jaargemiddeld voor fijn stof wordt in 2010 niet overschreden. De bijdrage 

van verkeersemissies is kleiner dan 1 microgram/m3. De grenswaarde voor het 24 

uurgemiddelde voor fijn stof wordt in 2010 niet overschreden. Er kan ruimschoots worden 

voldaan aan de fijn stof normen.  

Toekomstige situatie 2015  

Op grond van de berekeningsresultaten voor 2010 (worstcase benadering door berekening 

met verkeersgegevens 2015) en de met 2010 vergelijkbare achtergrondconcentraties van 

fijn stof en stikstofdioxide wordt geconcludeerd dat ook in 2015 ruimschoots aan de normen 

kan worden voldaan. 

 

Conclusie luchtkwaliteit 

In deze notitie zijn opmerkingen over de luchtkwaliteitsaspecten voor het plan Sluisplein 25 

te Oud IJmuiden opgenomen. In november 2007 is de Wet luchtkwaliteit in werking 

getreden. Volgens deze wet is sprake van een plan die niet in betekenende mate bijdraagt 

aan een verslechtering van de luchtkwaliteit. Het plan hoeft niet meer te worden getoetst 

aan de luchtkwaliteitsnormen. Wel zal in het kader van een goede ruimtelijke ordening een 

motivatie nodig zijn. In dit verband wordt opgemerkt dat in het plangebied ruimschoots 

worden voldaan aan de normen van de Wet luchtkwaliteit.  

 

De conclusie is dat de Wet luchtkwaliteit geen knelpunt vormt voor de realisatie van het 

plan.  

 

 

Bijlagen:  

1. overzicht luchtkwaliteitsnormen  

 

 

Geluid 

 

Het betreffende kantoorpand ligt op het gezoneerde industrieterrein IJmond. Na vaststelling 

van bestemmingsplan Oud-IJmuiden West zal het gebouw buiten het industrieterrein en 
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binnen de geluidzone liggen. De vraag is wat de akoestische consequentie is, als het 

kantoorpand vervangen wordt door een woongebouw met 7 bouwlagen en 30 tot 35 

woningen. 

 

De noord- en westgevel van het nieuwe gebouw ondervindt een geluidsbelasting van circa 58 

dB(A) vanwege industrieterrein IJmond, behalve de eerste bouwlaag. Voor de eerste 

bouwlaag kan een hogere waardeprocedure worden gevoerd voor 54 dB(A). De noord- en 

westgevel moeten worden uitgevoerd als dove gevels om geluidgevoelige bestemmingen in 

het gebouw te kunnen realiseren. De Wet geluidhinder is dan niet van toepassing op deze 

gevels. 

 

Door het vervangen van het KVSA-kantoor door een hoger gebouw, verbetert de akoestische 

afscherming van industrieterrein IJmond naar het binnengebied van Oud-IJmuiden West. In 

het geluidrapport van 9 november 2007 is een variant, J, uitgerekend met het nieuwe 

woongebouw op de KVSA-locatie. In deze variant is echter ter plaatse van blok 2 ook een 

hoger gebouw gesitueerd dan conform het bestemmingsplan. De geluidsbelasting op de 

noordgevels van de achterliggende blokken 5 en 6 verbetert in deze variant met ongeveer 1 

dB(A). Het is waarschijnlijk dat deze geluidreductie eerder afkomstig is van het hogere 

gebouw binnen blok twee, dan van het woongebouw op de KVSA-locatie. Het nieuwe 

woongebouw op de KVSA-locatie verbetert de akoestische kwaliteit van het binnengebied 

van Oud-IJmuiden West dus slechts marginaal, omdat het KVSA gebouw op dit moment al 

een redelijk hoog gebouw is en nog geluidopeningen naar het binnengebied naast het nieuwe 

gebouw intact blijven. 

 

 

Externe veiligheid 

 

Onderstaand de conclusies m.b.t. externe veiligheid zoals opgenomen in de Milieuparagraaf 

Oud IJmuiden West d.d. 28 november 2006. Hieruit blijkt dat het aspect Externe veiligheid 

voor de gehele ontwikkeling Oud IJmuiden geen belemmering oplevert. Toevoeging van een 

gering aantal woningen wijzigt deze conclusie niet. 

1. Oud IJmuiden valt in het kader van het Besluit Externe Veiligheid Inrichtingen binnen 

de risicocontouren van het plaatsgebonden en groepsgebonden risico van DSM-Agro. 

Op grond van de betrekkelijk grote afstand van de planlocatie ten opzichte van de 

risicobron [DSM-Agro 2000 meter en Hoek Loos 2400 meter] en het aantal personen 

dat aan het invloedsgebied wordt toegevoegd [864], kan worden aangenomen dat de 

toename van het groepsrisico gering zal zijn. 

2. Naar verwachting zal de toename van het groepsrisico van zowel DSM Agro als Hoek 

Loos als gevolg van de beoogde ruimtelijke ontwikkeling in plangebied Oud IJmuiden 

gering zijn. Het groepsrisico veroorzaakt door genoemde bedrijven zal onder de 

oriënterende waarde voor het groepsrisico blijven. Bij een ongewoon voorval binnen 

een inrichting waarbij een gevaarlijke stof betrokken is, zal het aantal dodelijke 

slachtoffers groter zijn, maar de kans op een dergelijk voorval is klein. 
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3. Het gemeentelijk routeringsgebied bestrijkt bijna in zijn geheel het havengebied met 

uitzondering van de Halkade. Transport van gevaarlijke stoffen mag dan ook niet 

over de Halkade plaatsvinden. Omdat de afstand van Oud IJmuiden tot het 

gemeentelijk routeringsgebied 200 meter of meer bedraagt, kan gesteld worden dat 

het plan geen invloed zal hebben op het groepsrisico behorend bij het 

routeringsgebied.  

4. Op basis van de Risicoatlas Hoofdvaarwegen Nederland en het rapport “Externe 

veiligheid MER Zeepoort IJmond” is voor het transport van gevaarlijke stoffen over 

het Noordzeekanaal en het verblijf van zeeschepen met gevaarlijke stoffen in het 

sluizencomplex bepaald dat geen sprake is van een plaatsgebonden of 

groepsgebonden risico ten gevolge hiervan.  

 

 

Geur 

 

Het beleid voor geur door het Rijk en de provincie Noord-Holland is gericht op het 

terugdringen van hinder door bestrijding aan de bron. Voor geur bestaan geen wettelijke 

normen gerelateerd aan overlast. Geur beïnvloedt de woonkwaliteit in Oud IJmuiden 

negatief, want circa 30% van de huidige inwoners ondervindt overlast van geur waarbij 

Corus als bron werd ervaren. Aan Corus Staal b.V. is een revisievergunning verleend voor 

haar staalbedrijf o.a. in verband met verhoging van de staalproductie. Aan de vergunning 

zijn onderzoeksverplichtingen opgenomen om de geurhinder, veroorzaakt door gasvormige 

zwavelverbindingen in de buitenlucht, te beperken. Het betreft onderzoeksverplichtingen 

naar de toepasbaarheid van bepaalde bestrijdingstechnieken aan de granulaatschoorstenen 

en een onderzoek naar de bijdrage van de bronnen van de cokesfabrieken. Op basis van de 

resultaten van deze onderzoeken kan de provincie nadere eisen aan de vergunning 

verbinden. 

Gelet op het bovenstaande zal in de toekomst de geurhinder in Oud IJmuiden in ieder geval 

niet toenemen c.q. naar verwachting verminderen. Evenals de bestaande woningen in Oud 

IJmuiden zullen de toekomstige woningen nog steeds hinder ondervinden van geur. Om de 

leefbaarheid te vergroten worden compenserende maatregelen getroffen, die zijn onderzocht 

door inzet van het instrument Duurzaamheidsprestatie op locatie (DPL). (zie verder onder 

hoofdstuk 4.0 van Milieuparagraaf bestemmingsplan Oud IJmuiden West d.d. 23 november 

2007)). Gelet op het bovenstaande is het aspect geur geen belemmering voor realisatie van 

nieuwe woningbouw in Oud IJmuiden en derhalve ook niet op de KVSA locatie. 

 

 

Grof stof 

 

In Oud IJmuiden beïnvloedt grof stof de leefkwaliteit negatief want circa 50% van de huidige 

inwoners ondervindt “hinder” of “ernstige hinder“ van grof stof ten gevolge van Corus. 

Volgens een telefonisch leefsituatieonderzoek beïnvloedt grof stof het meest de 

woonkwaliteit. Het beleid van de provincie Noord-Holland is gericht op bestrijding aan de 

bron. Aan Corus is een revisievergunning verleend voor haar staalbedrijf in verband met 

verhoging van de staalproductie. De aanvraag is door de provincie getoetst op de Europese 
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IPPC richtlijn, waarbij “best beschikbare technieken” (BBT) uitgangspunt zijn. In de 

revisievergunning zijn reductiedoelstellingen en reductiemaatregelen opgenomen vooral 

m.b.t. bestrijding van grof stof door open bronnen ter beperking van de stofoverlast naar de 

omgeving. Gelet op het bovenstaande zal in de toekomst de hinder door grof stof in Oud 

IJmuiden in ieder geval niet toenemen c.q. naar verwachting verminderen. Evenals de 

bestaande woningen in Oud IJmuiden zullen de toekomstige woningen ook hinder 

ondervinden van grof stof. Om de leefbaarheid te vergroten worden  compenserende 

maatregelen getroffen, die zijn onderzocht door inzet van het instrument 

Duurzaamheidsprestatie op locatie (DPL), (zie verder onder hoofdstuk 5.0 van de 

Milieuparagraaf Oud IJmuiden West d.d. 23 november 2007).  

 

 

Ecologie  

 

Inleiding 

Wetgeving met betrekking tot de bescherming van de natuur richt zich op twee 

hoofdthema’s. Het gaat hierbij om de bescherming van natuurgebieden (gebieds-

bescherming) en de bescherming van plant- en diersoorten (soortbescherming).  

 

Gebiedsbescherming 

In de regio zijn voor de bescherming van natuurgebieden voornamelijk twee onderwerpen 

van belang: de Natuurbeschermingswet (met daarin de Habitatrichtlijn geïncorporeerd) en de 

Provinciaal Ecologische Hoofd Structuur. Gebiedsbescherming wordt voornamelijk geregeld in 

de Natuurbeschermingswet. Belangrijk is dat ruimtelijke projecten niet zonder meer mogen 

worden gerealiseerd in beschermde natuurgebieden. Projecten die in de nabijheid van 

Beschermde Natuurmonumenten (inclusief Habitatrichtlijngebieden) worden geprojecteerd, 

dienen te worden getoetst op de mogelijke negatieve effecten die zij op deze gebieden 

kunnen hebben en of zij verstoring zullen veroorzaken. Indien dit het geval is, kan doorgang 

van het project mogelijk belemmeringen ondervinden. De provincie is hiervoor het bevoegde 

gezag. Voor bestemmingsplannen en wijzigingen hiervan, kan het noodzakelijk zijn dat een 

vergunning ex artikel 19d Natuurbeschermingswet aangevraagd moeten worden.  

 

Soortbescherming 

Soortbescherming wordt geregeld in de Flora- en faunawet. In deze wet is een aantal 

planten en dieren aangewezen als beschermd. Deze beschermde organismen mogen niet 

zonder reden in hun bestaan worden aangetast. Belangrijk is het feit dat beschermde 

organismen ook buiten natuurgebieden voorkomen.  

 

Beoordeling bouwaanvraag 

De gemeente wil eventueel meewerken aan een bestemmingswijziging van het KVSA-

kantoor naar woningen. Het betreft een gebouw van zeven bouwlagen met 30-35 woningen. 

 

Door adviesbureau Grontmij is voor het plangebied Oud IJmuiden een Flora- en 

faunaonderzoek opgesteld (Natuurtoets Oud-IJmuiden, Alkmaar, 1 november 2007). Uit dit 
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onderzoek blijkt dat in het plangebied vleermuissoorten voorkomen maar nabij het kvsa-

kantoor zijn geen vleermuizen waargenomen. Uit het onder blijkt tevens dat op een aantal 

platte daken van gebouwen in Oud-IJmuiden wordt gebroed door Zilvermeeuwen. Op het 

platte dak van het KVSA-kantoor komen waarschijnlijk geen broedgevallen voor. Broedende 

vogels zijn beschermd volgens de Flora- en faunawet. 

Externe effecten op het beschermde natuurgebied ten westen van het plangebied worden 

niet verwacht.  

 

Advies ecologie 

 

 

 

 

 

 

 

 

Milieuzonering  

 

Inleiding 

Een goede ruimtelijke ordening houdt ook in het voorkomen van voorzienbare hinder door 

milieubelastende activiteiten. De Vereniging van Nederlandse Gemeente doet in de publicatie 

"Bedrijven en milieuzonering" (16 april 2007), het zogenaamde ‘groene boekje, een 

handreiking ten behoeve van de afstemming tussen ruimtelijke ordening en milieu op lokaal 

niveau. Milieuzonering zorgt ervoor dat nieuwe bedrijven een passende locatie ten opzichte 

van woningen krijgen en dat nieuwe woningen op een verantwoorde afstand bedrijven 

gesitueerd worden. Het Groene Boekje geeft adviesafstanden die gemotiveerd kunnen 

worden toegepast bij ruimtelijke ordening. 

 

De adviesafstanden hangen samen met gebiedskenmerken. Het is mogelijk om door middel 

van maatregelen overlast te beperken en daardoor af te wijken van de afstanden. In dit 

geval zal aangetoond moeten worden welke maatregelen worden genomen om de overlast te 

beperken. Aan de hand hiervan kan dan gemotiveerd worden afgeweken van de standaard 

adviesafstanden.  

 

Het toetsen van dit plan bestaat uit het toetsen van de afstanden van de bestaande 

milieubelastende activiteiten aan de te bouwen milieugevoelige functies, aangezien er geen 

nieuwe milieubelastende activiteiten worden gerealiseerd. 

 

Advies milieuzonering 

 

 

 

  

11.1. Wob

11.1. Wob
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Conclusie milieuzonering 

De milieudienst voorziet in het kader van milieuzonering geen belemmering voor het plan. 

 

 

Bodem  

 

Over het algemeen zijn tijdens de uitgevoerde bodemonderzoeken in Oud IJmuiden lichte 

verontreinigingen aangetoond. Binnen het plangebied is geen sprake van grootschalige 

saneringen. De aangetoonde (sterke) verontreinigingen bevinden zich over het algemeen in 

de bovengrond en hebben een immobiel karakter.  

Over de bodemkwaliteit van de KVSA-locatie zijn bij de milieudienst nog geen gegevens 

bekend. In dat verband dient een verkennend bodemonderzoek te worden uitgevoerd. Uit dit 

onderzoek moet blijken of de bodem geschikt is of op een eenvoudige wijze - bij het 

bouwrijp maken - geschikt gemaakt kan worden (als geen sprake is van een ernstige 

verontreiniging) voor de functiewijziging. 

 

 

Duurzaam Bouwen 

 

De gemeente Velsen heeft in het Integraal Milieurapport Oud IJmuiden d.d. 12 januari 2006 

een ambitie vastgesteld voor het gebied Oud IJmuiden. Vertaald naar het actuele instrument 

GPR-gebouw betekent en score van gemiddeld 8 voor de milieuthema’s energie, water, 

materialen, afval, binnenklimaat, en woonkwaliteit dus totaal 48 punten. Het ligt voor de 

hand deze ambitie ook naar dit project dat kan worden opgevat als een onderdeel van Oud 

IJmuiden, door te trekken. Realisatie van woningbouw dient derhalve volgens deze ambitie 

plaats te vinden. 

 

 

Conclusie 

 

De aspecten luchtkwaliteit, externe veiligheid, geur, grof stof , ecologie en milieuzonering 

leveren geen belemmering op voor realisatie van woningbouw op de locatie van het KVSA 

gebouw. Wel dient een verkennend bodemonderzoek te worden uitgevoerd en te worden 

gebouwd overeenkomstig de algehele ambitie van duurzaam bouwen voor heel Oud 

IJmuiden. 

 

Voor wat betreft het aspect geluid dienen de noord- en westgevel van het nieuwe 

woongebouw te worden uitgevoerd als dove gevels om geluidgevoelige bestemmingen in het 

gebouw te kunnen realiseren. De Wet geluidhinder is dan niet van toepassing op deze 

11.1. Wob
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gevels. Door het vervangen van het KVSA-kantoor door een hoger gebouw, verbetert de 

akoestische afscherming van industrieterrein IJmond naar het binnengebied van Oud-

IJmuiden West. In het geluidrapport van 9 november 2007 is een variant, J, uitgerekend met 

het nieuwe woongebouw op de KVSA-locatie. In deze variant is echter ter plaatse van blok 2 

ook een hoger gebouw gesitueerd dan conform het bestemmingsplan. De geluidsbelasting op 

de noordgevels van de achterliggende blokken 5 en 6 verbetert in deze variant met ongeveer 

1 dB(A). Het is waarschijnlijk dat deze geluidreductie eerder afkomstig is van het hogere 

gebouw binnen blok twee, dan van het woongebouw op de KVSA-locatie. Het nieuwe 

woongebouw op de KVSA-locatie verbetert de akoestische kwaliteit van het binnengebied 

van Oud-IJmuiden West dus slechts marginaal, temeer daar het KVSA gebouw op dit 

moment al een redelijk afschermend hoog gebouw is en er nog geluidopeningen naar het 

binnengebied naast het nieuwe gebouw intact blijven.  
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Bijlage 1: overzicht luchtkwaliteitsnormen 

 

Tabel stoffen en grenswaarden en plan- en alarmdrempels 

(µg/m3 staat voor microgram per kubieke meter. Een microgram is een miljoenste deel van een 
gram) 

Stof Norm 2001 2005 2006 2007 2008 2009 2010 

SO2 Grenswaarde (uurgemiddelde dat 24 
keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/m3) 

350 350 350 350 350 350 350 

  Grenswaarde (24 uurgemiddelde dat 3 
keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/m3) 

125 125 125 125 125 125 125 

  Alarmdrempel (uurgemiddelde in 
µg/m3 gedurende 3 achtereenvolgende 
uren in gebied >100km2 

500 500 500 500 500 500 500 

NO2 Grenswaarde (uurgemiddelde dat 18 
keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/m3) 

200 200 200 200 200 200 200 

  Grenswaarde voor zeer drukke 
verkeerssituaties (uurgemiddelde dat 
18 keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/m3) 

290 290 290 290 290 290   

  Plandrempel voor zeer drukke 
verkeerssituaties (uurgemiddelde dat 
18 keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/mv) 

290 250 240 230 220 210   

  Grenswaarde [1] (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

40 40 40 40 40 40 40 

  Plandrempel (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

58 50 48 46 44 42  

  Alarmdrempel (uurgemiddelde in 
µg/m3 gedurende 3 achtereenvolgende 
uren in gebied >100km2 

400 400 400 400 400 400 400 
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Fijn stof 
(PM10) 

Grenswaarde 2 (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

125             

  Grenswaarde 3 (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

40 40 40 40 40 40 40 

  Plandrempel (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

46             

  Grenswaarde (24 uurgemiddelde dat 
18 keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/m3) 

250             

  Grenswaarde (24 uurgemiddelde dat 
35 keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/m3) 4 

50 50 50 50 50 50 50 

  Plandrempel (24 uurgemiddelde dat 35 
keer per jaar mag worden 
overschreden in µg/m3) 

70             

Lood Grenswaarde (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

0,5 0,5 0,5 0,5 0,5 0,5 0,5 

CO Grenswaarde (98 percentiel van 8 
uurgemiddelden in µg/mv) 

6 6 6 6 6 6 6 

  Grenswaarde (99,9 percentiel van 
uurgemiddelden in µg/m3) 

40 40 40 40 40 40 40 

Benzeen Grenswaarde (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

10 10 10 10 10 10 10 

  Richtwaarde (jaargemiddelde in 
µg/m3) 

5 5 5 5 5 5 5 

[1] 1 januari 2010 is de uiterste realisatiedatum van deze grenswaarde 
2 grenswaarde uit richtlijn 80/779/EEG van 15 juli 1980 betreffende grenswaarden en richtwaarden van de 
luchtkwaliteit voor zwaveldioxyde en zwevende deeltjes, waarbij de gravimetrische normen omgerekend 
zijn in PM10-waarden. 
3 1 januari 2005 is de uiterste realisatiedatum van deze grenswaarde; er wordt nog geen rekening 
gehouden met indicatieve 2e fase EU-normen voor PM10. 
4 Aan deze grenswaarde moet uiterlijk in 2005 voldaan worden. 

 

 

 



 Gedeputeerde Staten

Internet: www.noord-holland nl 

Email :  

Datum   Ons kenmerk  2008-29384 

Onderwerp  Opvragen documenten Waterlandakkoord 
Bezoekadres 

Houtplein 33 

Haarlem 

Stichting Dorpsraad Wijk aan Zee 
t.a.v Postadres 

Dorpsduinen 4 Postbus 3007 

1949 EG  Wijk aan Zee  2001 DA  Haarlem 

Tel  (023)  

Fax  (023)  

Directie  Bel/Bose Bijlage(n)  6 

Behandeld door   Drs.  Telefoon (023)  Uw kenmerk 

Geachte heer  

U heeft in uw brief van 25 maart onder verwijzing naar de Wet Openbaarheid 
van Bestuur verzocht de volgende documenten te verkrijgen: 
a. Het Waterlandakkoord, zoals dat is gesloten tussen de deelnemende partijen;
b. De voordracht aan ons college, subsidiair aan Provinciale Staten en de

concepten die aan de voordracht vooraf zijn gegaan;
c. De collegenotulen inzake het waterlandakkoord;
d. De verslagen van de bijeenkomsten van de deelnemers aan het

Waterlandoverleg, welke aan het gesloten akkoord zijn voorafgegaan;
e. De agenda’s, de presentielijsten, de actielijsten, de besluitenlijsten alsmede de

lijst van ingekomen en uitgaande stukken, welke de verslagen ofwel hebben
vergezeld, danwel separaat zijn verzonden ter afhandeling en voorbereiding
van de bijeenkomsten.

f. De documenten die volgens de lijsten en verslagen op enigerlei wijze tijdens
de bijeenkomsten aan de orde zijn geweest.

Hierbij sturen wij u de documenten, zoals u heeft gevraagd onder de punten a 
t/m c. U treft bij deze brief aan: 
1. Het Waterlandakkoord, gesloten tussen de deelnemende partijen op 4

oktober 2006;
2. GS-besluit 2005/28477 van 28 juni 2005 over 4 taskforces in de IJmond,

inclusief bijbehorende nota aan GS;
3. GS-besluit 2005-30612 van 5 juli 2005 over de mededeling bestuurlijke

trekkers Taskforce Velsen en programmamanager Waterlandoverleg,
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inclusief bijbehorende brief; 
4. GS-besluit 2005-30761 van 5 juli 2005 over de mededeling Waterlandoverleg 

12 juli 2005, inclusief bijbehorende brief; 
5. GS-besluit 2006-8928 van 28 februari 2006 over de standpuntbepaling t.b.v. 

notitie “Stand van zaken Waterlandoverleg”, inclusief bijbehorende notitie; 
6. GS-besluit 2006-41180 van 26 juli 2006 over de Inlichtingenbrief GS aan PS 

inzake intentieverklaring Waterland, inclusief bijbehorende brief. 
 
Ten aanzien van de gevraagde informatie genoemd onder d tot en met f 
overwegen wij het volgende. Aangezien het Waterlandakkoord gesloten is tussen 
publieke en private partijen hebben wij uw verzoek om informatie aan de bij het 
akkoord betrokken partijen voorgelegd met de vraag of zij bezwaar hebben tegen 
ons besluit om het verzoek om de informatie onder d tot en met f te verstrekken. 
Uit de verkregen reacties leiden wij de verwachting af dat er belanghebbenden 
zijn die bezwaar hebben tegen het verstrekken van deze informatie.  
Gelet hierop verstrekken wij u, afhankelijk van de mogelijke bezwaren, de 
bedoelde informatie eerst twee weken nadat deze beslissing is bekend gemaakt. 
Deze informatie treft u derhalve niet aan bij deze brief.  
 
Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  
 
Hoogachtend, 
Gedeputeerde Staten,  
Namens deze, 
 
 

 
 Bestuurlijke Ontwikkeling, Strategie en Europa 

 
Als u belanghebbende bent kunt u binnen zes weken na de verzending, uitreiking of 
publicatie van dit besluit schriftelijk bezwaar aantekenen. Het bezwaarschrift kunt u 
sturen aan Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, ter attentie van de secretaris van de 
Hoor- en adviescommissie, Postbus 123, 2000 MD Haarlem.  
U kunt telefonisch een folder aanvragen over de bezwaarprocedure (023-514 41 41) of 
voor meer informatie de provinciale website bezoeken: www.noord-holland.nl. 



 

Internet: www.noord-holland nl 

Email : post@noord-holland nl 

Directie  BEL/BOSE Bijlage(n) 3 

Behandeld door    Telefoon (023)  Uw kenmerk 

 E-mail   @noord-holland.nl

Geachte heer , 

In antwoord op uw brief van 20 juli 2008 ontvangt u hierbij de door u gevraagde 
bijlagen behorende bij de Intentieverklaring Ruimte voor Wonen en Werken in 
de IJmond. Volledigheidshalve sluiten wij drie bijlagen bij.  De verslagen welke 
ook als bijlage zijn benoemd, heeft u reeds in bezit. 

U treft aan de bijlagen: 
1. Matrices behorende bij de stand van zaken Waterlandoverleg;
2. Inhoud revisievergunning en MER-beoordelingsplicht in kader van

Waterland;
3. Brief aan staatssecretaris Van Geel namens het Waterlandoverleg.

Mocht u naar aanleiding hiervan vragen of opmerkingen hebben, dan kunt u te 
allen tijde contact opnemen met de heer  onder telefoonnummer (023) 

 of via e-mail: @noord-holland.nl. 

Nu wij volledig aan uw verzoek tegemoet zijn gekomen, zien wij de intrekking 
van uw bezwaarschrift graag tegemoet. 

Datum  4 augustus 2008 Ons kenmerk  2008- 46472 

Onderwerp  bijlagen behorende bij Intentieverklaring Wonen en Werken in de IJmond 
Bezoekadres 

Houtplein33 

Haarlem 

Stichting Dorpsraad Wijk aan Zee 
Postbus Dorpsduinen 4 Postadres 

1949 EG  Wijk aan Zee Postbus 3007 

 2001 DA  Haarlem 

Tel  (023)  

Fax  (023)  
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Met vriendelijke groet, 
 
 
 
Hoogachtend, 
Gedeputeerde Staten,  
Namens deze, 
 

 
Sectormanager Milieu 
 
 
 
Als u belanghebbende bent kunt u binnen zes weken na de verzending, uitreiking of 
publicatie van dit besluit schriftelijk bezwaar aantekenen. Het bezwaarschrift kunt u 
sturen aan Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, ter attentie van de secretaris van de 
Hoor- en adviescommissie, Postbus 123, 2000 MD Haarlem.  
U kunt telefonisch een folder aanvragen over de bezwaarprocedure (023-514 41 41) of 
voor meer informatie de provinciale website bezoeken: www.noord-holland.nl. 
 



 Gedeputeerde Staten

Internet: www.noord-holland nl 

Email :  

Datum   Ons kenmerk  2008- 

Onderwerp  Opvragen documenten Waterlandakkoord 
Bezoekadres 

Stichting Dorpsraad Wijk aan Zee 
t.a.v. Postadres 

Dorpsduinen 4 
1949 EG  Wijk aan Zee 

Tel 

Fax 

Directie  Bel/Bose Bijlage(n) 

Behandeld door   Drs.  Telefoon (023)  Uw kenmerk 

Geachte heer , 

U heeft in uw brief van 25 maart op basis van de Wet Openbaarheid van Bestuur 
verzocht de volgende documenten te verkrijgen: 
a. Het Waterlandakkoord, zoals dat is gesloten tussen de deelnemende partijen;
b. De voordracht aan ons college, subsidiair aan Provinciale staten en de

concepten die aan de voordracht vooraf zijn gegaan;
c. de collegenotulen inzake het waterlandakkoord;
d. de verslagen van de bijeenkomsten van de deelnemers aan het

Waterlandoverleg, welke aan het gesloten akkoord zijn voorafgegaan;
e. De agenda’s, de presentielijsten, de actielijsten, de besluitenlijsten alsmede de

lijst van ingekomen en uitgaande stukken, welke de verslagen ofwel hebben
vergezeld, danwel separaat zijn verzonden ter afhandeling en voorbereiding
van de bijeenkomsten.

f. De documenten die volgens de lijsten en verslagen op enigerlei wijze tijdens
de bijeenkomsten aan de orde zijn geweest.

Onder verwijzing naar de bepalingen van de Wet Openbaarheid van Bestuur 
sturen wij u de documenten gevraagd onder de punten 1 t/m 3.  

Aangezien het Waterlandakkoord gesloten is tussen publieke en private partijen 
hebben wij uw verzoek aan alle partijen voorgelegd met de vraag of er bezwaar 
is tegen het openbaar maken van de stukken genoemd onder de punten 4 t/m 6. 
Dit bezwaar is er, omdat het documenten zijn ondersteunend aan het proces dat 
juist succesvol kon worden afgerond door de vooraf gemaakte afspraak dat in 
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beslotenheid en onderling vertrouwen gesproken zou worden om tot 
oplossingen te komen.  
 
U treft bij deze brief aan: 
1. Het Waterlandakkoord, gesloten tussen de deelnemende partijen op 4 

oktober 2006; 
2. GS-besluit 2005/28477 van 28 juni 2005 over 4 taskforces in de IJmond, 

inclusief bijbehorende nota aan GS; 
3. GS-besluit 2005-30612 van 5 juli 2005 over de mededeling bestuurlijke 

trekkers Taskforce Velsen en programmamanager Waterlandoverleg, 
inclusief bijbehorende brief; 

4. GS-besluit 2005-30761 van 5 juli 2005 over de mededeling Waterlandoverleg 
12 juli 2005, inclusief bijbehorende brief; 

5. GS-besluit 2006-8928 van 28 februari 2006 over de standpuntbepaling t.b.v. 
notitie “Stand van zaken Waterlandoverleg”, inclusief bijbehorende notitie; 

6. GS-besluit 2006-41180 van 26 juli 2006 over de Inlichtingenbrief GS aan PS 
inzake intentieverklaring Waterland, inclusief bijbehorende brief. 

 
Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  
 
Hoogachtend….. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Als u belanghebbende bent kunt u binnen zes weken na de verzending, uitreiking of 
publicatie van dit besluit schriftelijk bezwaar aantekenen. Het bezwaarschrift kunt u 
sturen aan Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, ter attentie van de secretaris van de 
Hoor- en adviescommissie, Postbus 123, 2000 MD Haarlem.  
U kunt telefonisch een folder aanvragen over de bezwaarprocedure (023-514 41 41) of 
voor meer informatie de provinciale website bezoeken: www.noord-holland.nl. 



 

Internet: www.noord-holland nl 

Email :  

Directie Bijlage(n) 7 

Behandeld door    Telefoon (023)  Uw kenmerk 

 E-mail   @noord-holland.nl

Geachte heer  

In vervolg op ons besluit d.d. 14 mei 2008 en na reactie van de betrokken partijen 
bij de totstandkoming van de intentieovereenkomst wonen en werken in de 
IJmond ontvangt u hierbij de stukken behorende bij de punten d, e en f.  

U treft bij deze brief aan: 
1. Verslagen van de bestuurlijke overleggen van 12 juli 2005, 17 oktober 2005,

9 november 2005 en 25 januari 2006;
2. Stand van Zaken Waterlandoverleg  van 2 maart 2006;
3. De sheets van de presentaties behorende bij de bijeenkomst van 12 juli 2005;
4. De sheets van de presentaties behorende bij de openbare

informatiebijeenkomst Wonen en Werken in de IJmond van 12 december
2005.

Ik hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. Mocht u naar aanleiding 
hiervan vragen of opmerkingen hebben, dan kunt u mij te allen tijde bellen onder 
telefoonnummer (023)  of via e-mail: @noord-holland.nl 

Met vriendelijke groet, 

 
Accountmanager Zuid-Kennemerland en IJmond 

Datum  20 juni 2008 Ons kenmerk  2008-38720 

Onderwerp  Documenten Waterlandakkoord 
Bezoekadres 

Houtplein33 

Haarlem 

Stichting Dorpsraad Wijk aan Zee 
Postbus Dorpsduinen 4 Postadres 

1949 EG  Wijk aan Zee Postbus 3007 

 2001 DA  Haarlem 

Tel  (023)  

Fax  (023)  
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M e m o
     

Datum : 8 juni 2009 

Aan :  

Onderwerp : Waterlandoverleg voor Cie. ROG 

Opsteller / Telefoon :    

Directie/Sector :  Bel/BOSE  

Bijlage(n) : 

Afschrift : 

Stand van zaken: 
1. Het Waterlandoverleg hebben we medio 2008 in goed overleg met alle partners na de Zembla-

uitzending waarin continu gesproken werd over het “Geheime Waterlandakkoord”  hernoemd

naar wat het in werkelijkheid is: het platform ruimte voor wonen en werken in de IJmond.

Hiermee sluit de naamgeving ook aan op de uitkomst van het bestuurlijk Waterlandoverleg, nl

de “Intentieverklaring ruimte voor wonen en werken in de IJmond” uit december 2006.

2. Het platformoverleg is een ambtelijk overleg en vindt plaats onder voorzitterschap van

Provincie Noord-Holland. Bestuurders worden geïnformeerd als er zaken scheef dreigen te gaan.

Dit is afgelopen jaar niet nodig geweest (behoudens de WOB-verzoeken n.a.v. de Zembla-

uitzending uit voorjaar 2008. Deze gingen vooral over het milieu-vergunningstraject rondom

Corus).

3. De Intentieverklaring gaat over het volgende: De IJmond is een gebied dat intensief gebruikt

wordt voor wonen, werken en recreatie en waarin intussen nog steeds een waardevol landschap

resteert. Het vormgeven van enerzijds wonen en anderzijds werken in de IJmond vraagt een

extra grote inspanning van de gemeenten Velsen, Beverwijk en Heemskerk, omdat de milieu-

impact van grote industrie- en havengebonden activiteiten kunnen conflicteren met een

gezonde en veilige woonomgeving. Andersom geldt dat woningbouw bedrijfsontwikkelingen kan

belemmeren. Dit vereist een zorgvuldige afweging bij ruimtelijke ontwikkelingen en het stellen

van voorwaarden om te voorkomen dat de ontwikkelingsruimte voor beide belangen in de

toekomst wordt geblokkeerd. Daarbij is er voor de huidige vergunningverlening naar gestreefd

om de bestaande situatie zoveel mogelijk te consolideren en bij uitbreidingen van activiteiten

binnen de huidige milieuemissies te blijven.

4. Het gaat met name om de woningbouwlocaties Centrum IJmuiden(1025 woningen); Velsen-

noord (185); Oud-IJmuiden (200); Wijk aan Zee (200) en Westelijk Beverwijk (225) in relatie tot

de milieuvergunning (revisievergunnning) van Corus. Totaal 1835 woningen. De meeste plannen

zijn in de planvorming al een eind op dreef. Begin 2008 is geconcludeerd dat ook het plan

Westelijk Beverwijk opgepakt kan worden, omdat onderzoek naar milieuvraagstukken positief

uitviel. Het Platformoverleg zit daarmee nu in de beheersfase.

5. Nieuwe situaties bespreken we in het platformoverleg op ambtelijk niveau door. Zo komen

vraagstukken als de stationsontwikkeling Beverwijk, kleine invulplannetjes in woongebieden
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e.d. en het Gildespoor ook op tafel en wordt snel en efficiënt afgestemd over de haalbaarheid 

van de projecten. Nieuwe situaties worden alleen in het platform besproken als ze binnen de 

zogeheten poldercontour vallen (bijlage). Deze contour is ook gehanteerd bij het initiële 

overleg. 

6. Wat in alle gevallen zo is, is dat gemeenten uiteindelijk wel hun autonomie hebben in de 

definitieve beslissingen die gemaakt worden over bestemmingen en plannen. Maar doordat we 

gezamenlijk afspraken hebben gemaakt (die vastgesteld zijn door alle betrokken partijen) staan 

de kaders wel. 

 

Acties:  

7. Dit jaar komt het platform vier keer bijeen. Er zijn bijeenkomsten geweest in februari en juni. 

Er worden er nog twee gepland in september en einde van het jaar.  

8. In de zomer maken we gezamenlijk een evaluatie over de uitkomsten van de intentie-

overeenkomst: zijn alle afspraken nu uitgevoerd en hoe? Zijn we tevreden over deze werkwijze? 

Deze evaluatie zal ook aan de betrokken bestuurders worden aangeboden. 

9. Voor 2010 verwachten we op dezelfde voet verder te gaan. 

10. Financieel heeft het overleg geen consequenties. Doordat er alleen sprake is van overleg over 

de uitvoering en dat meestal bij Corus gebeurd wordt er niets uitgegeven. De reservering van 

€47.600 hebben we daarom in maart van dit jaar laten vervallen en overgeheveld naar de post 

RI: algemene beleidsontwikkeling.  
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2. Revisievergunning Corus 

 

Ten aanzien van de herziene ontwerp beschikking, is tussen  en  eind 

april bestuurlijk overleg gevoerd. In dat overleg zijn afspraken gemaakt over de herziene 

procedure. Voor Corus is thans van belang om een uitspraak van gemeenten te krijgen, 

dat conform eerdere afspraken zij geen bezwaar zullen indienen tegen de nieuwe 

ontwerp beschikking. Daartoe wordt het volgende afgesproken. 

 

Besluit Revisievergunning Corus 

 

3. Bert Pannekeet voert op zeer korte termijn overleg met de heren  en  

 van de provincie, om inzicht te krijgen in de details van de nieuwe ontwerp 

beschikking. Op basis daarvan zal Bert Pannekeet, in zijn  hoedanigheid van 

adviseur van de gemeenten, een advies uitbrengen aan de gemeenten Velsen, 

Beverwijk en Heemskerk. Naar verwachting kan dat positief zijn (dus geen 

bezwaar). Tevens gaat hij samen met de heren  na, welke teksten van de 

intentieverklaring eventueel moeten worden aangepast op de nieuwe ontwerp 

beschikking (actie: Bert Pannekeet). 

4. De gemeenten zullen op basis van het advies van de Milieudienst nog voor 29 juni 

in het College een besluit nemen over het handhaven van het ´geen bezwaar´ 

(actie: ). 

5. Met een besluit over het handhaven van de tekst ´geen bezwaar´ bestaat 

overeenstemming over de tekst Revisievergunning in de intentieverklaring. 

 

 

3. Oud IJmuiden 

 

Met name voor de KvK en Corus ligt er ten aanzien van Oud IJmuiden nog een hard punt 

met betrekking tot de tekst over de ´Kop´ en de ´schadeloosstelling´. Er liggen nu 

verschillende tekstvoorstellen over en weer, waarover nog geen overeenstemming is 

bereikt. Het volgende wordt afgesproken. 

 

 

Besluit Oud Ijmuiden 

 

6. Het blijkt dat er veel eigen beelden leven bij de teksten van de ander. Die beelden 

moeten gezamenlijk worden.  maakt op basis van wat er nu ligt een 

tekstvoorstel. Die tekst voorstel wordt bestuurlijk besproken tussen KvK, Velsen en 

de provincie.  neemt daarin het voortouw (actie: ) 

7. Velsen formuleert haar antwoord op de brief van de KvK. Dat kan uitgebreider zijn 

dan de tekst in de intentieverklaring (actie: ) 
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).  

 

5. Bestuurlijk overleg 

Besluiten Bestuurlijk overleg: 

15. De ambtelijke kerngroep besluit dat er nog voor de zomer een bestuurlijk overleg 

plaatsvindt. Naar verwachting kan daar besluitvorming plaatsvinden over Velsen 

Noord, het lichteren en wellicht Oud-IJmuiden. Ten aanzien van de 

revisievergunning zullen de bestuurders worden geïnformeerd en bijgepraat over 

de actuele stand van zaken. De provincie doet als datumvoorstel 29 juni van 9.30 – 

11.30 uur. Zij zal de mogelijkheden bij de andere Waterlandpartijen inventariseren 

(actie: ). 

16. Tevens wordt dan de informatiebijeenkomst voor nieuwe raadsleden gehouden 

over het Waterlandproces (actie:  en ).  

 

6. Procedure-afspraak nieuwe ontwikkelingen 

Er is behoefte om de algemene formulering uit de conceptintentieverklaring hoe om te 

gaan met nieuwe locaties (“in de geest van Waterland”), nader te concretiseren. De 

gedachte is dat te doen met een procedurebeschrijving aan de hand van de 

geluidsgrenzen, fijnstofgrenzen. 

Besluiten Nieuwe ontwikkelingen: 

17.  doet voor het volgende overleg van de ambtelijke Kerngroep een 

tekstvoorstel. (actie: ).  

18. De ambtelijke Kerngroep is het met elkaar eens dat nieuwe locaties niet meer 

worden betrokken en besproken in het Waterlandoverleg. 

 

7. Volgend overleg ambtelijke kerngroep 

19. Het volgende overleg van de ambtelijke kerngroep is op dinsdag 6 juni, 14.30 – 

16.00 uur, op het gemeentehuis van Velsen.  

 

 

ref: 44502378/25677 





B&A BELEIDSRENDEMENT  BESLUITENLIJST AMBTELIJKE KERNGROEP WATERLAND DD 22 SEPTEMBER 2006 

2 

Agendapunt 4: Ondertekening 4 oktober 

 

De op tafel liggende notitie wordt verder niet besproken en verspreid. Alle aanwezigen 

hebben de volgende voorkeur voor het vervolg: 

- leidraad voor het vervolg zijn de afspraken zoals opgenomen in de 

intentieverklaring 

- de nieuwe programmamanager inventariseert in zijn kennismakingsgesprekken 

tevens hoe de leden van de ambtelijke kerngroep in de praktijk in het komende jaar 

willen werken 

- er komt een aparte bijeenkomst, te organiseren door de nieuwe programma-

manager, voor alle provinciale en gemeentelijke medewerkers die uitwerking 

moeten gaan geven aan de afspraken in de intentieverklaring. Doel: iedereen 

hetzelfde verhaal meegeven over de achterliggende intenties die van belang zijn 

voor een goede uitwerking. 

 

Tenslotte: 

 Na ondertekening komt er een afsluitend etentje voor de kerngroepleden. 

 

 

 

 

 

ref: 44503580/25677 
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• Oud IJmuiden: dhr. H. Schipper 

• Velsen-Noord: dhr. A. Moens 

• Wijk aan Zee: dhr. P. Poelman 

 

Voor Beverwijk-West is vooralsnog geen Taskforce ingesteld. Daar waar nodig is dhr. 

Hooijmaijers het bestuurlijk aanspreekpunt bij de provincie. 

 

De bestuurlijke trekkers zijn het eerste aanspreekpunt voor Taskforces die voor elk van 

de hot spots aan de slag zijn. Dhr. A. Hooijmaijers is coördinerend gedeputeerde voor de 

Taskforces en tevens tweede aanspreekpunt voor elk van de Taskforces (zie hieronder). 

 

In de Taskforces bereiden de betrokken gemeenten, de provincie en het bedrijfsleven de 

bijdrage aan het Waterlandoverleg voor. De provincie heeft voor iedere Taskforce een 

ambtelijk aanspreekpunt vanuit de provincie aangewezen: 

• Centrum IJmuiden: mw.   

• Oud-IJmuiden: mw.  

• Velsen-Noord: mw.   

• Wijk aan Zee: dhr.  (B&A) 

• Beverwijk West: dhr.  (B&A) 

 

De provincie heeft een programmamanager Waterland aangesteld in de persoon van 

mw. . De programmamanager voert de eindregie, is intern en extern ambtelijk 

aanspreekpunt en rapporteert aan dhr. Hooijmaijers. 

 

Ter voorbereiding op de bestuurlijke Waterlandbijeenkomst heeft ambtelijk vooroverleg 

plaatsgevonden tussen gemeenten, provincie en bedrijfsleven. Op dat overleg is de 

stand van zaken voor de onderzoeken en de hot spots opgemaakt en de agenda voor het 

bestuurlijk overleg op 12 juli voorbereid. 

 

 

3. Onderzoeken geluid en luchtkwaliteit 

 

Luchtkwaliteit 

De uitkomsten van het onderzoek naar de luchtkwaliteit zijn beschikbaar. De 

uitkomsten dienen bestuurlijk nog besproken te worden.1 

 

Uiterlijk 6 juli worden alle betrokkenen geïnformeerd over de resultaten van het 

onderzoek tijdens de bespreking in de werkgroep. De werkgroep is gevraagd tot 

gezamenlijke conclusies te komen en de eventuele geschilpunten te benoemen.2 In de 

werkgroep wordt ook gekeken naar de betekenis van de resultaten voor toekomstige 

ontwikkelingen. De resultaten van het onderzoek en de ambtelijke bespreking worden 

op 12 juli gepresenteerd. 

                                                                 
1
 Stand 29 juni 2005. 

2
 Afspraak  gemaakt tijdens ambtelijke voorbereiding op 29 juni 2005. 
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Geluid 

Een werkgroep bestaande uit vertegenwoordigers van de IJmondgemeenten, de 

Milieudienst IJmond, Corus, VROM en provincie heeft op basis van metingen in maart 

2005 geconcludeerd dat het saneringsprogramma op twee punten (Wijk aan Zee en 

Oud-IJmuiden) niet tot het beoogde resultaat geleid heeft.3  

 

Deze situatie vereist dat of de MTG’s worden opgehoogd en de geluidscontouren voor 

Wijk aan Zee en Oud-IJmuiden worden verlegd of dat aanvullende 

saneringsmaatregelen worden getroffen. Het verleggen van geluidscontour dient 

goedgekeurd te worden door het ministerie van VROM. De samenhang met de revisie 

vergunning Corus is dat eerst de MTG’s opgehoogd moeten worden en de contour 

verlegd moet worden, alvorens de revisie vergunning afgegeven kan worden. Er ligt de 

opgave tot overeenstemming te komen over het drieluik opbrengst van de sanering, de 

MTG’s en de geluidscontour, en de revisie vergunning Corus. 

 

 

4. Revisie vergunning Corus 

 

De vergunningaanvraag is in oktober 2004 door Corus ingediend. De planning is dat in 

september de communicatie naar de bewoners start. Volgens de planning is de 

vergunning in december 2005 gereed. 

 

Voor de vergunningverlening is de uitkomst van de discussie over opbrengst van de 

sanering, de MTG’s en de geluidscontour, en de revisie vergunning Corus van belang (zie 

paragraaf 3). 

 

De provincie heeft eerder aangegeven dat voor de vergunning geen m.e.r. nodig is. Vóór 

12 juli wordt de argumentatie hiervoor opnieuw ter kennis van de gemeenten gebracht. 

 

 

5. De hot spots 

 

5.1 Velsen-Noord 
 

Gemaakte afspraken tijdens Waterlandoverleg 

• Taskforce van Velsen en de provincie verkent mogelijkheden voor stedelijke 

vernieuwing gericht op wonen, werken en verbeteren leefbaarheid. 

• Taskforce heeft voor de zomer zijn huiswerk gedaan. 

• Bedrijfsleven wordt betrokken nadat publieke partijen mogelijkheden in kaart 

gebracht hebben. Gemeente en provincie zijn alert op tijdige betrokkenheid 

bedrijfsleven. 

 

Stand van zaken 

Voor Velsen-Noord ligt er een conceptnotitie met een globaal stedenbouwkundig 

programma voor 6 projecten, een grove financiële analyse en een milieuhygiënische 

                                                                 
3
 Zie ook: Provincie Noord-Holland, Afrondende notitie werkgroep geluidsproblematiek Corus, maart 2005. 
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quickscan. Conclusie is, onder voorbehoud van het onderzoek naar de luchtkwaliteit, dat 

vanuit de milieuhygiënische quickscan geen grote problemen te verwachten zijn. In het  

bestuurlijk overleg tussen de provincie (gedeputeerde Moens) en Velsen (wethouder 

Romeijn) is het idee ontstaan de 4 woningbouwprojecten en het project concentratie 

voorzieningen in een ‘consortium’ onder te brengen. De herinrichting van de 

bedrijvenstrook aan de Wijkermeerweg wordt meegenomen in de ontwikkeling van het 

NAM-terrein. In september is de besluitvorming in Velsen en provincie gepland. Begin 

juli is ambtelijk overleg gepland met bewonersorganisaties en bedrijfsleven. De 

resultaten van dit overleg worden 12 juli teruggekoppeld.  

 

Resumerend 

De Taskforce heeft het gevraagde ‘huiswerk’ gemaakt. Op 7 juli worden Corus en de KvK 

geïnformeerd. 

 

 

5.2 Centrum IJmuiden 

 

Gemaakte afspraken tijdens Waterlandoverleg 

• De provincie staat positief tegenover plannen en wil die steunen. 

• Gemeente Velsen komt eind mei 2005 met plannen. 

• Plannen worden eerst door publieke partijen (Velsen en provincie) onderling 

besproken. 

 

Stand van zaken 

Velsen heeft een voorontwerp structuurplan neergelegd bij provincie. De provincie 

bereidt een integrale reactie voor. De afgelopen tijd is veel werk verzet. De plannen 

worden 12 juli gepresenteerd. De gezamenlijke Taskforce bereidt nu het vervolgtraject 

voor.  

Er loopt momenteel een haalbaarheidsonderzoek. Velsen heeft aangegeven dat vooral 

de bestuurlijke steun en financiële ondersteuning van de provincie voor dit plan van 

groot belang is. 

 

Resumerend 

Het huiswerk is door Velsen gemaakt. Het overleg tussen Velsen en provincie loopt. 

 

 

5.3 Oud-IJmuiden 

 

Gemaakte afspraken tijdens Waterlandoverleg 

• Velsen wil gebied ontwikkelen: wonen, bedrijvigheid, leefbaarheid. Knelpunt voor 

woningbouw is geluidsbelasting. 

• Provincie acht risico op publiekrechtelijke problemen te groot bij uitvoering plannen 

in volle omvang. 
• Bedrijvigheid, recreatieve functie in combinatie met beperkte woonfunctie is wel 

mogelijk. 
• Provincie en Velsen verkennen de komende maanden samen wat wel kan. 
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• Over de locatie zal eerst op bestuurlijk niveau worden gesproken en beslist, zonder 

de uitvoerende partijen. Velsen komt met voorstel voor Taskforce. Het bedrijfsleven 

wordt tijdig betrokken. 
 

Stand van zaken 

Er bestaat al geruime tijd een expertgroep waaraan gemeente en provincie deelnemen. 

Deze expertgroep functioneert nu als Taskforce. 

Velsen heeft gewerkt aan een nieuw plan met minder woningen, het zogenaamde 

burchtmodel. Het plan behelst nu 400 – 500 woningen. Volgens Velsen blijft 80% van 

de woningen binnen de geluidsnorm, voor 20% zijn aanvullende maatregelen nodig. 

Over het plan heeft nog geen bestuurlijk overleg met de provincie plaatsgevonden. Wel 

heeft overleg met het bedrijfsleven plaatsgevonden. Op 7 juli vindt nog overleg met 

Corus en KvK plaats. 

 

Resumerend 

Er is een aangepast plan gemaakt, waarover nog geen bestuurlijk overleg heeft 

plaatsgevonden. Het overleg met het bedrijfsleven heeft deels al plaatsgevonden en 

vindt met Corus en KvK op 7 juli plaats. 

 

 

5.4 Beverwijk-West 

 

Gemaakte afspraken tijdens Waterlandoverleg 
• Woningbouw is hier in principe mogelijk. 

• Om verder te kunnen zijn de resultaten nodig van het fijn stof onderzoek dat in mei 

2005 wordt afgerond. 

• Vervolgstappen na afronding onderzoek. 

 

Stand van zaken 

Het college heeft een tweede concept stedenbouwkundige visie Westelijk Beverwijk 

vastgesteld met 225 woningen en naar de provincie gezonden. Dit wordt ingebracht in 

het Waterlandoverleg. 

 

Voor Beverwijk-West is nog geen Taskforce. De voorbereiding is meegenomen met die 

van Wijk aan Zee. 

 

Resumerend 

Beverwijk heeft plannen geformuleerd en deze naar de provincie gestuurd. 

 

 

5.5 Wijk aan Zee 

 

Gemaakte afspraken tijdens Waterlandoverleg 

• Beverwijk wil hier op meerdere locaties bouwen.  
• Knelpunten zijn geluid en mogelijk fijn stof.  



B&A BELEIDSRENDEMENT STAND VAN ZAKEN WATERLANDOVERLEG 

6

 

• Er wonen al mensen. Daarom zou, indien ontheffing tot 57 dB(A) mogelijk is, 

volgens provincie inbreiding mogelijk moeten zijn, met isolatie bestaande bouw. 

Heliomare zou moeten kunnen met ontheffing. 
• Provincie neemt initiatief. Komt in samenhang met revisie vergunning Corus en 

onderzoek fijn stof met totaalpakket (grenzen, bouw, isolatie). Wordt in mei 2005 

op regionale agenda gezet. 
• Beverwijk en provincie stemmen af. 

 

Stand van zaken 

De gemeente heeft 7 juni een besluit genomen over 9 potentiële bouwlocaties in Wijk 

aan Zee. Het terrein van Heliomare wordt als potentiële woningbouwlocatie de 

komende tijd verder uitgewerkt door de Taskforce. Op 6 juli komt de Taskforce voor de 

eerste keer bijeen. Er zijn wel reeds verschillende besprekingen geweest. 

 

Resumerend 

Beverwijk potentiële locaties benoemt. Taskforce start 6 juli werkzaamheden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ref: 44499122/25596 
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komen en eventuele geschilpunten te benoemen. De werkgroep kijkt ook naar 

de betekenis van de resultaten voor eventuele toekomstige ontwikkelingen. 

• Fijn stof is voor Oud-IJmuiden geen probleem. Bij Beverwijk-West mogelijk 

knelpunt, wordt met extra metingen beter bekeken. 

 

Afspraken 

• Voor 12 juli is het onderzoek opnieuw besproken in de werkgroep. De werkgroep 

probeert tot gezamenlijke conclusies te komen en benoemt eventuele 

geschilpunten. Ook wordt de betekenis van de resultaten voor toekomstige 

ontwikkelingen in beeld gebracht. 

• Op uiterlijk 6 juli liggen de uitkomsten bij alle partijen. 

 

Agenda 12 juli 

� Rapportage uitkomsten onderzoek naar bestuurders, met aandacht voor 

toekomstige ontwikkelingen. 

� Benoemen betekenis voor hot spots. 

 

 

3. Geluid 
 

Witteman geeft een toelichting. 

• Uit metingen is gebleken dat op een tweetal punten (Oud-IJmuiden en Wijk aan 

Zee) het uitgevoerde saneringsprogramma niet tot de verwachte resultaten heeft 

geleid. 

• Status: de uitkomsten van het onderzoek van de werkgroep geluid worden door 

iedereen gedeeld. 

• De consequentie is dat voor een aantal woningen de MTG opgehoogd moet worden 

en dat de geluidscontouren verlegd moeten worden. 

• Er komt een aanvullend saneringsprogramma. 

• Samenhang met de vergunning: VROM dient te beslissen over het verleggen van de 

contour, daarvoor is het nodig dat gemeenten instemmen met ophogen MTG, 

vergunning kan pas worden afgegeven nadat de contour vastgesteld is. 

• Gemeenten willen zeker weten of verleggen contour, instemmen met hogere MTG 

en afgeven vergunning hun woningbouwplannen niet doorkruist. 

• Er ligt een brief van Beverwijk over de geluidsproblematiek en de deelname aan de 

werkgroep MTG waarden Corus. 

 

Afspraken 

• Brief Beverwijk over positie wordt verspreid onder de partijen die hem nog niet 

hebben. 

• Provincie onderneemt actie op brief Beverwijk. 

• Aanvullende maatregelen waar provincie aan werkt, worden in kaart gebracht. 

 

Agenda 12 juli 

� Stand van zaken: rapportage knelpunten en toelichting positie Beverwijk. 

� Inzicht in wat verleggen contour en ophogen MTG betekent voor plannen Wijk aan 

Zee en Oud-IJmuiden. 
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� Partijen vragen uit te spreken hier gezamenlijk uit te komen: samenhang erkennen, 

intenties uitspreken, procedures gelijk laten lopen, vertrouwen wekken. 

 

 

4. Revisie vergunning 
 

De heer  presenteert de stand van zaken. 

• Planning: in september bespreking met Corus en communicatie naar bewoners; in 

december gereed. 

• Er wordt gekeken naar: 

- stof en geluid (grootste problemen) 

- maar ook naar geur, veiligheid, CO2 

- met aandacht voor specifieke maatregelen 

• Voortgang is onlosmakelijk verbonden met ophogen MTG’s (zie hierboven). 

• Er ligt ook het discussiepunt over de noodzaak van een m.e.r. 

 

Afspraak 

• Voorafgaand aan 12 juli worden partijen opnieuw geïnformeerd over waarom een 

m.e.r. volgens de provincie niet nodig is. 

 

Agenda 12 juli 

� Presentatie planning 

� Presentatie van de inhoud van de hoofdlijnen van de vergunningen zodat partijen 

de inhoud kunnen beoordelen in relatie tot hun eigen plannen. 

 

 

5. ICT 
 

De heer  licht de relatie met Waterland toe. Hij geeft aan dat ICT bedoeld is als 

stimulans voor het binnenstedelijk bouwen en niet gezien moet worden als een proces 

waarin locaties vastgelegd worden. Hij stelt voor ICT en Waterland te scheiden. Velsen 

geeft aan dat het proces wel afgerond dient te worden. Vóór 12 juli is al een 

bijeenkomst voorzien over ICT. 

 

Agenda 12 juli 

� Niet op agenda. 

 

 

6. Centrum IJmuiden 

 

De heer  geeft de stand van zaken weer. Er is gekozen voor een brede 

herstructurering. Er ligt nu een voorontwerp structuurplan en er loopt een 

haalbaarheidsonderzoek. 

Mogelijke knelpunt: geluid op 5m hoogte binnen grens 55 dB(A), daarboven mogelijk 

knelpunt. 

Wat nu nodig is, is bestuurlijk commitment. Daar wordt aan gewerkt. Velsen waardeert 

aanwijzen bestuurlijk coördinator zeer. 
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Agenda 12 juli 

� Alleen zeer beknopte stand van zaken. 

 

 

7. Velsen Noord 
 

Mw.  presenteert de opbrengst van de laatste maanden. 

• Partijen hebben projecten aangedragen. 

• Ambtelijke werkgroep heeft verkenning uitgevoerd, met als resultaat o.m.: 

- milieu: geen grote problemen; 

- verleggen Gildespoor: niet haalbaar, te duur; 

-  Westrand kan wel. 

• In september vindt besluitvorming plaats. 

 

Corus geeft aan dat het niet vanzelfsprekend is dat de geluidsruimte die er is (die de 

ontwikkeling mogelijk maakt) benut wordt voor woningbouw. Verder wil Corus ook 

aandacht voor grof stof en hinder. Hierbij wordt verwezen naar het provinciaal 

milieubeleidsplan waarin staat dat het aantal gehinderden moet afnemen. 

 

Afspraken 

• Corus en KvK worden op 7 juli geïnformeerd over plannen en resultaten verkenning. 

Hierbij wordt overigens om vertrouwelijkheid gevraagd. 

 

Agenda 12 juli 

� Beknopte stand van zaken. 

� Partijen gelegenheid geven aan te geven hoe ze er in zitten. 

 

 

8. Wijk aan Zee 

 

De heer  schetst de stand van zaken. 

• Op 17 mei 2005 heeft het college van Beverwijk een besluit genomen over negen 

woningbouwmogelijkheden. Voor de locatie Duinpad is een prealabele vraag bij de 

Provincie ingediend. Op deze vraag is nog niet formeel geantwoord, omdat de 

Provincie bij voorkeur meerdere locaties tegelijkertijd behandeld in GS. 

• Uit het onderzoek naar geluid en fijn stof komt naar voren dat er vier locaties zijn 

die risicovol zijn, d.w.z. die waarschijnlijk op problemen stuiten: Gouden Gunje, 

Hogeweg, Paasdal en Relweg. 

• Een nieuwe potentiële locatie is Heliomare. De Provincie is eigenaar van het terrein, 

er is een relatie met de stationslocatie Beverwijk (de Mythylschool op Heliomare 

verhuist naar dit stationsgebied), er is een financieel tekort van 6 miljoen euro, voor 

de stationslocatie is een UNA/ISV-aanvraag ingediend. De Provincie heeft op 

werkbezoek van 10 juni jl. aangegeven constructief te willen meewerken aan de 

locatie. 

 

De Taskforce komt 6 juli voor het eerst bijeen. 
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Agenda 12 juli 

� Stand van zaken presenteren. 

� Scherpte aanbrengen in locaties waar wel mogelijkheden liggen en waar niet 

(eerste indicatie problemen). 

� Afspraken over vervolgtraject. 

 

 

9. Beverwijk West 

 

De heer  schetst de stand van zaken. 

 

• Even leek de 20 Ke norm een probleem te vormen, dit is echter niet het geval. 

• Het beeld voor fijn stof is nog niet goed (zie ook punt 2). Daarom extra metingen. 

• College keurt op korte termijn plan voor 225 woningen goed om dit in Waterland in 

te kunnen brengen. 

 

Agenda 12 juli 

� Stand van zaken presenteren. 

� Benoemen, delen mogelijke fijn stof problematiek 

� Afspraken over vervolgtraject. 

 

 

10. Oud-IJmuiden 

 

De heer  licht de stand van zaken toe. 

• Een Taskforce heeft gekeken naar de knelpunten. 

• Gekozen is voor een burchtmodel. Het plan omvat nu 400-500 woningen. 80% blijft 

binnen de norm (geluid). 20% vergt extra maatregelen (dove gevels, afspraken met 

bedrijven, etc.), daarna mogelijk stad en milieu. 

• De veiligheid ziet er nu goed uit. 

• Voor geluid is gewerkt met een nieuw model dat beter geschikt is voor hoogbouw. 

 

Deel bedrijfsleven is reeds betrokken bij planvorming. 7 juli is er overleg met Corus en 

KvK. 

 

Agenda 12 juli 

� Stand van zaken presenteren. 

� Beoordeling of Taskforce op de goede weg zit. 

� Discussie over mogelijkheden om de route van extra maatregelen en (zo nodig) stap 

3 van stad en milieu af te lopen. 

 

 

11. Sluiting 
 

Aan het eind van de vergadering wordt de wens geuit om in de toekomst de informatie 

over de hot spots in een gelijk format te presenteren. 
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Sheet 1 

- De rode 55 d(B)A contour geeft de grens aan waarbinnen niet gebouwd mag 

worden. 

- Bij hoogbouw (> 5m) is het gebied ruimer. 

Sheet 2/3 

- De uitkomsten zijn gebaseerd op het meten volgens de methode van TNO. Er is niet 

alleen gebruik gemaakt van het meetnet IJmond, maar ook van eigen meetpunten. 

- Op basis van 3 maanden meten en bekendheid met jaarfluctuaties zijn de gegevens 

geëxtrapoleerd. 

- N02 blijft overal beneden de grenswaarde. 

- Fijn stof speelt wel in woonwijken, met name in het noord oosten, waar het meest 

bepalende milieueffect is (zie paarse deel in sheet 3). 

- Onbekend is nog het effect aan de zuidkant van het gebied vanwege de haven- en 

zeevaartontwikkeling. 

- Zeezout: hiervoor heeft een correctie plaatsgevonden op basis van een 

conservatieve aanname. De norm is voorlopig op 33 ug/M3 gezet (31 + 2 voor 

zeezout). Wordt zeezout later hoger ingeschat dan kan norm omhoog (31 + 2 + x). 

Sheet 4 

- Sheet 4 geeft de milieuzonering van 1993. Dit is de situatie waarop teruggevallen 

moet worden (wettelijk) als de MTG’s niet opgehoogd worden en de contour 

(geluid)  niet verlegd kan worden. Deze situatie is slechter dan bij de 

revisievergunning Corus. 

 

Uit vragen en discussie 

- In de gepresenteerde contouren zijn voor fijn stof de effecten van de plannen van 

Corus die leiden tot minder uitstoot van fijn stof meegenomen. 

- Onzeker is de invloed van de ontwikkeling van de scheepvaart. 

- Voor fijn stof is de huidige situatie aan de zuidkant goed. 

- Indien de MTG’s niet opgehoogd worden mag niet terug teruggevallen worden op 

de bestuurlijke overeenkomst van 2003 maar moet (van de wet) teruggevallen 

worden op de situatie uit 1993. 

- Bij een volgende bespreking van de resultaten zullen de uitgangspunten en status 

van de onderzoeken voor alle betrokken inzichtelijk gemaakt worden. 

- De sanering is voor het overgrote deel geslaagd. De vraag is wat te doen met de 

laatste “rafelrandjes”. Dit is een van de punten waar het Waterlandoverleg over 

gaat. 

 

Herziening MTG besluit en revisievergunning Corus 

 

Presentatie 

Presentatie over herziening MTG besluit en van de inhoud van de hoofdlijnen van de 

vergunning en de planning door dhr. . De sheets zijn opgenomen in de 

uitgedeelde hand out. Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen 

weergegeven. 

- Op hoofdlijnen is de procedure voor het ophogen van de MTG’s als volgt: opstellen 

nieuw saneringsprogramma, inspraakronde; GS-besluit vaststellen 

saneringsprogramma, op basis daarvan VROM verzoeken MTG’s op te hogen. 
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Uit vragen en discussie 

- Bij het saneringsprogramma gaat het om maatregelen bij de bron. 

- De provincie geeft aan dat bij het ophogen van de MTG’s (accepteren rafelrandjes) 

de mensen die er wonen tegemoet gekomen moeten worden. 

- De gemeenten zien dit en de besluitvorming over wat er op de locaties kan als een 

gecombineerd traject. 

 

b. Informatie stand van zaken hot spots 

 

Velsen Noord 

 

Presentatie 

Presentatie door mw.  De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde hand out. 

Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 

- De aanleiding voor het gezamenlijk maken van plannen voor Velsen Noord is een 

werkbezoek van GS geweest waarbij afgesproken is te kijken wat de mogelijkheden 

zijn. De provincie heeft Velsen gevraagd te komen met projecten waarbij de steun 

van de provincie nodig is. 

- De basis was het bestaande Wijkopbouwplan, de nadruk lag op woningbouw en 

concentratie van voorzieningen. 

- De gepresenteerde planning voorziet in een intentieovereenkomst tussen provincie 

en gemeente in het najaar. 

 

Uit vragen en discussie 

- Woningbouw gaat de natte bedrijvigheid aan de NAM-kade niet dwars zitten. 

 

Conclusies/afspraken 

- De taskforce Velsen Noord gaat door op basis van de geboekte voortgang. 

- Na de zomer komen de verdere resultaten. 

- Aandachtspunten zijn nog de uitkomsten van het fijn stof onderzoek en de 

geluidsbelasting boven de 5 meter. 

- Er vindt een snelle terugkoppeling naar het bedrijfsleven plaats. 
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Centrumplan IJmuiden 

 

Presentatie 

Presentatie door dhr.  De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde hand out. 

Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 

 

Uit vragen en discussie 

- Vrijwel alle betrokken partijen zijn positief. De vraag is nu hoe de laatste bedrijven 

meegenomen kunnen worden. 

 

Conclusies/afspraken 

- Centrumplan IJmuiden vraagt nu geen bespreking. 

- De taskforce gaat door op basis van de geboekte voortgang. 

- Het bedrijfsleven wordt betrokken. 

 

 

Oud-IJmuiden 

 

Presentatie 

Presentatie door dhr.  De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde hand out. 

Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 

- In het gebied is nu al sprake van geluidssanering door verplaatsen bedrijven. 

- Corus is niet de grootste bron van geluid. De sheet laat zien dat dit de ferry en de 

visafslag zijn. 

- Velsen is gestart vanuit het idee dat bouwen in het middengebied kan en heeft zich 

vervolgens afgevraagd wat er met de randen moet gebeuren. Men is afgestapt van 

het torenmodel en heeft nu een burchtmodel ontworpen. 

 

Uit vragen en discussie 

- Voor de provincie zijn deze plannen problematisch vanwege onder meer geluid en 

fijn stof. De provincie wil geen stad en milieu en wil niet dat bedrijven lijden onder 

woningbouw. Verder is er de angst dat mensen (die er wonen) naar de rechter 

stappen. Woningbouw leidt in de ogen van de provincie tot onoverkomelijke 

problemen. De grenzen voor geluid en fijn stof zijn hard. 

- Het bestuurlijk overleg zou zich voor de provincie moeten richten op wat wel kan 

vanuit een ander ontwikkelingsmodel (economie). De leefbaarheid voor de mensen 

moet centraal staan. Vanuit de primaire gerichtheid op de economie kun je wel 

uitkomen bij woningbouw, maar dan als afgeleide. Verder is veel van geluid en fijn 

stof nog niet bekend. 

- Velsen geeft aan dat onderzoeken van gerenommeerde instituten aangeven dat er 

wel mogelijkheden zijn. Velsen wil graag praten op basis van gedeelde feiten vanuit 

een positieve grondhouding. En als geluid en fijn stof echt harde problemen zijn 

dan moeten er ook maatregelen komen voor de woningen die er nu staan. 

- Oproep om vanuit Waterland gezamenlijk aan Den Haag te laten weten dat de 

regels zoals ze nu zijn niet goed uitwerken. 

- Het bedrijfsleven geeft aan het burchtmodel en de onderzoeken die daaraan ten 

grondslag liggen niet te kennen. Het wil ook duidelijkheid over de input van de 
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onderzoeken. Meer in het algemeen is behoefte aan een beslisboom per locatie die 

afgelopen kan worden. 

- Het aanschuiven van het bedrijfsleven is geen probleem. 

 

Conclusies/afspraken 

- Begin september bestuurlijk overleg gericht op delen uitgangspunten en 

uitkomsten onderzoeken en doorhakken knopen. 

- Bedrijfsleven wordt betrokken. 

 

 

Westelijk Beverwijk 

 

Presentatie 

Presentatie door dhr.  De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde hand out. 

Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 

- De taskforce is net begonnen. Na de zomer is een eerste bestuurlijk overleg 

voorzien. 

- Toelichting op toekomstige ontwikkelingen: onderzoek fijn stof en maatregelen die 

genomen kunnen worden; geluid bij 5 meter; westelijke randweg. Als dit ‘getackeld’ 

is, kan gebouwd worden. 

 

Uit vragen en discussie 

- De randweg en Westelijk Beverwijk zaten beide altijd al in de plannen.  Van de 

randweg wordt geen invloed (fijn stof) op de mogelijkheden voor Westelijk 

Beverwijk verwacht. 

- Procesgang fijn stof: in november is vervolgonderzoek afgerond, dan effect van 

randweg en maatregelen Corus inschatten, dan duidelijkheid over wat mogelijk is. 

- Mogelijk biedt de besluitvorming van VROM over fijn stof (normering, zeezout) 

straks meer ruimte. 

 

Conclusies/afspraken 

- September: bestuurlijk overleg over revisievergunning in relatie tot bestaande 

bouw en afstemmen communicatie over vergunning. Onderzoek Grondmij wordt 

hierbij betrokken. 

- November: onderzoek fijn stof gereed en inschatting maatregelen gereed. 

- Bedrijfsleven wordt betrokken. 

 

 

Wijk aan Zee 

 

Presentatie 

Presentatie door dhr. . De sheets zijn opgenomen in de uitgedeelde hand out. 

Hieronder worden alleen de aanvullende opmerkingen weergegeven. 

- Drie van de negen locaties zijn problematisch vanwege fijn stof en geluid. 
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Uit vragen en discussie 

- Beverwijk wil snel beginnen met Hogeweg en Paasdal. 

- Heliomare ligt dichtbij het duingebied, maar het is ook nu bebouwd. 

- Er is een onderzoek naar flora en fauna nodig. Hiervan worden geen grote 

problemen verwacht. 

- Provincie geeft aan dat geluid voor drie locaties een hard probleem. Beverwijk 

begrijpt de parallel met Oud-IJmuiden, maar verwijst ook naar de mogelijkheden 

waar staatssecretaris Van Geel op gewezen heeft. Beverwijk ziet graag dat 

deskundigen van gemeente (milieudienst) en provincie bij elkaar gaan zitten om te 

kijken of er een oplossing te vinden is via de route van stad en milieu. 

- De provincie wil direct samen met de gemeente een brief sturen aan de 

staatssecretaris met het verzoek om aan te geven wat kan. 

- Het bedrijfsleven wil betrokken worden bij de discussie over de milieuaspecten. 

 

Conclusies/afspraken 

- Zes van de negen locaties, incl. Heliomare lijken geen probleem vanwege milieu. 

- Voor drie van de negen locaties is geluid een probleem. 

- Deskundigen gemeente en provincie gaan om tafel om de mogelijkheden te bezien. 

- In september bestuurlijk overleg over uitkomsten hiervan. Hierbij is ook Corus 

aanwezig. 

- Het bedrijfsleven wordt betrokken. 

 

 

BLOK II EN BLOK III: BESTUURLIJKE OVERLEGPUNTEN EN VERVOLGAFSPRAKEN 

 

De heer  vat de conclusies en afspraken samen. Zie de kaders hierboven en 

hieronder. 

 

Dhr. Moens schets zijn beeld van het vervolg. Uitgangspunt voor hem is de ‘samen uit 

samen thuis’ gedachte. In september beginnen de afrondende besprekingen over de 

revisievergunning Corus. Hij wil daarom eind september ook een moment van 

terugkoppeling richting het Waterlandoverleg. Dan moet duidelijk zijn wat de 

vergunning betekent voor de verschillende plannen. Dan is er ook een basis om 

afspraken te maken over geluid, fijn stof en woningbouw. De consequentie hiervan is 

dat de bewoners pas in november geïnformeerd kunnen worden. 

 

Dhr. Hooijmaijers vraagt ook aandacht voor ICT. Vanuit dezelfde ‘samen uit samen 

thuis’ gedachte vraagt hij om medewerking van de gemeenten. Afgesproken wordt dat 

de discussie over ICT die zich ontspint op een ander moment verder gevoerd wordt. 

 

Dhr. Weterings geeft aan dat hij zich kan vinden in het voorstel van de heer Moens. Het 

is goed dat er een moment is waarop de verschillende sporen elkaar kruisen. Hij vindt 

het belangrijk dat eind september ook gekeken wordt wat er dan op de verschillende 

locaties gepresenteerd moet worden aan maatregelen voor bestaande woningen. 
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Mw. Oudeman spreekt de angst uit voor vertraging van het proces rondom de 

vergunning. Ze wijst ook op het belang van het ophogen van de MTG’s voor de 

vergunning en wil niet dat de vergunning beoordeeld wordt op toekomstige plannen. 

Dhr. Moens geeft aan dat hij blijft streven naar afronding in december. Hij wil het 

echter zo goed mogelijk doen. 

 

Dhr. Cammaert stel voor eerst de MTG’s op te pakken en dat los te maken van verdere 

slagen. 

Dhr. Weterings stelt voor te beginnen met de locaties die te maken hebben met de 

revisievergunning: Wijk aan Zee, Westelijk Beverwijk, Oud-IJmuiden. Hij stelt ook voor 

de MTG-werkgroep een bredere taakstelling te geven: saneringsmaatregelen Corus en 

saneringsmaatregelen bestaande bouw. 

 

Dhr. Cammaert geeft aan dat waar maatregelen niet helpen en andere concepten nodig 

zijn er principe-afspraken moeten liggen over wat er wel kan en de ondersteuning 

daarbij. Dhr. Weterings sluit zich hier voor de locaties in Beverwijk bij aan. 

 

Onderstaand schema vat de hoofdlijnen van conclusies en afspraken samen. 

 

Vanaf heden 

Taskforces doorgaan op basis van geboekte resultaten: 

- Velsen Noord 

- Centrumplan IJmuiden 

 

September 

Bestuurlijk overleg over locaties tussen bij locatie betrokken partijen (gemeente, 

provincie, bedrijfsleven) 

- Oud IJmuiden 

- Westelijk Beverwijk 

- Wijk aan Zee 

Tevens bespreking standpunt m.e.r.  De taskforces bereiden deze overleggen voor. Zie 

conclusie en afspraken per locatie. 

 

Eind september/begin oktober 

Bestuurlijk overleg Waterland met op de agenda: 

- Stand van zaken revisievergunning 

- Besluitvorming locaties 

 

November 

- Publieksvoorlichting 

 

December 

- Afronden revisievergunning Corus 
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Communicatie 

- Er komt een gezamenlijk persbericht. De strekking is dat de voortgang van de 

taskforces en onderzoeken gemeld wordt. Aangegeven wordt dat deze besproken 

zijn. Op een aantal punten is nader onderzoek nodig. In september wordt opnieuw 

bijeengekomen. 

 

Rondvraag 

- De brief over de m.e.r. en de reacties daarop worden voor de bijeenkomst in 

september geagendeerd. 

- Corus geeft aan dat de m.e.r. nu als een schaduw over het proces hangt. 

- De heer Schneiders vindt dat de vraag gesteld moet worden in hoeverre het in de 

toekomst wenselijk is zo te wroeten in de ruimte. Hij wil voor de toekomst 

duidelijkheid over het karakter van het gebied en op basis daarvan de ontwikkeling 

verder vorm geven. 
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Doel vandaag: 

• Informatie delen en bespreken 

• Standpunt bepalen MER en MTG-procedure 

• Eerste besluiten nemen over locaties 

• Belangrijk: bereidheid uitspreken om constructief verder te werken 

• Vervolgafspraken nader uitzoeken/bespreken 

• Eerste teksten voor een bestuurlijke overeenkomst gaan opstellen 

 

 

3. Delen van informatie 
 

a. Revisievergunning Corus 

De stand van zaken wordt gepresenteerd door de heer  van de provincie 

Noord-Holland. De sheets zijn bijgevoegd 

 

Uit de discussie 

� De open bronnen zijn het meest relevant voor de woonomgeving. 

� SO-2 komt niet alleen van Corus. 

� Fijn stof is knelpunt bij Beverwijk vanwege het daggemiddelde. Daarom nader 

onderzoek. Bij algemene rekenmethode is sprake van een overschrijding. Metingen 

laten (mogelijk) ander beeld zien. Er wordt langer gemeten om zeker te weten dat 

er geen probleem is. Dan kan de afweging die in de regio gemaakt wordt met eigen 

gegevens onderbouwd worden. 

� Betrokkenheid Milieudienst IJmond. Beverwijk wil dat de Milieudienst tijdig inzicht 

krijgt in de afspraken. Niet alleen in de formele rol van wettelijk adviseur. 

� Vanuit Beverwijk wordt gewezen op de onrust die er over de vergunning aan het 

ontstaan is. Inzicht en openheid worden daarmee noodzakelijker. 

� Corus vraagt partijen zorgvuldig met de informatie over de vergunning om te gaan. 

Onzorgvuldige berichtgeving kan tot verkeerde beelden leiden. 

� Corus geeft aan dat voor Corus de beide trajecten niet één op één aan elkaar 

gekoppeld zijn. Gemeenten begrijpen de positie van Corus en willen er samen 

uitkomen. 

 

Afspraken 

� Binnen twee weken na het waterlandoverleg delen provincie, Corus en Milieudienst 

IJmond de afspraken uit de revisievergunning. In hetzelfde overleg wordt ook de 

aanvraagnotitie van Corus voor het niet uitvoeren van een MER besproken. Pas 

hierna beslist GS over de MER. 

 

b. Conclusies werkgroep geluid voor MTG’s en isolatie bestaande woningen 

Presentatie door de heer S. Bakker van de provincie Noord-Holland. De sheets zijn 

bijgevoegd. 

 

Uit de discussie 

� Er is in de revisievergunning sprake van een resultaatsverplichting in de 

vergunning. Lukt het niet met de voorgenomen maatregelen dan is een extra 

inspanning nodig. 



B&A BELEIDSRENDEMENT VERSLAG WATERLANDOVERLEG 17 OKTOBER 2005 

3

 

� De eerder afgesproken maatregelen hebben op veel plaatsen wel, maar niet overal 

het beoogde effect gehad. Als de nieuwe maatregelen genomen zijn, blijft het 

geluidsniveau op dat van 1997, althans voor zover dat met de inmiddels gewijzigde 

apparatuur en methoden vast te stellen is. De situatie wordt dus niet slechter. 

� Er is ook gekeken naar niet kosteneffectieve maatregelen. Die hebben ook niet het 

gewenste geluidseffect. 

� De geluidsproblematiek aan de zuidkant is oplosbaar zonder MTG-besluit. 

 

Afspraken 

� De lijn voor de communicatie is: 

� de genomen maatregelen hebben wel effect gehad maar niet overal; 

� bij meer kosten wordt ook niet het gewenste resultaat geboekt; 

� de voorgenomen extra activiteiten leiden per saldo niet tot een hogere 

geluidsniveau, de bestaande geluidssituatie wordt in de vergunning vastgelegd. 

 

 

4. Locaties 
 

Velsen 

� Onderschrijft de hoofdlijnen zoals die in de stukken naar voren komen.. 

 

Beverwijk 

� Onderschrijft de benadering uit de stukken. 

� Wil bij Heliomare opgenomen zien dat steun van de provincie nodig is. 

� Wil bij plannen Wijk aan Zee vasthouden aan ‘doen wat kan’, inclusief maximale 

benutting van de regeling vervangende nieuwbouw (100 woningen). 

� De tekst bij Relweg wordt aangepast (is ook vervangende nieuwbouw, nog meten 

of 3 lagen sowieso niet mogelijk is anders onder voorwaarden). 

 

Bedrijfsontwikkelingen 

� De toekomstbeelden van de bedrijven worden erbij betrokken. Dit is m.n. relevant 

voor Oud-IJmuiden en Velsen-Noord. De bedrijfsontwikkelingen krijgen een plaats 

in de tabellen. 

 

 

5. Conclusies 
 

� 3 november knelt als deadline voor overeenstemming. Proces wordt gericht op 

uitwisselen info voor 3 november en bestuurlijk overleg kort na 3 november. 

Onderwerpen: 

� Er komt rond of kort na 3-11 een overleg over: 

� revsievergunning/MT’s,/MER 

� definitieve matrix/afspraken 

� tijdpad in relatie tot ontwikkelingen bij Corus, 

� brief staatssecretaris Van Geel 

en de communicatie hierover. 
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� Er wordt uitgaande van dit bovenstaande overleg een tijdpad opgesteld tot aan het 

volgende Waterlandoverleg half december of half januari 2006. 

 

 

6. Communicatie 
 

� Over het Waterlandoverleg wordt niet actief gecommuniceerd. 

� Zie ook onder 5. 

 

 

7. Vervolgafspraken 
 

� Zie onder 5. 

 

 

8. Rondvraag 
 

� Lichteren: de provincie heeft de melding geaccepteerd. Velsen zal bezwaar gaan 

maken vanwege de onderbouwing v.w.b. fijn stof. Wordt besproken in de taskforce. 
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Datum 

Onderwerp 

■ 

4 augustus 2008 Ons kenmerk

bijlagen behorende bij Intentieverklaring Wonen en Werken in de IJmond 

Stichting Dorpsraad Wijk aan Zee 

Postbus Dorpsduinen 4 

1949 EG Wijk aan Zee 

PROVINCIE 

' 

Noordllland 
Bezoekadres 

Houtplein33 

Haarlem 

Postadres 

Postbus 3007 

2001 DA Haarlem 

Tel (023) 514 31 43 

Fax (023) 514 35 99 

Directie BEL/BOSE Bijlage(n) 3 

Behandeld door Telefoon (023) Uw kenmerk VERZONDEN - 8 AUG. 2008 
E-mail @noord-holland.nl

PNH 000 

Geachte heer

In antwoord op uw brief van 20 juli 2008 ontvangt u hierbij de door u gevraagde 

bijlagen behorende bij de Intentieverklaring Ruimte voor Wonen en Werken in 

de IJmond. Volledigheidshalve sluiten wij drie bijlagen bij. De verslagen welke 

ook als bijlage zijn benoemd, heeft u reeds in bezit. 

U treft aan de bijlagen: 

1. Matrices behorende bij de stand van zaken W aterlandoverleg;

2. Inhoud revisievergunning en MER-beoordelingsplicht in kader van

Waterland;

3. Brief aan staatssecretaris Van Geel namens het Waterlandoverleg.

Mocht u naar aanleiding hiervan vragen of opmerkingen hebben, dan kunt u te 

allen tijde contact opnemen met de heer onder telefoonnummer (023) 

of via e-mail: @noord-holland.nl. 

Nu wij volledig aan uw verzoek tegemoet zijn gekomen, zien wij de intrekking 

van uw bezwaarschrift graag tegemoet. 

Internet: www.noord-holland.nl 

Email : post@noord-holland.nl 
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